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کاهش پرونده های نزاع
در اصفهان 

29 ذی القع��ده  1436 | 13 س��پتامبر  2015 | س��ال ده��م | ش���ماره 2464 | 12 صفح��ه | 500 تومان یکشنبه    22شهریور 94 

]حمیدرضا نیکومرام/ اصفهان زیبا[

عدم نظارت و  سموم چینی سلامت اصفهانی ها را تهدید می کند

7 محصول پرخطر  زراعی
در سبد غذایی مردم شهر

میرجلال الدین کزازی: 

لغزش، زبان فارسی را 
از شکوه شگرف آن

 بی بهره می دارد!

فولادگر:

تدوین منشور اخلاقی 
زمینه ساز  رقابت سالم 

انتخاباتی می شود

آیت الله العظمی مکارم شیرازی در پی حادثه مکه:

آل سعود توانایی
 اداره حرمین شریفین 

را ندارد

تا یک ماه دیگر صورت می گیرد؛

ثبت اصفهان به عنوان شهر خلاق صنایع دستی

پرسه در حوالی فوتبال در گفت وگو با منصور ابراهیم زاده؛ 

از فوتبال نرفته ام 
8که بخواهم بر گردم
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الف: مصاحبه با منصور ابراهیم زاده همواره جذابی��ت های خاص خودش را دارد؛ چه 
زمانی که با تیم ذوب آهن تا یک قدمی فینال لیگ قهرمانان آسیا رفته بود و چه امروز که 
در لیگ برتر تیم نداشته و می تواند وقت بیشتری برای علاقه مندی هایش صرف کند.

ب: منصور ابراهیم زاده؛ مردی با لهجه غلیظ اصفهانی که علاقه اش به شعر و ادبیات در 
لابه لای مصاحبه نهفته است و البته آهنگ پیشوازش نیز نشان می دهد که به موسیقی 
سنتی علاقه مند است و بارها در طول گفت وگو تاکید می کند که شهر اصفهان را به 
سایر شهرها ترجیح می دهد تا جایی که حتی در انتخابش بین تیم های سرخابی و تیم های 
اصفهانی، تردیدی ندارد که تیم های شهرش اولویت اصلی وی هستند. ج: ابراهیم زاده 
پس از هفت فصل متوالی که روی نیمکت چهار تیم لیگ برتری نشسته بود، این فصل 
فرصت یافته تا از دور تماشاگر لیگ باشد و در مقابل این روزها شنا، پیاده روی و تمرین و 
مسابقه با تیم پیشکسوتان به تفریح اصلی وی تبدیل ش��ده است. د: منصور فوتبالی 

5اصفهانی ها عصر گرم یک روز تابستانی میهمان اصفهان زیبا شد  . . .

4ش�����ه�����ر

60 درصد موتورسیکلت های شهر 
فرسوده است

رییس بنیاد ملی نخبگان استان اصفهان:
 مدلی از کارآفرینی ایرانی 
در اصفهان ایجاد می شود

رییس بنیاد ملی نخبگان استان اصفهان گفت:  در کارگروه های هم نت 
که با حضور مبتکران و ایده پردازان برگزار می شود، به دنبال ایجاد یک 

مدل کارآفرینی ایرانی هستیم.
 به گزارش مهر، ش��قایق ح��ق جو روز ش��نبه در روی��داد کارآفرینی 
هم نت در زمینه فناوری اطلاعات و ارتباطات با بیان اینکه زمان تبدیل 
 اقتصاد نفتی به اقتصاد دانش بنیان فرا رس��یده اس��ت، اظهار داشت:  
 یک اکوسیس��تم کارآفرینی جدی��د لازمه تبدیل اقتص��اد مبتنی بر 
خام فروش��ی نفت به اقتصاد مبتنی بر دانش اس��ت و باید با مطالعه و 
 بررسی مدل های گوناگون موجود در کشورهای دیگر و بررسی وضعیت

حال حاضر کشور یک مدل ایرانی را برای کارآفرین ایرانی مهیا کنیم. 
وی با اشاره به نبود آموزش مناس��ب برای دانشجویان در مورد رویداد 
هم نت افزود: روی��داد هم نت یک مدل ایرانی برای کارآفرینی اس��ت 
و در رده رویداد پیش ش��تاب دهنده به حس��اب می آی��د و با توجه به 
خواست و استقبال بس��یار خوب مخابرات، مشکل نبود سرمایه گذار 
در این رویداد کارآفرینی رفع شده است. رییس بنیاد نخبگان استان 
اصفهان در مورد رویداد هم نت تاکید ک��رد: هم نت بر پایه همکاری، 
مشکل گشایی، نوآوری و توانمندسازی بنا شده و یک مدل ایرانی برای 
کارآفرین ایرانی است. حق جو با اش��اره به ضعف موجود در سیستم 
نظام آموزش عالی اظهار کرد: دانش��جویان متاسفانه به دلیل ضعف 
آموزش به دنبال منبعی برای درآمدزایی می گردند، در حالی که تنها 
منبع، ارزش موجود نیست، بلکه ایجاد ارزش افزوده نیز منبع به حساب 
می آید. وی با بیان اینکه دانشجو بودن شغل نیست، گفت: متاسفانه در 
جامعه بسیار شنیده ایم که جوانان در برابر سوال »چه کاره هستید؟« 
دانش��جو بودن را به عنوان ش��غل معرفی می کنند و این در حالی که 
 در کشورهای توس��عه یافته دانشجو بودن ش��غل به حساب نمی آید.

رییس بنیاد ملی نخبگان استان اصفهان در مورد نقش شرکت مخابرات 
در رویداد هم نت بیان کرد: این شرکت وجود دارد تا ایده های برگزیده 
را از نظر مالی و دانش فنی حمایت کند و س��رمایه گذاری مناس��ب را 
انجام دهد، همچنین فرصت های سرمایه گذاری برای کارآفرینان در 
مخابرات تشریح می ش��ود. وی بیان داشت: رویداد کارآفرینی هم نت 
در زمینه فناوری اطلاعات و ارتباطات، ۲۱ تا ۲۴ ش��هریورماه س��ال 
جاری با همکاری معاونت علمی و فناوری ریاس��ت جمهوری و بنیاد 
نخبگان استان اصفهان توسط شرکت مخابرات استان اصفهان در محل 
اتاق بازرگانی، صنایع و معادن استان اصفهان برگزار می شود. حق جو 
افزود: در رویداد هم نت، صنعتگران، سرمایه گذاران و صاحبان فناوری 
درباره مسائل و معضلاتشان به امید پیدا کردن راه حل گفت و گو کرده 
و آموزش های فشرده ای درموضوع کسب و کار دریافت می کنند. وی 
اعلام کرد: شرکت کنندگان در چهار روز کار تیمی یک چالش واقعی در 
زمینه فناوری اطلاعات و ارتباطات )ICT( را تجربه کرده و در صورت 
پیدا شدن راه حل ها کس��ب و کارهای جدیدی در آینده با حضور آنها 
و سرمایه گذاری شرکت مخابرات استان اصفهان و دیگر حامیان حوزه 
ICT شکل می گیرد. رییس بنیاد ملی نخبگان استان اصفهان اضافه 
کرد: شرکت کنندگان علاوه بر اینکه فرصتی برای تجربه واقعی بازار، 
کار گروهی و کمک گرفتن از حرفه ای های صنعت خواهند داش��ت، 
 از فرصت همراهی گروهی از مش��اوران و کارآفرین��ان موفق داخلی و 

بین المللی نیز در طول رویداد برخوردار خواهند شد.

خبر

معاون درمان دانش��گاه علوم پزش��کی اصفهان گفت: درمان های 
غیر اورژانسی از بیمارس��تان های مرکزی شهر حذف می شود و به 
بیمارستان های حاش��یه ای انتقال می یابد. حمیدرضا طلوعی در 
گفت وگو با  مهر اظهار داش��ت: به دنبال این هستیم که عمل های 
 غیر اورژانس��ی از بیمارس��تان های مرکز ش��هر از جمل��ه میدان 
امام حس��ین )ع( به دلیل ترافیک س��نگین که به دنبال س��اخت 
ایستگاه اول و دوم مترو ایجاد ش��ده، حذف شود. وی بیان داشت: 
 انجام عمل ه��ای غیر اورژانس��ی از بیمارس��تان ف��وق تخصصی 
 نورعلی اصغر ب��ه علت قرار گرفت��ن در مح��دوده ترافیک میدان 

امام حسین )ع( حذف ش��د. معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی 
اصفهان تصریح کرد: تلاش کردیم که در ام��ور درمانی و اقدامات 
اورژانس��ی بیماران در محدوده میدان امام حس��ین )ع( به دلیل 
ترافیک بالا که نزدیک به چهار،پنج بیمارستان وجود دارد، مشکلی 

ایجاد نشود و تا کنون نیز به خوبی امور درمانی انجام شده است.
 وی با اشاره به اینکه با وجود ترافیک س��نگین در محدوده میدان 
امام حس��ین )ع( در عبور و مرور متخصصان ما به بیمارس��تا ن ها 
مشکل ایجاد ش��ده اس��ت، گفت: در این ارتباط نیاز به همکاری 
شهرداری است و اینکه سهمیه ای به پزشکان به منظور تردد داده 

شود. طلوعی بیان داشت: با توجه به اینکه مترو یک مطالبه عمومی 
و نیاز همگانی است، بنابراین دانش��گاه علوم پزشکی هم با وجود 
اینکه بسیاری از بیمارستان ها، کلینیک ها و مطب متخصصان در 
همان محدوده قرار دارد، نهایت همکاری را با شهرداری انجام داده 
و تاکنون این همکاری دو جانبه بوده، اما نیاز اس��ت که شهرداری 
برای تردد پزشکان س��همیه ای برای کارت تردد به دانشگاه علوم 
پزش��کی بدهد تا دیگر متخصصان بیمارس��تان نورعل��ی اصغر یا 
بیمارستانی همچون امین که از این مسیر عبور می کنند، مشکلی 

نداشته باشند.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

درمان های غیر اورژانسی از بیمارستان های مرکزی شهر حذف می شود
فرماندار خبر داد؛

 تشکیل ستاد  استقبال 
از سال تحصیلی جدید در اصفهان

فرماندار اصفهان از تشکیل ستاد ویژه استقبال از سال تحصیلی 
جدید در این شهرستان خبر داد. به گزارش ایرنا، روابط عمومی 
فرمانداری اصفهان روز ش��نبه به نقل از فضل الله کفیل، گفت: 
با تش��کیل این س��تاد، افزون بر برنامه ریزی برای بازگش��ایی 
 مدارس، برای گرامیداش��ت هرچه باش��کوه ت��ر هفته ولایت، 
عیدسعید غدیرخم و هفته دفاع مقدس در مدارس اصفهان برنامه 
ریزی می شود. وی که در شورای آموزش و پرورش شهرستان 
اصفهان سخن می گفت، به اهمیت سرویس ایاب و ذهاب بیش 
از70 هزار دانش آموز شهر اصفهان اشاره کرد و افزود: سرویس 
 دانش آم��وزان یک��ی از مهم تری��ن موضوعاتی اس��ت که باید 

به صورت جامع برای آن برنامه ریزی شود. 
فرماندار اصفهان اظهارکرد: برنامه ریزی صحیح و اصولی برای 
س��رویس رفت و آمد دانش آموزان م��دارس، از بروز حوادث و 
مشکلات احتمالی جلوگیری می کند. کفیل با اشاره به اهمیت 
آموزش در پایه ابتدایی، س��اماندهی و تامین نیروی انس��انی 
برای تعلیم در این مقطع تحصیلی را خواستار شد و از روسای 
 نواحی و مناطق آموزش و پرورش شهرستان اصفهان خواست با 
در نظر گرفتن حساسیت های پایه ابتدایی، با آمادگی کامل سال 
تحصیلی جدید را آغاز کنند. وی همچنین از اقدام ارزش��مند 
اداره کل آموزش و پرورش به ویژه در برگزاری جشن گلریزان 

برای آزادی زندانیان جرایم غیرعمد تقدیر کرد. 
در ادامه مدیرکل آموزش و پرورش اس��تان اصفهان با اش��اره 
 به برگزاری جش��ن گلریزان فرهنگیان گفت: در این جش��ن، 
3۴0 میلیون توم��ان ب��رای آزادی زندانیان جرای��م غیرعمد 
استان اصفهان توس��ط فرهنگیان و خیران اس��تان جمع آوری 
 ش��د. محم��د حس��ن قائدیه��ا در ادام��ه از اختص��اص مبلغ

50 میلیارد ریال از اعتب��ارات تملک دارایی های س��رمایه ای به 
سرویس ایاب و ذهاب دانش آموزان استان خبر داد و خواستار 
همکاری دس��تگاه های ذیربط در اجرای هرچه مطلوب تر این 
طرح ش��د. وی از تش��کیل کارگروه تعمیر و تجهیز واحدهای 
آموزشی در آموزش و پرورش استان خبرداد و افزود: این کمیته 
با مسوولیت معاونت توسعه و مدیریت آموزش و پرورش تشکیل 
شده و موضوعات مربوط به تعمیر و تجهیز واحدهای آموزشی 
استان توسط آن در حال پیگیری است. براساس اعلام مسوولان 
 آموزش و پرورش شهرستان اصفهان، در سال تحصیلی جدید

3۴7 هزار دانش آموز در مدارس این شهرس��تان مش��غول به 
تحصیل می شوند. 

خبر

رییس مجمع نمایندگان استان اصفهان گفت:  باید »عدالت آب« 
به اصفهان بازگردد و از نابود شدن تالاب گاوخونی جلوگیری شود؛ 
صنعت کش��اورزی در اصفهان سال های گذش��ته از رونق خوبی 

برخوردار بوده و اعتباری داشته است.  
حجت الاس��لام ناصر موس��وی لارگانی در گفت وگو با تس��نیم، با 
اشاره به بررسی وضعیت تالاب گاوخونی در مجلس اظهار داشت: 
درباره وضعی��ت تالاب گاوخون��ی در صحن علن��ی مجلس تذکر 

داده ایم. من نیز به وزیر رییس جمهور اعلام کرده ام که گرد و غبار 
ناشی از پس��اب های تالاب گاوخونی تنها استان اصفهان را تهدید 
نمی کند، بلک��ه این گرد و غبار به اس��تان های دیگر و حتی تهران 

منتقل می شود.
 وی افزود: همانطور که دریاچه ارومیه را احیا کرده اند، برای تالاب 

گاوخونی نیز چنین برنامه هایی داشته باشند. 
رییس مجمع نمایندگان اس��تان اصفهان بیان کرد: با وجود اینکه 

خشکس��الی تمامی ندارد و پیش بینی کارشناسان بر این است که 
خشکس��الی همچنان ادامه دارد، باید در این مورد تصمیم جدی 

گرفته شود.
وی خاطرنش��ان کرد: باید عدالت آب به اصفهان بازگردد و از نابود 

شدن تالاب گاوخونی جلوگیری شود.
موسوی لارگانی تاکید کرد: صنعت کشاورزی در اصفهان سال های 

گذشته از رونق خوبی برخوردار بوده و اعتباری داشته است.

رییس مجمع نمایندگان استان اصفهان:

اجرای »عدالت آب« از نابودی تالاب گاوخونی جلوگیری می کند 

مدی��رکل حفظ آث��ار و نش��ر ارزش ه��ای دفاع مق��دس اصفهان 
 اعتبار موردنیاز ب��رای بهره برداری از موزه ب��زرگ دفاع مقدس را

۱5 میلیاردتومان اعلام کرد و گفت: تاکنون 7 میلیاردتومان برای 
این پروژه هزینه شده است.

س��ردار مجتبی ش��یروانیان در گفت وگو با مهر با اشاره به آخرین 
وضعیت موزه بزرگ دف��اع مقدس اصفهان با اش��اره به اینکه این 
پروژه از س��ال 75 کلنگ زنی ش��ده، اظهار داش��ت: این در حالی 
اس��ت که تاکنون فاز اول این پروژه۶0 درصد پیش��رفت فیزیکی 

داشته است. 
وی در ادامه با بیان اینکه کمب��ود اعتبار و همچنین لزوم بازنگری 
در طراحی و محتوای تعیین ش��ده برای این پروژه از دلایل تاخیر 
در بهره برداری از آن شده اس��ت، افزود: در این راستا طی بیش از 
دوسال گذش��ته برای طراحی و تولید محتوای جدید موزه بزرگ 

دفاع مقدس اصفهان اقداماتی در دستور کار قرار داده ایم.
 مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان اصفهان 
با اش��اره به اینکه پ��روژه بزرگ م��وزه دفاع مق��دس اصفهان در 
کنار فضاه��ای تفریحی از جمله باغ غدیر واقع ش��ده اس��ت، ابراز 

داش��ت: بهره ب��رداری از این پ��روژه می تواند در آش��نایی نس��ل 
 جوان با رش��ادت ها و اهداف ش��هدا در دفاع مقدس نقش بسزایی

 داشته باشد.
 وی تعطیلی هش��ت س��اله فعالیت های عمرانی در م��وزه بزرگ 
دفاع مقدس اصفهان را نیز از دیگر دلایل تاخیر در بهره برداری از 
این پروژه دانست و اضافه کرد: تغییر دولت در بازه زمانی سال های 

7۶ تا ۸۴ و نبود اعتبار کافی، این پروژه را تعطیل کرد.
سردار شیروانیان اعتبار مورد نیاز برای بهره برداری از فاز اول موزه 
بزرگ دفاع مقدس را ۱5میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: تاکنون 

7 میلیارد تومان برای این پروژه هزینه شده است.
وی اضافه کرد: همچنین دولت ۴0 درص��د از اعتبارات مورد نیاز 
 برای بهره ب��رداری از این پروژه را مصوب ک��رده، ولی تاکنون تنها 

۱0 درصد از میزان تعهدات دولت محقق شده است.

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان:

بهره برداری از موزه دفاع مقدس نیازمند ۱۵میلیاردتومان است



 دلیل آمار بالای قربانیان 
در مکه چیست؟

سفیر سابق جمهوری اسلامی ایران در لبنان که برای عمره تمتع 
به مکه سفر کرده است، با ارسال پیامی از دلیل آمار بالای قربانیان 
در حادثه مکه پرده برداشت. مهر،  غضنفر رکن آبادی در پیامی از 
مکه نوشت: الحمد لله عمره تمتع بامداد دیروز انجام شد، دعاگوی 
همه شما عزیزان بوده و هستم وضعیت هم الان کاملا عادی است. 
وی تاکید کرد: تاخی��ر زیاد نیروهای ام��دادی و نظامی و انتظامی 
 سعودی که سه ساعت بعد از وقوع حادثه رسیدند، باعث شد به دلیل 

خون ریزی زیاد مجروحان، آمار شهدا بالا برود.

حدادعادل مهمان خندوانه می شود 
با دعوت رسمی رامبد جوان، حدادعادل مهمان خندوانه می شود.

به نقل از فردا، به دنبال دعوت دس��ت اندرکاران برنامه خندوانه از 
حدادعادل و پس از رایزن��ی ها و پیگیری های ص��ورت گرفته در 
این خصوص، وی قرار اس��ت طی روزهای آینده مهمان این برنامه 
پر بیننده تلویزیون باشد. براساس این گزارش و طبق اعلام عوامل 
خندوانه، برنامه ضبط شده با حضور دکتر حدادعادل، دوشنبه 23 
شهریور ماه و در آستانه روز » ازدواج و خانواده« که مصادف است با 
س��الروز ازدواج حضرت علی )ع( و حضرت فاطمه)س(، روی آنتن 

شبکه نسیم خواهد رفت.

بازرسان سه شنبه می آیند
معاون سازمان انرژی اتمی و عضو کارگروه داخلی برجام از سفر 
بازرسان آژانس بین المللی انرژی اتمی در روز سه شنبه به تهران 
خبر داد و گف��ت: در این دور از مذاکره با س��ازمان انرژی اتمی 
بازدید از مراکز نظامی در دس��تور کار بازرسان آژانس نیست. 
علی اصغر زارعان دی��روز در گفت و گو با ایرنا افزود: بازرس��ان 
آژانس بین المللی انرژی اتمی روز سه شنبه 24 شهریور طبق 
روال معمول به ایران س��فر خواهند کرد. وی ادامه داد: در این 
س��فر برنامه هایی جهت بحث و مذاکره داری��م، اما در این دور 
از مذاکرات اقدام یا دس��توری مبنی بر بازدید از مراکز نظامی 
نیست. معاون رییس س��ازمان انرژی اتمی گفت: این سفر در 
راستای برنامه جامع اقدام مشترک است که طبق روال گذشته 
انجام می شود و جلسات و مذاکراتی را جهت هماهنگی بیشتر 

و اقدامات عملیاتی در آینده، خواهیم داشت.

 آماده شدن هند برای پرداخت 
بدهی نفتی ایران 

دو منبع آگاه هندی به رویترز خبر دادند دولت از پالایشگاه ها 
خواسته است به منظور پرداخت نخستین قسط از بدهی نفتی 
خود به ایران، برای س��پردن٧٠٠ میلیون دلار سپرده به بانک 
»یوسی او«، آماده ش��وند. توافق هس��ته ای میان ایران و شش 
قدرت جهانی،١4 جولای حاصل ش��د و انتظار می رود با تایید 
پایبندی ایران به تعهداتش از سوی بازرسان آژانس بین المللی 
انرژی هسته ای، این توافق که به واسطه آن تحریم ها علیه تهران 
لغو خواهد شد، در پایان س��ال جاری اجرا شود. پالایشگاه های 
هندی شامل اس��ار اویل، پالایش��گاه و پتروش��یمی مانگالور، 
ش��رکت نفت هند، اچ پی س��ی ال میتال انرژی و هندوس��تان 
پترولیوم، مجموعا بیش از ٦,٦ میلیارد دلار به ایران بدهی دارند. 
قسط٧٠٠ میلیون دلاری طبق میزان بدهی میان این شرکت ها 
تقسیم خواهد شد. رویترز ماه گذش��ته گزارش داده بودکه از 
پالایشگاه های هندی درخواست شده است برای پرداخت 4,١ 
میلیارد دلار به ایران در دو قسط برابر آماده شوند. هند پس از 

چین، دومین مشتری بزرگ نفت ایران به حساب می آید.

اخبار کوتاه
گروه ایران
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عکس نوشت
گروه ایران

حادثه سقوط جرثقیل در مکه
بر اثر شدت باد و طوفان یک جرثقیل به داخل مسجد الحرام در مکه 
مکرمه سقوط کرد. این طوفان که یک ساعت ادامه داشت موجب 
بروز برخی اختلالات در حمل و نقل در خیابان های مکه شد. شدت 
باران که با  وزش شدید باران همراه بود موجب شد شکستن برخی 

درختان در خیابان ها شد. 
بر اساس آخرین گزارش ها شمار قربانیان این حادثه به١١٠ نفر 
رسیده و 238 نفر نیز زخمی شده اند. در این سانحه متاسفانه یک 
زائر ایرانی جان خود را از دس��ت داد و 32 زائر ایرانی دیگر زخمی 

شدند. 

سخنگوی وزارت امور خارجه بیانیه رییس جمهورآمریکا در پی رای سنای این کشور در خصوص 
برجام را نشانه تناقض گویی آشکار دانست. به نقل از مهر، مرضیه افخم با بیان این مطلب افزود: 
رییس جمهور آمریکا تلاش می کند از این واقعیت طفره برود که ناکامی دولتش در سیاس��ت 
تحریم و تهدید علیه ایران بود که آمریکا را وادار به مذاکره کرد و رییس جمهور این کش��ور در 
تلاشی ناموفق می کوشد نتایج مذاکرات هسته ای را مصادره به مطلوب کند، اما واقعیت این است 
که آمریکا در پایان مذاکرات ناگزیر به عدول از مواضع زیاده خواهانه خود شد. سخنگوی وزارت 
خارجه افزود: یکی از دستاوردهای اصلی مذاکرات هسته ای پایان دادن به بحرانی تصنعی بود 

که با انگیزه های سیاسی علیه جمهوری اسلامی ایران شکل گرفته بود و دولت آمریکا با پذیرش 
شکست و ناکامی تحریم ها، ناگزیر به عقب نشینی از خواسته اصلی خود در مذاکرات شد و در 

نهایت هم به رفع تحریم ها تن داد و هم حق غنی سازی هسته ای ایران را پذیرفت. 
افخم تصریح کرد:  در حالی که رهبران کشورهای١+۵ پس از مذاکرات تلاش می کنند روابط 
خود را با جمهوری اسلامی ایران بازسازی و اعتماد مردم ایران را به خود جلب کنند فقط دولت 
 آمریکاست که در محاصره لابی های صهیونیستی گرفتار ش��ده و به جای پذیرش واقعیات و 

بی اعتنایی به مواضع دیگران، گاه و بی گاه به فرافکنی و توجیهات نامربوط روی می آورد. 

سخنگوی شورای نگهبان گفت: بناست در جلسه یکی، دو هفته آینده شورای نگهبان نمونه ای 
از دستگاه های الکترونیک پیشنهادی برای انتخابات به منظور بررسی به جلسه شورا آورده شود. 
به نقل از مشرق، نجات الله ابراهیمیان، سخنگوی شورای نگهبان با اشاره به ادامه مباحث مرتبط 
با برگزاری انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی به صورت الکترونیکی گفت: بناست 
تا در جلسه شورا در یکی، دو هفته آینده نمونه  ای از دستگاه های الکترونیکی که برای انتخابات 
پیشنهاد و به نمایش گذاشته شده و بررسی ها در خصوص آن انجام شود. وی افزود: در صورتی که 
تمام اقدامات به نحوی باشد که تا آذر ماه سال جاری همه زیرساخت ها برای الکترونیکی برگزار 

کردن انتخابات آماده تست و آزمون باشد می توان امید داشت که انتخابات به صورت الکترونیکی 
برگزار شود و اگر بعد از این تاریخ مقدمات برای کنترل و اظهارنظر آماده شود کار برای برگزاری 
الکترونیکی انتخابات دشوار است. سخنگوی شورای نگهبان اظهار داشت: عینی ترین اقدام در 
بحث برگزاری انتخابات به صورت الکترونیکی این است که ظرف یکی، دو هفته آ ینده نمونه ای از 
دستگاه  های الکترونیکی برای معرفی به شورای نگهبان ارائه خواهد شد. ابراهیمیان خاطرنشان 
کرد: چنانچه زیرساخت های برگزاری الکترونیکی انتخابات تا آذرماه برای تست آماده شود، زمان 

برای آموزش کارشناسان شورای نگهبان وجود دارد.

شروط برگزاری الکترونیکی انتخابات  بیانیه اوباما نشانه تناقض گویی آشکار است

یکی از مراج��ع تقلید با اب��راز تاس��ف از حادثه س��قوط جرثقیل در 
مسجدالحرام، گفت: این حادثه نشان می دهد که آل سعود توانایی اداره 
حرمین شریفین را ندارد. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری 
مهر ،  آیت الله العظمی ناصر مکارم شیرازی صبح دیروز در ابتدای درس 
خارج فقه خود با ناگوار خواندن حادثه سقوط جرثقیل که منجر به کشته 
و زخمی شدن3۵٠ نفر از زائران در مس��جد الحرام شده، این حادثه را 
تسلیت گفت و  برای آمرزش روح شهیدان این حادثه فاتحه قرائت کرد.

وی با بیان اینکه این حادثه نشان می دهد که آل س��عود توانایی اداره 
حرمین شریفین را ندارند، از بی تدبیری مقامات سعودی انتقاد کرد و 
گفت: کدام عقل سلیم اجازه می دهد در بالای مسجدالحرام در ایامی 
که میلیون ها نفر برای زیارت می آیند جرثقیلی باش��د که یک طوفان 
باعث سقوط آن شود و 2۹٠ نفر زخمی و کشته شوند. استاد برجسته 
حوزه با تاکید بر اینکه در معماری ها و س��اخت و سازهای معمولی نیز 
کنار جرثقیل ها علامت خطر زده اند تا هشداری برای رهگذران و مردم 
باشد، خطاب به مقامات عربستان سعودی تصریح کرد: در این مکان که 
میلیون ها نفر می آیند، شما نه یک جرثقیل بلکه تعداد بسیاری جرثقیل 
گذاش��ته اید و بدون اینکه به نکات ایمنی توجه کنید جان مردم را به 
خطر می اندازید. وی تصریح کرد: حداق��ل در این یک ماه آنها را جمع 
کنید و بعد دوباره ش��روع به کار کنید؛ این چه عق��ل و چه مدیریتی 
است؟ مسجدالحرام، حرم امن است و نباید بر اثر بی تدبیری این همه 
حاجی شهید و مجروح شوند. آیت الله العظمی مکارم شیرازی با اشاره 
به بهانه هایی که مقامات سعودی در این باره مطرح کرده اند، یادآورشد: 
می گویند طوفان آمد؛ در حالی که باید به آنها گفت شما باید احتمال 
طوفان را بدهید و برای آن تدبیر و راه چاره اتخاذ کنید؛ همه کسانی که 
ساختمان می سازند احتمال خطر و هشدار می دهند و می نویسند، این 
دلیل بر ناآگاهی است. وی گفت: هر کجا که یک بنای مهم مذهبی یا 
غیر مذهبی یا باستانی وجود دارد ش��هرداری های آن مناطق به دلیل 
اهمیت آن بنا اجازه نمی دهند که ساختمانی مرتفع تر از آن ساخته شود.

این مرجع تقلید شیعیان تاکید کرد: متاسفانه در اطراف مسجد الحرام 

بنا ها و برج هایی ایجاد کرده اند که ده ها مرتبه بالا تر از مسجدالحرام است، 
و برج ها و ساختمان های سر به فلک کشیده عظمت و شکوه این مکان 

مقدس را تحت الشعاع قرار داده است. 
وی افزود: این چه درایتی است که ش��ما دارید؟ عیب کار این است که 
این ها حرمین شریفین را گویا ملک شخصی خودشان می دانند و هر 
طوری خواستند عمل می کنند.آیت الله العظمی مکارم شیرازی اضافه 
کرد: باید با بزرگان و علمای اسلام مناطق دیگر مشورت کنند، این برج ها 
را ویران کنند و از بین ببرند تا مسجد الحرام ابهت خود را باز یابد، نگذارید 
یک طبقه بالا تر از آن بسازند. وی افزود: این ها سوالاتی است که ما داریم 
که قطعا جواب ندارند، لازم است علمای اسلام در این باره فکر کنند و 
نصیحت و اعتراض کنند که این راه و روش شما درست نیست که درباره 
مسجد الحرام عمل می کنید. امیدواریم ان شاءالله خداوند به همه آگاهی 
کافی بدهد تا بتوانیم از این افتخارات اسلام کاملا پاسداری کنیم و آنها 

را محفوظ بداریم.

دستیار و مشاور عالی مقام معظم رهبری تصریح کرد: جهان در 
حال گذر از یک مرحله تاریخی است و منطقه ما در جنوب غرب 
آسیا در یک نقطه عطف راهبردی قرار گرفته است و ملت و کشور 
عزیزمان ایران در حال عبور از یک پیچ تاریخی هستند. سرعت 
تغییر و تحولات چشمگیر اقتصادی، سیاسی، امنیتی، اجتماعی، 

فرهنگی و زیست محیطی پرشتاب شده است. 
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از ایسنا، سرلشکر پاسدار صفوی که 
در افتتاحیه نشست مشترک کمیته برنامه ریزی علوم جغرافیایی 
وزارت علوم و کمیسیون های مربوطه با اشاره به تحلیلی از تغییر 
و تحولات امنیتی محیط پیرامونی ای��ران گفت: جهان در حال 
گذر از یک مرحله تاریخی اس��ت و منطقه م��ا در جنوب غرب 
آس��یا در یک نقطه عطف راهبردی قرار گرفته اس��ت و ملت و 
کش��ور عزیزمان ایران در حال عبور از یک پیچ تاریخی هستند. 
سرعت تغییر و تحولات چش��مگیر اقتصادی، سیاسی، امنیتی، 

اجتماعی، فرهنگی و زیست محیطی پرش��تاب شده است. وی 
ادامه داد: به نظر می رسد این تحولات جهانی به لحاظ کیفی ما را 
به دورانی متفاوت از گذشته وارد ساخته است و امیدواری هایی 
که در جه��ت ایجاد نظم نوی��ن جهانی با رهب��ری آمریکا پدید 
آمده بود دوام چندانی نیافت و ای��ن امیدواری ها جای خود را به 
پدیده ای داد که به کنایه آن را » بی نظمی نوین جهانی« می نامند. 
این بی نظمی جهانی طی١4 سال گذشته در چهار حوزه از شش 
حوزه ژئوپلتیکی مجاور ایران تبدیل به جنگ و ناامنی گسترده 

شده است. 
عضو کمیته برنامه ریزی علوم جغرافیای��ی وزارت علوم درادامه 
به تشریح حوزه های ژئوپلتیکی مجاور ایران پرداخت و در بخش 
دیگری از سخنان خود با اش��اره به لزوم تاثیرگذاری استادان در 
توسعه کش��ور، گفت: اس��تادان علوم جغرافیایی سعی و تلاش 
کنند تا حوزه  تاثیرگذاری خود را از محیط دانش��گاه در آموزش 
و پژوهش ب��ه حوزه های تاثیرگذاری اس��تانی، مل��ی و فراملی 

گسترش دهند.
وی ادامه داد: اولویت تاثیرگذاری شما استادان در بعد استانی حتی 
شهرستانی و ملی در تنظیم سند برنامه ششم کشور در سال ۹۵-۹۹ 
است. شما پیش قدم شوید و بروید پیش مسوولان استان و همچنین 
حل قسمتی از مشکلات شهر، شهرستان و استان خودتان از مسائل 

زیست  محیطی گرفته تا برنامه ریزی شهری را عهده دار شوید. 
وی در ادامه با اش��اره به اهمیت آمایش سرزمینی گفت: از شما 
اس��تادان اس��تدعا دارم در موضوع به مس��ائل آمایش و امنیت 
مرزهای آبی و خاکی ایران وارد شوید و در حوزه علوم جغرافیایی 
و گردشگری به کمک مس��وولان بیایید. ایران نهمین کشوری 
است که دارای جاذبه های گردشگری تاریخی، طبیعی، مذهبی 
و دیگر جاذبه هاست، برای آمایش زیرساخت های ایران در برنامه 
ششم؛ مثلا حمل و نقل ریلی، جاده ای و هوایی، شما برای مشاوره 

دادن بهترین ها هستید. 

دستیار و مشاور عالی مقام معظم رهبری:

ایران  در حال عبور از یک پیچ تاریخی است
آیت الله العظمی مکارم شیرازی در پی حادثه مکه:

آل سعود  توانایی اداره حرمین شریفین  را ندارد

یک عضو کمیس��یون ماده١٠ احزاب با بیان اینکه وجود 
منشور اخلاقی برای تمامی احزاب و جریان های سیاسی 
می تواند زمینه ساز رقابت س��الم در انتخابات شود، گفت: 
رس��یدن به این مهم منوط به رعای��ت و پایبندی تمامی 
 جریانات به این منشور است. حمیدرضا فولادگر درگفت  وگو

با خبرگزاری دانش��جویان ای��ران با بیان اینک��ه از تهیه و 
وجود منشور اخلاقی برای جناح ها و جریان های سیاسی 
اس��تقبال می کنیم، گفت: اگر تمامی گروه ها و جناح ها به 

این منشور پایبند باشند، کار بس��یار خوبی است، اما غیر 
از آن تنها باعث افزایش بی اعتمادی مردم می ش��ود. وی 
تدوین منشور اخلاقی را ضروری و زمینه ساز رقابت سالم 
در انتخابات آینده دانس��ت و افزود: اگر جریانات سیاسی 
نسبت به اجرای این منشور پایبند باشند انتخابات رقابتی 

و در کمال آرامش مبتنی بر رعایت اخلاق می ش��ود. وی 
در ادامه با بیان اینکه تمامی جناح ها و جریانات سیاس��ی 
می توانند به یک منشور واحد اخلاقی برسند، توضیح داد: 
با توجه به فعالیت اح��زاب در چارچوب قانون اساس��ی و 
اعتقادشان به مبانی اسلام و نظام جمهوری اسلامی، آنها 

می توانند به منشور مشترکی برسند و نیازی نیست که هر 
جناحی منشور جداگانه ای داشته باشد. فولادگر با بیان اینکه 
تهیه و تدوین منشور اخلاقی، کاری سیاسی نیست، گفت: 
منشور اخلاقی جزو بحث های مشترک تمامی گروه هاست 
و هم��ه جناح ها می توانند به یک منش��ور واحد برس��ند، 

چون تفاوت جناح ها در یکس��ری برداشت ها و راهکارها و 
سلیقه هاست و همه در پایبندی به اصول و مبانی اسلام و 
قانون اساسی مشترک هستند. وی در پایان انصاف و برابری 
در قضاوت ها، عدم تخریب رقبا، رقابت سالم و منصفانه، عدم 
تعرض و تخریب ستادهای انتخاباتی، تحمل رقیب، داشتن 
سعه صدر، شنیدن نظرات دیگران، گفت وگو و نقد و پرهیز 
از برخوردهای تخریبی و احساسی ترجیح دادن را از جمله 

مولفه های مدنظر در منشور اخلاقی عنوان کرد.

 //
//

اخبار کوتاه
گروه ایران
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آگهی مزایده 

شهرداری اصفهان 

شهرداری اصفهان در نظر دارد امتیاز بهره برداری از امکانات موجود در پارک های تفریحی، آموزشی ترافیک به شرح ذیل را به صورت اجاره برای مدت یکسال از طریق مزایده واگذار نماید. 
متقاضیان واجد شرایط )دا رای سابقه کار فرهنگی یا آموزشی، حداقل دارای مدرک تحصیلی فوق دیپلم و ...( می توانند جهت دریافت اسناد و مشخصات مورد واگذاری از تاریخ نشر آگهی 
همه روزه به جز ایام تعطیل در ساعات اداری به امور قراردادها واقع در میدان امام حسین )ع( ساختمان شهرداری مرکزی مراجعه و نسبت به کسب اطلاعات و تهیه اسناد مزایده اقدام 

نمایند.
 آخرین مهلت تهیه اسناد و ارسال پیشنهاد قیمت تا ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 94/7/13 می باشد. 

1-پارک آموزش ترافیک کودکان سپاهان شهر                              2-پارک آموزش ترافیک کودکان باغ فدک
3-پارک آموزش ترافیک کودکان نماز                                              4-پارک آموزش ترافیک کودکان رسالت 

شرایط مزایده: 
1-ارایه سپرده شرکت در مزایده بصورت واریز نقدی به حساب سپرده شهرداری یا ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماهه.

2-در صورتیکه نفرات اول و دوم شرکت کننده برای هریک از موارد فوق از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در مزایده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
3-شهرداری در رد یک یا تمام پیشنهادها مختار است. 

4-سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده مندرج می باشد. 

از سال گذشته  و با وجود مخالفت آمریکا با آشتی فتح و حماس 

کی
جو

ه نو
یم

فه

و توقف مذاکرات موس��وم به صلح در س��رزمین های اشغالی 
اختلاف میان گروه های فلسطینی به ویژه سازمان آزادی بخش 
فلسطین و جنبش حماس با مذاکرات صلح میان فلسطین و 
رژیم صهیونیستی افزایش یافت. به عقیده رژیم صهیونیستی 
دولت وحدت ملی در فلسطین بر روند مذاکرات صلح خاورمیانه تاثیر 
منفی دارد. به همین علت رژیم صهیونیستی پس از بیانیه آشتی ملی 
میان تشکیلات خودگردان فلسطین و جنبش حماس، میز مذاکرات را 
ترک کرد، اما آمریکا با استقبال از توقف مذاکرات اعلام کرد شاید اکنون 
زمان مناسبی برای ایجاد یک وقفه در این گفت وگوها باشد. جاخالی 
آمریکا برای رژیم صهیونیستی گران تمام شد. از سال گذشته تاکنون 
اختلاف آمریکا ورژیم صهیونیستی بر سر مساله فلسطین به اختلافات 
این دو در مسائل دیگر دامن زده است. نتانیاهو همچنان معتقد است 
که توافق با ایران بر سر برنامه هسته ای کار اشتباهی است. از طرفی در 
مخالفت با تشکیل دولت ملی در فلسطین تنهاست. اوباما این روزها 
بیشتر زمان خود را صرف توافق هسته ای با ایران می کند. همین مساله 

واگرایی بیشتر میان اوباما و نتانیاهو را موجب شده است. از سه ماه پیش 
که نخست وزیر رژیم صهیونیستی پیشنهاد از سرگیری مذاکرات صلح 
با فلسطین را مطرح کرد، نه تنها از جانب فلسطین که حتی از طرف 
آمریکا نیز عکس العمل باب دندانی ندیده است. با توجه به اوج گیری 
 مس��اله هس��ته ای ایران و از طرفی نزدیکی انتخابات آمریکا به نظر 
می رسد اوباما قصد دارد موضوع مذاکرات فلسطین را به جانشین خود 
واگ��ذار کند. از طرف��ی جمهوری خواه��ان به حمای��ت کامل رژیم 
صهیونیستی برای پیروزی در انتخابات نیاز دارند. نتانیاهو با علم به این 
مساله و توجه به اینکه مخالفتش با توافق هس��ته ای فایده ای ندارد 
س��کوت در پیش گرفته و منتظر اقدام آمریکایی هاس��ت. در مقابل 
آمریکایی ها به اتلاف وقت در خصوص دغدغه های رژیم صهیونیستی 
روی آورده ان��د. از نگاه تحلیل گ��ران تردیدهای زی��ادی درباره ارائه 
راهکاری از س��وی آمریکا ب��رای رفع منازعه میان فلس��طین و رژیم 
صهیونیس��تی وجود دارد. باید منتظر ماند و دید نتانیاهو می تواند با 
سکوت خود در توافق هسته ای از آمریکا امتیاز بگیرد و طرف فلسطینی 

را پای میز مذاکرات بنشاند.

رییس مجلس شورای اسلامی از  بررس��ی راهکارهای تقویت مبارزه 
با تروریسم در منطقه به عنوان یکی از محورهای مذاکراتش با رییس 
مجلس عراق خبر داد. ب��ه نقل از خبرگزاری صدا و س��یما، آقای علی 
لاریجانی در نشست خبری مشترک با همتای عراقی اش گفت: عراق 
کشور همسایه، دوست و برادر ماس��ت و دو ملت ایران و عراق از دیرباز 
ارتباط وثیقی با هم داشته اند و خوش��حالیم که می بینیم امروز عراق 
 به عنوان کشوری مهم در منطقه دارای ساختاری دموکراتیک است.

وی اضافه کرد: ایران در س��ال های اخیر همواره در کنار ملت و دولت 
جدید عراق بوده  و هست، حتی در س��خت ترین شرایط که جریانات 
تروریس��تی در پی بر هم زدن اوضاع داخلی عراق بودند ما بر اس��اس 
درخواست دولت عراق به کمک دولت  و ملت این کشور رفتیم تا در مقابل 
تروریست ها به آنان کمک کنیم. رییس مجلس گفت: برای همه ما به 
ویژه کشورهای منطقه  باید این نکته مد نظر باشد که در عراق مردم این 
کشور توانستند در درون خود دولت وحدت ملی متشکل از همه قشرها  
و فرقه های  مختلف تشکیل دهند و توانستند دولتی مهم به وجود بیاورند. 
آقای لاریجانی افزود: خوشبختانه میان مجالس دو کشور هم روابطی 

صمیمانه و دوستانه برقرار است و روسای دو مجلس به طور مستمر با هم 
رایزنی می کنیم و بخش های مختلف دو مجلس نیز با هم گفت وگوهای 

مهمی درخصوص مسائل دوجانبه انجام می دهند.
وی گفت: در سفر امروز رییس مجلس عراق به ایران، مذاکرات خیلی 
خوبی در زمینه ارتقای  سطح روابط تجاری دو کشور و نیز مساله تعمیق  
روابط سیاسی - فرهنگی ایران و عراق انجام شد. رییس مجلس افزود: 
امروز به ویژه در زمینه ایجاد امنیت پایدار در منطقه و مبارزه با تروریسم 
مذاکره کردیم و رییس مجلس عراق از تحولات منطقه  و تصمیماتی که 
برای ایجاد همگرایی بیشتر و پایداری امنیتی گرفته اند گزارشی ارائه کرد 
که استفاده کردیم. آقای لاریجانی در آغاز این نشست خبری، سفر سلیم 
جبوری، رییس مجلس عراق و هیات همراهش به ایران را افتخارآمیز 
دانست. این دومین سفر رسمی و کاری جبوری، رییس مجلس عراق 
به تهران است. وی یک بار هم برای شرکت در اجلاس بین المجالس به 
تهران سفر کرده بود. آقای لاریجانی، رییس مجلس شورای اسلامی نیز 
آذر ماه پارسال یک دیدار رسمی از عراق انجام داد که در چارچوب سفر 

منطقه ای وی صورت گرفت.

تلاش رژیم صهیونیستی برای از سرگیری مذاکرات 22 ساله با گروه های فلسطینی

سکوت نتانیاهو؛  وقت کشی اوباما
در نشست خبری مشترک روسای مجلس ایران و عراق مطرح شد؛

بررسی تقویت مبارزه با تروریسم در منطقه

یادداشت

فولادگر:

تدوین منشور اخلاقی زمینه ساز رقابت سالم انتخاباتی شود



عضو کمیسیون گردشگری شورای شهر اصفهان:
اصفهان بهترین پایلوت  برای 

گردشگری سلامت در منطقه است

عضو کمیسیون اقتصاد و امور گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان 
با اشاره به اینکه اصفهان در بخش گردشگری سلامت پتانسیل بسیار 
بالایی دارد، گفت: علی رغم وجود ظرفیت های بالای گردش��گری 
سلامت در اصفهان، در عمل نزدیک به صفر  هستیم. کریم داوودی 
ضمن مقایسه شرایط درمان در اصفهان به نسبت دیگر شهرها افزود: 
اصفهان با دارا بودن بیمارستان های تخصصی و متخصصان بزرگ و 
تعرفه های ارزان به نسبت شهرهایی که با دلار سر وکار دارند، بهترین 
پایلوت برای گردشگری سلامت در منطقه است. وی خاطرنشان کرد: 
متاسفانه در این زمینه شرکت هایی که باید فعال باشند محدود و کم 
 هستند. داوودی با ضروری خواندن تشکیل گروه هایی از بیمارستان ها

برای توریس��م درمانی، تصریح کرد: باید در این حوزه شاهد حضور 
ش��رکت هایی باش��یم که فرایند جذب بیمار، انتقال از فرودگاه به 
بیمارس��تان، انجام فرایند درم��ان، تدارک برنامه ه��ای تفریحی و 
گردش��گری در کنار درمان و ... را دنبال کنند، ام��ا در عمل اینگونه 
شرکت ها یا وجود ندارند و یا تعداد آنها بسیار اندک است. وی با تاکید 
بر این مهم که در حوزه کشورهای عربی منطقه می توانیم عملکرد 
خوبی داشته باشیم، گفت:  با بهره برداری از مجموعه شهرک سلامت 
و ایجاد شرکت های متعدد گردشگری سلامت و اطلاع رسانی مطلوب 
در این زمینه و همچنین توجه ویژه به توریسم الکترونیکی، می توانیم 
عملکردی عالی در گردشگری سلامت داشته باشیم.عضو کمیسیون 
اقتصاد و امور گردشگری شورای اسلامی ش��هر اصفهان با اشاره به 
اینکه وقتی مقایسه شود هزینه یک عمل جراحی در اصفهان ممکن 
اس��ت با هزینه ویزیت یک متخصص در دیگر کشورها برابری کند، 
اظهار داشت: فضای بسیار مطلوبی برای توسعه گردشگری سلامت 
در اصفهان وجود دارد و چند شرکت جدید نیز در این زمینه راه اندازی 
شده، اما هنوز حمایت خاصی از این حوزه و شرکت ها صورت نگرفته 
است. داوودی در خصوص نقش شورا در توسعه گردشگری سلامت 
اصفهان گفت: شورا می تواند شرکت ها یا مراکز درمانی که در حوزه 
گردشگری سلامت فعال هستند یا قصد فعالیت در این حوزه را دارند 
با کمیته سلامت شورای اسلامی شهر اصفهان مرتبط کند تا در جهت 
روان سازی و پیگیری کار آنها همکاری کند. وی با تاکید بر ضرورت 
حمایت مسوولان و متولیان امر از شرکت هایی که قصد فعالیت در 
زمینه گردشگری سلامت دارند، خاطرنشان کرد: حرف زدن به تنهایی 
فایده ای ندارد و باید در عمل از گردشگری سلامت حمایت شود. این 
عضو شورا با بیان این واقعیت که در شهرهایی همچون اهواز هتل ها 
به دلیل توریسم درمانی پر شده است، گفت: اما اصفهان با وجود این 

همه ظرفیت گردشگری سلامت، از دیگر شهرها عقب افتاده است.
داوودی با اش��اره به اینکه بخش دولتی، عمومی و خصوصی هر یک 
نقشی در این حوزه دارند، ادامه داد: توسعه گردشگری یک فرایند است 
که باید نهادینه شده و وظایف هر بخش در این راستا تعریف شود و همه 
رسالت خود را به خوبی انجام دهند. عضو کمیسیون گردشگری اظهار 
داشت: در حال حاضر خوشبختانه مسوولان به این نتیجه رسیده اند 
که توسعه استان تنها با گردشگری امکان پذیر است و این نتیجه گام 
مهمی در راستای توسعه گردشگری است. داوودی افزود: باید برای 
 رس��یدن به این منظور هم برنامه ریزی و سیاست های بلندمدت و  

کوتاه مدت در بخش های مختلف تعریف و عملیاتی شود.

عضو کمیسیون فرهنگی شورای شهر اصفهان:
 تفریح در کنار تحصیل

از  الزامات زندگی یک نوجوان است
عضو کمیس��یون فرهنگی، اجتماعی و ورزش��ی ش��ورای اسلامی 
 ش��هر اصفهان گفت: تفریح در کنار تحصیل، یکی از الزامات زندگی 
یک نوجوان اس��ت. به گزارش روابط عمومی ش��ورای اسلامی شهر 
اصفهان، ندا واشیانی پور در جلسه هم اندیشی با فرهنگیان در خصوص 
مشکلات نوجوانان در ش��هر اصفهان، با اش��اره به جایگاه نوجوانان 
در جامعه بیان داشت: نوجوان ها س��رمایه های اجتماعی ما هستند 
 و هویت شناسی، بالا بردن س��طح آگاهی و بینش در ارتقای قدرت 
تجزیه و تحلیل و اندیشه آنان همواره باید مد نظر باشد. وی در خصوص 
جایگاه تفریح در رشد نوجوانان اظهار داش��ت: تفریح و تحصیل در 
دوران بحرانی نوجوانی دو عامل مهم جهت رش��د فیزیکی و روحی 
هر نوجوان است و یکی از وظایف ما، کمک به آنان جهت به سلامت 
پشت سر گذاشتن این مرحله رشد است. وی خاطرنشان کرد: ما در 
شهری زندگی می کنیم که به پایتخت فرهنگ و تمدن معروف است 
و مجبوریم که پرورش دهندگان ما در هر سطحی که هستند فرزندان 
و نوجوانان ما را به گونه ای پرورش دهند که رفتار و عملکردشان الگو 
و نمادی از پایتخت فرهنگ و تمدن اسلامی - ایرانی باشد و بتوانند 
انتقال دهنده فرهنگ ما به دیگران باش��ند. واش��یانی پور با اشاره به 
نیازهای متفاوت نوجوانان بیان داش��ت: ما باید نیازسنجی دقیق و 
جامعی در خصوص نوجوانان داشته باشیم و به رویکرد محله محوری 
در این خصوص توجه کنیم؛ چرا که خواسته ها و طرز تفکر نوجوانان در 
محله های مختلف نسبتا با هم متفاوت است و البته این نوع نیازسنجی 
نیازمند صرف وقت قابل توجهی اس��ت. وی تاکید کرد: تفریح باید 
مطابق خواسته های نوجوانان و در دسترس آنان و بسیار کم هزینه 
باشد و ورزش به عنوان یک رکن در سبد تفریح نوجوانان گنجانده شود.

 سبد خبر

30ش��ماره 2464  یکش��نبه  22 ش��هریور 1394 i s f a h a n z i b a . i rش�����������ورا

گروه شورا

 اگر به پایتخت 
فرهنگ و تمدن 
بودن اصفهان 

معتقدیم، 
این اعتقاد 

باید در عمل 
به منصه ظهور 
برسد و یکی از 

راهکارهای اصلی 
رسیدن به آن 

ارتقای فرهنگ 
شهروندان است

 یونس��کو، آغاز هر توس��عه ای را در گرو آموزش 
می داند. از سویی، انسان به عنوان عاملی محوری 
برای هرگون��ه نقش آفرین��ی در جوامع جایگاه 
ویژه ای دارد. حال وقتی این دو مهم را در بستر 
ش��هر مورد مطالعه قرار دهیم، ب��ه این نتیجه 
منطقی می رسیم که آموزش ش��هروندان زمینه ساز 
توسعه همه جانبه شهرهاس��ت و به تعبیری آموزش 
شهروندی حرکتي از »نقص« به سمت »کمال« است. 
طبق گفته کارشناس��ان، برنامه ریزي جهت آموزش 
شهري و ش��هروندي به منظور حرکت از وضع موجود 
شهر و شهروندان به سمت وضعیت مطلوب، مستلزم 
 تدوین برنامه ه��اي تدریجي، اج��را و ارزیابي مطلوب

 آن است. 
اگر ما به دنبال مش��ارکت ش��هروندان در مدیریت و 
اداره بهتر ش��هر و فراه��م کردن ش��رایط یک زندگی 
مطلوب برای ش��هروندان هس��تیم، گریزی از جدی 
گرفتن آموزش شهروندی نیست. البته نباید فراموش 
کرد این مه��م، یعنی آم��وزش فرهنگ ش��هروندی، 
مس��وولیتی اس��ت که بر دوش همگان قرار دارد؛ هم 
نهاده��ای دولتی، ه��م نهادهای عموم��ی و هم خود 
ش��هروندان و در صورتی که هر یک از این س��ه محور 
عملکرد مطلوبی نداش��ته باش��ند، هیچ موفقیتی در 
کار نخواهد بود، حتی اگر ه��ر کدام به تنهایی بهترین 
عملکرد را داشته باشند. بنابراین هم آموزش ضرورت 
دارد، هم هماهنگی و همدلی مسوولان و شهروندان و 
هم سنجش میزان اثربخشی و احتمالا تقویت یا اصلاح 
محتوای آموزشی. در این زمینه گفت و گویی داشته ایم 
 با برخی از اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان که در

 ادامه می خوانید.

  آموزش به تنهایی جواب نمی دهد
عدنان زادهوش، عضو کمیس��یون فرهنگی اجتماعی 
شورای اسلامی شهر اصفهان با اش��اره به اینکه برای 
 س��نجش جایگاه اصفهان در بحث آموزش شهروندی 
در نهایت ناگزیر از قیاس هس��تیم، گفت: اصفهان در 
مقایس��ه با دیگر ش��هرها به لحاظ آموزش شهروندی 
وضعیت خوب��ی دارد؛ هر چن��د با توجه ب��ه جایگاه و 
شانیت اصفهان، در واقع اشتباهات و مشکلات زیادی 
 در این زمینه وجود دارد. وی با طرح این پرسش که آیا

آموزش هایی که داده می ش��ود نتیج��ه بخش و موثر 
بوده و به هدف خود که آموزش شهروندان بوده است 
 رسیده، افزود: باید اذعان کرد که در این خصوص موفق

نبوده ایم؛ چرا که انتقال علم به تنهایی کافی نیست.

  ساز ناکوک نهادهای فرهنگی
این عضو شورا با ذکر این مثال که هر چند آموزش داده 
می شود که مصرف س��یگار ضرر دارد و حتی شخصی 
که خود سیگار می کشد هم می داند سیگار مضر است، 
تصریح کرد: این نوع آموزش صرفا آموزش علم است در 
حدی که یک موضوع را منتقل کرده باشیم، اما نتوانسته 
است منجر به ایجاد تغییر در رفتار شهروندان شود؛ چرا 
 که همانطور که گفته ش��د، آموزش به تنهایی جواب 
نمی دهد. زادهوش با بیان این مطل��ب که ایراد کار از 
آنجاست که هر کس س��از خود را می زند، اضافه کرد: 
مشکل این است که نهادهای مختلف بدون هماهنگی 
با یکدیگر در این زمینه فعالیت می کنند، حتی ممکن 
اس��ت به تنهایی عملکرد خوبی هم داشته باشند، اما 

وقتی در کنار هم قرار می گیرند ساز ناکوک می زنند.

  مربیانی که خود عمل نمی کنند
این عضو ش��ورا ب��ا ذک��ر مثال��ی دیگ��ر کلاه ایمنی 
موتورسوارها را یادآور شده و تصریح کرد: با وجود اینکه 
همه می دانند که کلاه ایمنی واجب اس��ت و از طرفی 
پلیس نیز در این زمینه سخت گیری می کند، اما هنوز 
بسیاری از موتور سواران بدون کلاه هستند. زادهوش با 
بیان اینکه هنوز نتوانسته ایم در شهروندان تغییر رفتار  
ایجاد کنیم، گفت: وقتی پدری به فرزند خود می گوید 
درس بخوان، این نوع انتقال علم، به نوعی از سر وا کردن 
است؛ هرچند حرفی اصولی است، اما جواب نمی دهد؛ 

چرا که منِ پدر به این گفته خود عم��ل نمی کنم و با 
صرف گفتن، چیزی تغییر نمی کند.

  تکریم شهروندان آموزش ها را 
نتیجه بخش می کند 

زادهوش خاطرنش��ان کرد: در آموزش 
ش��هروندی وقتی نوع رفتار و برخورد با 
شهروندان از س��ر تکریم نباشد، مردم 
ناراضی هس��تند و هر چ��ه حرف های 
خوب را به وسیله بیلبوردها در معرض 
دید ش��هروندان قرار دهیم، به آن عمل 
نمی کنند. این عضو کمیسیون فرهنگی 
اجتماعی شورای اسلامی شهر اصفهان 
ضمن تقدی��ر از فعالیت ه��ای کمیته 
فرهنگ ش��هروندی اظهار داشت: باید 
موانع آموزش شهروندی را رفع کنیم؛ از 
جمله اینکه باید همه نهادهای مسوول 
و متولی با یکدیگر و هماهنگ فعالیت 
کنند. زادهوش ادامه داد: اگر قرار است 

تغییری در رفتار شهروندان صورت بگیرد، باید در این 
حوزه اولویت بندی ش��ود. به طور مثال، ممکن است 
اولویت ش��هرداری حرکت عابران پیاده در پیاده روها 
باشد و اولویت نیروی انتظامی استفاده از کلاه ایمنی 
و هر کدام س��از خود را بزنند و حتی بهترین عملکرد 
را داشته باشند، اما چون با یکدیگر هماهنگ نیستند 
جواب نم��ی گیرند. وی خاطرنش��ان ک��رد: از این رو 
مدیران فرهنگی شهر باید اولویت ها را مشخص کرده و 

با یکدیگر هماهنگ باشند.

  هماهنگی ما را به توان می رساند
عضو کمیس��یون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی 
ش��هر اصفهان با تاکید بر اهمیت هماهنگی نهادهای 
فرهنگی برای تغیی��ر رفتار در ش��هروندان، گفت: در 
فیزیک قانونی هس��ت که اگر به یک شیء هفت واحد 
نیرو وارد شود و آن ش��یء حرکت نکند، زمانی که یک 
نیروی سه واحدی دیگر اضافه می کنیم تجمیع نیروها 
باعث حرکت آن شیء نمی ش��ود، بلکه این نیروها به 
توان می رسد و باعث حرکت می ش��ود. وی ادامه داد: 
در فرهنگ شهروندی نیز این قانون صادق است؛ یعنی 
نهادهای فرهنگی باید با یکدیگ��ر کار کنند تا نتیجه 
بگیرند و اینکه یک گروه یا یک نهاد به تنهایی کار کند 

موفق نخواهیم بود.

  منیت ها کنار گذاشته شود
زادهوش با ی��ادآوری این مهم ک��ه محوریت آموزش 
فرهنگ ش��هروندی در اصل با مدیریت شهری است 
تصریح کرد: با توجه به این محوریت، مدیریت شهری 
باید دیگران را با خود همراه و هماهنگ کند و مردم از 

همه سو در معرض این آموزش ها قرار بگیرند. وی افزود: 
یعنی اگر می خواهیم نتیجه بگیریم، باید شهروندان را 
غرق در آموزش کنیم. این عضو ش��ورا 
 خاطرنش��ان ک��رد: از دیگر مش��کلات

اثربخش نبودن آموزش های شهروندی، 
این است که هر دستگاهی خود را محور 
می داند و از دیگر دستگاه ها می خواهد 
که زیر پوش��ش آن دستگاه بروند و این 
اشتباه است و در این کار باید منیت ها 

را کنار گذاشت.

  برنامه نبض فرهنگ شهر تجربه 
خوبی بوده است

زادهوش با اش��اره به اینک��ه برگزاری 
برنامه نبض فرهنگ شهر توسط شورا در 
راستای هماهنگی دستگاه های متولی 
است گفت: تجربه برنامه نبض فرهنگ 
شهر تاکنون خوب بوده است، اما در اصل 
باید همدل باشیم تا نتیجه بگیریم. وی 
افزود: امروز به شعار سال که همان همزبانی و همدلی 
است، واقعا احتیاج داریم و هر چند به ظاهر موضوعی 
ساده اس��ت، اما باید آنقدر گفته شود تا نتیجه دلخواه 

به دست آید.

  شهروندان باید نسبت به قوانین محل زندگی 
خود آگاه باشند

دیگر عضو ش��ورای اسلامی ش��هر اصفهان با تاکید بر 
اینکه آموزش یکی از وظایف مهم مدیریت شهری است، 
گفت: وظیفه هر شهروندی است که نسبت به قوانین 
و مقرراتی که در آنجا زندگی می کند آگاهی داشته و 
ملزم به رعایت آنها باشد. ابوالفضل قربانی ادامه داد: این 
قوانین و مقررات باید به صورت دائمی آموزش داده شود 
تا فرهنگ سازی شده و به صورت عملی همه افراد آن را 
رعایت کنند. وی تاکید کرد: در کنار آموزش باید اسباب 
و ابزارهای لازم برای کس��ی که خود را ملزم به رعایت 
قوانین و مقررات نمی داند وجود داشته باشد. قربانی در 
رابطه با جایگاه اصفهان در فرهنگ شهروندی تصریح 
کرد: اگر قرار بر مقایسه باش��د، بهتر است با شهرهای 
مطرح دنیا صورت بگیرد و باید اذعان کرد که وضعیت 
فرهنگ ش��هروندی در ش��هرهایی همچون س��ئول، 
سنگاپور و حتی برخی کشورهای اطراف خودمان بهتر 
 اس��ت و نظم اجتماعی بیش��تری در این شهرها دیده

می شود. وی اضافه کرد: حتی در داخل کشور نیز برخی 
نقاط نسبت به دیگر نقاط وضعیت بهتری دارد.

  این مرام در هیچ جای دنیا پذیرفته نیست
این عضو شورا خاطرنشان کرد: اما در مقایسه با گذشته، 
وضعیت فرهنگ ش��هروندی در اصفهان به طور قطع 

بسیار بهتر شده است، اما باید تلاش بیشتری صورت 
بگیرد؛ چرا که با وضعیت مطلوب فاصله زیادی داریم. 
قربانی اظهار داشت: هر شهروندی وظیفه دارد قوانین 
منطقه خود را رعایت کند و اینگونه نیست که هر کاری 
دلش خواست انجام دهد؛ چرا که این مرام در هیچ جای 
دنیا و در هیچ مکتبی پذیرفته نیست. وی خاطرنشان 
کرد: افراد آزاد نیس��تند هرکاری را انجام دهند، حتی 
در درون خانه های خود و ضرب المثل »چهاردیواری 
اختیاری« اصطلاح غلطی است که رایج شده و به طور 
مثال ما مجاز نیستیم در خانه خود صدای تلویزیون را 

تا حدی بلند کنیم که موجب آزار همسایه ها شود. 

  متولیان زیادند، اما ناهماهنگ
عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان گفت: باید هر چه 
سریع تر موارد غلطی که در میان مردم رایج شده است 
از فرهنگ شهر زدوده شود؛ البته این به معنی در نظر 
نگرفتن آزادی های مشروع و قانونی نیست، بلکه انسان 
موجودی چارچوب دار است و در عین حال باید رشد 
و تعالی خود را در نظر داش��ته باش��د و در محدوده ای 
که زندگی می کند آداب و قوانی��ن آن را رعایت کند، 
حتی ممکن اس��ت آن محدوده قانونی نداشته باشد، 
اما آداب خاص خود را داشته باش��د. قربانی با اشاره به 
مسوولیت دستگاه ها در فرهنگ شهروندی، گفت: در 
حوزه فرهنگ شهروندی متولیان زیادی وجود دارد، اما 
هماهنگی بین آنها وجود ندارد، در نتیجه آموزش های 
شهروندی اثربخش��ی نخواهد داشت. وی خاطرنشان 
ک��رد: چنانچه دس��تگاه ها با یکدیگ��ر هماهنگ بوده 
و تقس��یم کار صورت بگیرد ش��اهد به نتیجه رسیدن 

آموزش های شهروندی خواهیم بود.

  آموزش پذیری شهروندان اصفهانی بالاست
دیگر عضو شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: مشکلات 
را به گردن دیگران انداختن، حکایت از نبود آموزش و 
پذیرش مش��کلات نشان از ش��روع آموزش و رفتن به 
دنبال حل مش��کلات نش��ان از تکمیل آموزش دارد. 
علیرضا نصر اصفهانی افزود: در ش��هر اقدامات خوبی 
در حوزه های عمرانی و زیرس��اختی ص��ورت گرفته 
است و با توجه به جایگاه جهانی اصفهان در این زمینه 
عملکرد قابل دفاع اس��ت، اما در فرهنگ ش��هروندی 
 و ارتق��ای آم��وزش های ش��هروندی چن��دان موفق 

عمل نکرده ایم. 
وی ب��ا تاکی��د بر اینک��ه این موض��وع نبای��د موجب 
سرخوردگی باشد، تصریح کرد: به هر میزان به اشکالات 
 خود اعتراف کنیم، ب��ه همان میزان س��رمایه گذاری و 
برنام��ه ریزی ب��رای رف��ع آن نیز بیش��تر می ش��ود. 
نصراصفهانی ب��ا بیان این مطلب ک��ه آموزش پذیری 
شهروندان اصفهانی بالاس��ت، اضافه کرد: اگر در این 
حوزه س��رمایه گذاری ش��ود و از طرفی آموزش ها به 

صورت تدریجی و مستمر باشد، حتما تاثیر آن را شاهد 
خواهیم بود.

  این کار تنها بر عهده مدیریت شهری نیست
 این عضو ش��ورا با اش��اره به اینکه اگر بررس��ی کنیم 
می بینیم که رفتار شهروندان تغییر کرده است، اظهار 
داش��ت: اما با توجه به جایگاه جهانی شهر اصفهان، در 
رابطه با فرهنگ شهروندی کمبود داریم و باید تلاش 
بیش��تری صورت بگیرد. وی با یادآوری این مطلب که 
وقتی مس��افری به اصفهان می آید هم فضای کالبدی 
و هم رفتار ش��هروندان را مورد ارزیابی قرار می دهد، 
اظهار داش��ت: همه نهادهای متولی باید در این راستا 
بسیج شده و اینگونه تلقی نشود که این کار تنها بر عهده 
مدیریت شهری است. نصراصفهانی گفت: در عین حال 
که مدعیان کار فرهنگی زیاد هستند، اما اینکه چقدر 
در این راستا برنامه ریزی کرده و فعالیت داشته اند جای 
سوال دارد.  وی خاطرنشان کرد: اگر در برنامه ریزی ها 
اولویت با آموزش فرهنگ ش��هروندی باشد، از اتلاف 

هزینه و سرمایه های شهر جلوگیری می شود. 

  آموزش ها در نقاط حاش�یه ای شهر بیشتر 
باشد

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: برای آموزش 
فرهنگ ش��هروندی هم ش��ورا عزم خود را جزم کرده 
و هم ش��هرداری اقدامات قابل توجهی در این راس��تا 
داشته است. نصر اصفهانی اضافه کرد: از طرف دیگر این 
موضوع جزء مطالبات شهروندان نیز محسوب می شود، 
به طوری که از پایین بودن فرهنگ برخی شهروندان 
انتقاد دارند و این یک س��رمایه برای مدیران فرهنگی 
ش��هر اس��ت و باید از فرصت همراهی و آمادگی مردم 
برای ارتقای فرهنگ ش��هروندی استفاده کنیم. وی با 
یادآوری این مهم که موفقیت مدیران ش��هری در گرو 
همراهی شهروندان اس��ت، تصریح کرد: از طرفی باید 
کسانی که فرهنگ شهروندی را آموزش می دهند خود 
عامل به آن نیز باشند و از دیگر سو، از تمرکزگرایی در 
آموزش ها خودداری کنیم؛ به این معنی که آموزش ها 
فقط محدود به خود شهر نباشد، بلکه به حاشیه های 

شهر نیز بیشتر توجه شود.

  بسترسازی توسط مدیریت شهری و همراهی 
توسط شهروندان

نصراصفهان��ی ادام��ه داد: باید تاثی��رات آموزش های 
فرهنگ شهروندی با شهروندان در میان گذاشته شود و 
اگر موضوعی موجب آزار شهروندان می شود، خودشان 
نیز باید احساس مسوولیت کنند. این عضو شورا گفت: 
صرفا با تبلیغات نمی توان مشکلات فرهنگ شهروندی 
را برطرف کرد. نصراصفهانی با اش��اره به اینکه همه از 
مشکلات رنج می برند اما انگش��ت اشاره آنها به سوی 
دیگران است، اظهار داشت: این در حالی است که اگر 
موضوعی ما را رن��ج می دهد، باید همه ب��رای رفع آن 
همراه شویم، به طوری که بسترسازی از سوی مدیریت 
شهری انجام ش��ود و همراهی نیز از سوی شهروندان 

صورت بگیرد.

  ترازی جهانی نیازمند فرهنگی جهانی است
اصفهان، شهری مطرح در تراز جهانی است و بسیاری 
بیش از آنکه ایران را بشناسند اصفهان را می شناسند. 
از این رو با در نظر گرفتن ای��ن موضوع، باید در دو بعد 
کالبدی و رفتاری جایگاهی در تراز جهانی داشته باشیم، 
بنابراین ضرورت آموزش فرهنگ شهروندی از جمله 
اولویت هایی است که مدیران فرهنگی شهر در هر نهاد 
و دستگاهی باید توجه ویژه ای بدان داشته باشند. هر 
چند اصفهان در مقایسه با گذشته شاهد رشد فرهنگ 
شهروندی بوده است، اما در مقایسه با شهرهای هم تراز 
خود هنوز از جایگاه مطلوب فاصله زیادی دارد. اگر به 
پایتخت فرهنگ و تمدن بودن اصفهان معتقدیم، این 
اعتقاد باید در عمل نیز به منصه ظهور برسد و یکی از 
راهکارهای اصلی رسیدن به این جایگاه ارتقای فرهنگ 

شهروندان در سایه آموزش های شهروندی است.

در گفت و گو با برخی از اعضای شورا در ضرورت آموزش فرهنگ شهروندی مطرح شد؛

مدعی زیاد است و هماهنگی کم
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رییس کمیس��یون حمل و نقل، محیط زیست و فناوری 
اطلاعات ش��ورای اسلامی ش��هر اصفهان با تاکید بر این 
مهم که هوشمندسازی و هوشمند اداره کردن شهر مزایا و 
مضراتی دارد، گفت: اگر ما بخواهیم به نفع مردم عمل کنیم 
از این نظر که مردم تکلیف خود را بدانند و از تصمیم هایی 
که می تواند چندگانه، سلیقه ای و شخصی باشد جلوگیری 

شود، باید به سمت هوشمندسازی شهر حرکت کنیم.
غلامرضا شیران در گفت و گو با فارس افزود: از دیگر مزایای 
هوشمندسازی، کاهش هزینه های مدیریت شهری است؛ 
چرا که استفاده از سیستم های مبتنی بر فناوری اطلاعات، 

باعث می شود آمار و اطلاعات و بسته های آماری و اطلاعاتی 
همواره مهیا و آماده باش��د و از سویی کنش و واکنش و یا 

انجام دادن و انجام ندادن امور شفاف شود.
وی به دیگر مزایای یک شهر باهوش اشاره و تصریح کرد: 
هوشمندسازی شهر باعث می شود کارهای سخت افزاری 
و سخت و همچنین سلایق شخصی در انجام امور برچیده 
شود. ش��یران با بیان این مطلب که در یک شهر باهوش 
مردم وقت بیش��تری برای انجام امور مهم تر و همچنین 
رفاه و آسایش خود پیدا می کنند، اظهار داشت: باید مردم 
را به سمت یادگیری س��واد الکترونیک خود و شهر خود 

سوق دهیم.
وی خاطر نش��ان کرد: شهر هوش��مند باعث می شود در 
عین حال که عملکرد مدیران ش��فاف می شود، از طرفی 

اشتباهات مدیران را نیز مشخص می کند.
رییس کمیس��یون حمل و نقل، محیط زیست و فناوری 
اطلاعات شورای اسلامی شهر اصفهان در ادامه به مضرات 
هوشمند نشدن ش��هر پرداخته و با تاکید بر این مهم که 
در صورت هوشمند نشدن ش��هر کارهای سخت افزاری 
و دس��تی بیش��تر می ش��ود، گفت: سیس��تم هایی که 
می خواهند خودمحور باشند و به دنبال شفافیت نیستند، 

از به کارگیری و استفاده از سیستم های مبتنی بر فناوری 
اطلاعات استقبال نمی کنند.

وی با تاکید بر اینکه اگر شهر هوشمند اداره نشود تخلفات 
و سهل انگاری ها دیرتر مش��خص می شود، اظهار داشت: 
در شهری که هوشمند نباش��د، در سیستم شهری برای 
عده ای مش��اغل کاذب ایجاد می  ش��ود، در حالی که اگر 
سیستم هوشمند باشد و مردم به آن اعتماد داشته باشند، 
هرگز به رشوه و تملق روی نمی آورند و طرفدار حق خود 
می شوند، اما در غیر این صورت عده ای ارج و قرب کاذب 

پیدا می کنند و در نتیجه به مردم ظلم می شود.

این عضو شورا اظهار داشت: در اصفهان افراد کارشناس و 
خبره و همچنین ایده های زیادی داشته و داریم، اما چرا 
بهره مندی کامل از این ظرفیت ها در راس��تای هوشمند 
کردن ش��هر صورت نگرفته، باید مس��وولان امر جوابگو 
باش��ند. ش��یران با انتقاد از اینکه عده ای سنت گرا بوده و 
راضی به هوشمندسازی امور نیستند، گفت: این عده به 
غلط گمان می کنند با هوشمندس��ازی، مشاغل کاهش 
می یابد، در حالی که هوشمندسازی فرصت، وقت و بخت 
ش��هرها را باز می کند و موجب رفاه و آس��ایش و ارتقای 

کیفیت زندگی می شود.

رییس کمیسیون حمل و نقل، محیط زیست و فناوری اطلاعات شورای اسلامی شهر اصفهان:

هوشمندسازی شهر کیفیت زندگی شهروندان را  ارتقا می دهد

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: مخابرات اصفهان باید به سمت نصب یک دکل واحد 
مخابراتی با دیگر اپراتورهای تلفن همراه برود. عباس حاج رسولیها در گفت وگو با مهر اظهار 
داش��ت: مخابرات و اپراتورهای دیگر تلفن همراه به جای نصب دکل های جداگانه که منجر 
به مخدوش کردن چهره شهر نیز می شود، یک دکل واحد برای آنتن دهی به مشترکان خود 
نصب کنند. وی با بیان اینکه اهالی هر منطقه نگرانی دارند که نصب آنتن های مخابراتی برای 
سلامتی شان مضر باشد، افزود: این نگرانی بجاست و باید شرکت مخابرات در این زمینه به 
مردم اطمینان خاطر بدهند. عضو شورای اس��لامی شهر اصفهان تصریح کرد: اینکه شرکت 

مخابرات و دیگر اپراتورها هر کدام به صورت جداگانه اقدام به نصب آنتن و سایت می کنند، 
از منظر زیباسازی شهری صحیح نیست. وی با بیان اینکه باید دکل مادری ایجاد شود و تمام 
دکل ها روی آن قرار گیرد و این حالت پراکنده س��ایت ها، در شهر دیگر وجود نداشته باشد، 
ادامه داد: در حال حاضر در تهران ش��اهد این موضوع هستیم و می بینیم که دو اپراتور روی 
 یک دکل واحد اقدام به راه اندازی س��ایت می کنند که این اتفاق باید در اصفهان نیز بیفتد. 
حاج رسولیها اظهار داشت: در جلساتی که با شرکت مخابرات داشتیم، مقرر شد این کار انجام 

گیرد، اما تا کنون عملیاتی نشده است.

عضو کمیسیون حمل و نقل، محیط زیست و فناوری اطلاعات شورای اسلامی شهر اصفهان 
در رابطه با ورود موتورس��یکلت ها به فضای پارک ها و محل اس��تراحت خانواده ها، گفت: 
 پیش از این معاونت خدمات ش��هری از ورود موتورس��یکلت ها به این مکان ها جلوگیری 
می کرد و حتی در مواردی منجر به برخورد قضایی می شد. وحید فولادگر با بیان این مطلب 
که علی رغم وجود موانع در ورودی پارک ها محل هایی وجود دارد که موتورسیکلت ها از 
آنجا وارد فضای پارک می شوند، افزود: باید به صورت جدی و حتی با برخورد قضایی از ورود 
موتورسیکلت به پارک ها ممانعت به عمل آید و چنانچه برخورد قضایی نیز در دستور کار قرار 

بگیرد، تاثیرگذار خواهد بود. وی تصریح کرد: از طرفی باید بحث فرهنگ سازی نیز پیگیری 
شود. این عضو شورا خاطرنش��ان کرد: هرچند برخی از خانواده ها که تمکن مالی ندارند با 
موتورسیکلت تردد می کنند و به پارک ها می آیند و باید برای این خانواده ها پارکینگ های 
ویژه ای در نظر گرفته شود، اما اکثر موتورسوارانی که وارد فضای پارک می شوند جوان هایی 
هستند که مزاحم خانواده ها شده و در پارک مانور می دهند. فولادگر اظهار داشت: از یک سو  
باید کار فرهنگی برای مقابله با این پدیده صورت بگیرد و از طرفی ورودی پارک ها کنترل و 

حتی برخورد قضایی انجام شود.

عضو شورا با اشاره به ضرورت ایجاد دکل واحد مخابراتی:

دکل های جداگانه چهره شهر را مخدوش کرده است
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان خواستار شد؛

برخورد قضایی با موتورسواران مزاحم در فضای پارک ها



31

ماه آینده؛
ماهيان به آکواریوم ناژوان می آیند 

 ایمنا: یکی دیگر از پروژه هایی که در پارک طبیعی ناژوان )پش��ت 
باغ پروانه ها( در حال احداث است، بزرگ ترین آکواریوم کشور است 

که در ایام دهه مبارک فجر امسال مورد بهره برداری قرار می گیرد.
مدیر طرح س��اماندهی مجموعه ناژوان گفت: آکواری��وم ناژوان در 
مساحتی بالغ بر3500 مترمربع در ارتفاع منهای شش متر زیرزمین 
خواهد بود که سازه آن ساخته ش��ده و لوله کشی و فیلتراسیون آن 

در حال تکمیل است.
حسن شفیعی گفت: این مجموعه ش��امل 33 آکواریوم پنج تا 10 
متری اس��ت و به صورت یک دنیای 35 متری زیرآب، حجم 1080 
مترمکعب آب را در خود جای می دهد و شهروندان می توانند در کنار 
و بالای سر خود زیبا ترین و کم یاب ترین گونه های دریایی را ببینندو 

بودن در فضای اقیانوس را تجربه کنند.
مدیر طرح ساماندهی مجموعه ناژوان بیان کرد: در این آکواریوم از 
پنج اقیانوس دنیا گونه های مختلف آبزیان، ماهیان آب های شور و 

شیرین، ستاره دریایی و... به نمایش گذاشته می شوند.
وی با اشاره به اینکه کل هزینه راه اندازی آکواریوم ناژوان بالغ بر 25 
میلیارد تومان است، گفت: این پروژه شاخص به صورت مشارکتی با 
یک شرکت ترکیه ای که جزو 10 شرکت برتر دنیا به شمار می رود، 

انجام و به بهره برداری خواهد رسید.
ش��فیعی عنوان کرد: میزان خاکبرداری  این آکواری��وم بالغ بر 35 
هزار متر مکعب، بتن ریزی آن بی��ش از 7199 متر مکعب و میزان 

آرماتوربندی آن 635459 کیلوگرم بوده است.
وی با اش��اره به اینکه گونه های مختلف آبزیان ماه آینده )مهرماه( 
وارد آکواریوم می شوند، گفت: بیش از10 اکیپ مختلف شامل گروه 
 های تاسیسات، ابنیه، نصب دکورها، نصب سیسه ها، رنگ آمیزی و... 
در حال فعالیت برای اتمام آکواریوم ناژوان هستند و تمام آب مورد 
نیاز آن نیز در همین مکان فیلتر و مطابق با ویژگی های آب اقیانوس ها 

وارد آکواریوم می شود.
مدیر طرح ساماندهی مجموعه ناژوان با اشاره به اینکه آکواریوم ناژوان 
بزرگ ترین آکواریوم در خاورمیانه به شمار می رود، افزود: این پروژه 
همسو با استانداردهای جهانی و در نوع خود منحصر به فرد است که 

گردشگران بسیاری را به سمت ناژوان هدایت خواهد کرد.
وی تاکیدکرد: قطار توسعه و پیشرفت در ناژوان به سرعت در حال 
حرکت است و طرح های بس��یار جالب و کم نظیری برای ناژوان در 

نظر گرفته شده است.
شفیعی راه اندازی باغ خزندگان در زمینی به مساحت 800 متر مربع 
با دکوراسیون بسیار زیبا را از دیگر طرح های در نظر گرفته شده برای 
پارک طبیعی و ساحلی ناژوان اعلام کرد و گفت: برای انجام این طرح 

نیز بیش از پنج میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده است. 
وی با اشاره به اینکه دکوراسیون ویژه و خاص این باغ در حال نصب 
است، تصریح کرد: باغ خزندگان نیز با مشارکت سرمایه گذار خارجی 
و مطابق با اس��تانداردهای بین المللی و متدهای روز دنیا س��اخته 

می شود.

خبر
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 ایمنا: ش��هردار اصفهان در دیدار با ش��هردار ش��یراز 
 گفت: لازم اس��ت تج��ارب ش��هرها در هم��ه زمینه ها 

مبادله شود.
دکتر مهدي جمالي نژاد با اشاره به اینکه در دوره هاي 
مختلف ش��هرها تغییرات بس��یاری کرده ان��د، عنوان 
کرد: در هر دهه شاهد پوس��ت اندازي شهرها بوده ایم 

و ش��هرداري ها، بارهاي دس��تگاه هاي متولي در حوزه 
های مختلف را ک��ه بر زمین مانده، بلند ک��رده اند و در 
 حوزه هاي ورزش��ي، تفریح��ي و فرهنگ��ي ورود پیدا 
کرده اند.ش��هردار اصفه��ان گفت که  در ح��ال حاضر 
شهرداري ها به غیر از ماهیت خدماتي جنس فرهنگي 

نیز پیدا کرده اند.

 وي از ورود ش��هرداري اصفه��ان به ح��وزه خلاقیت و 
نوآوري با راه اندازي مرکز خلاقیت و نوآوري شهر خبر 
داد و گفت: در دهه جدید ،کلانشهرها باید دانایی محور 

تو سعه یابند. 
دکتر جمالی نژاد به شهردار شیراز پیشنهاد داد، در این 

شهر مرکز خلاقیت و نوآوري راه اندازي کند.

  از تجربيات اصفهان در همه  حوزه ها استفاده 
مي کنيم

ش��هردار ش��یراز در این دیدار با بیان اینک��ه در دو روز 
بازدی��د از ش��هرداري اصفه��ان، تجارب خوب��ي را در 
مجموعه مدیریت شهري این شهر کسب کردم، گفت:  
از  تجربی��ات اصفه��ان در زمینه فرهنگ ش��هروندي، 

معاون��ت فرهنگ��ي و اجتماع��ي و روابط بی��ن الملل 
اصفهان  الگو ب��رداري می کنیم.علیرض��ا پاک فطرت با 
تاکید ب��ر اینکه  کلانش��هرها باید ب��ا یکدیگر هماهنگ 
تر باش��ند، عنوان کرد: مش��کلات و معضلات ش��هرها 
 را مي ت��وان با اس��تفاده از تج��ارب دیگر کلانش��هرها 

بر طرف کرد.

 اصفهان به حوزه خلاقيت و نوآوري وارد شد 
شهردار اصفهان:

روانسازی پياده روهای بوستان بزرگ 

منــطقـه
مدیر منطقه 15ش��هرداری اصفهان از اجرای 
عملیات روانسازی پیاده روهای پارک بوستان 
بزرگ خب��ر داد. به گ��زارش روابط عموم��ی منطقه 15 
شهرداری اصفهان )خوراس��گان(، دکتر مختاری گفت 
که عملیات روانسازی پیاده روهای پارک بوستان بزرگ 
به مساحت حدود شش هزار مترمربع و با اعتباری بالغ بر 
320 میلیون تومان برای رفاه حال معلولان و جانبازان و 

زیباترشدن این بوستان اجرا شده است. مدیر منطقه 15 
شهرداری اصفهان با بیان اینکه یکي از مهم ترین دغدغه ها 
و نگراني هاي معلولان و خانواده آنان قابل دسترس نبودن 
محیط هاي عمومي و عدم مناسب سازي استاندارد است، 
تصریح کرد: پروژه روانس��ازی پیاده روها، معابر و ایجاد 
رمپ در کنار پله ها در سطح منطقه و بوستان بزرگ برای 
تسهیل در رفت و آمد جانبازان، معلولان و سالمندان در 
حال اجراست و 80 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.

وی خاطرنشان کرد: ناتوانان جسمي، معلولان و جانبازان، 
بخش��ي از افراد جامعه اند که همچون سایرین، نیازمند 
دسترسي و استفاده از امکانات و خدمات عمومي هستند 
اما، وجود برخي موانع به ویژه در نحوه طراحي، معماري 
و شهرسازي؛ بسیاري از فضاهاي ش��هري، به ویژه معابر 
عمومي، پارکها و فضاهاي سبز را فاقد شرایط لازم براي 
برآورده س��اختن نیازهاي افراد معلول کرده است و براي 
رفاه حال معلولان و جانبازان اقدامات موثری انجام شده 

اس��ت. مختاری گفت که  برای تسهیل در امر رفت و آمد 
شهروندان و استفاده هر چه بیش��تر آنان از پیاده روهای 
سطح شهر، پیاده رو س��ازی خیابان کنگاز در دستور کار 
 قرار گرفته اس��ت. وی با بیان اینکه  اجرای عملیات های

پیاده روسازی باید از  اس��تاندارد و کیفیت بالا برخوردار 
باش��د، عنوان کرد: کیفیت ب��الای مصالح پی��اده روها و 
زیرسازی مناس��ب رضایتمندی ش��هروندان را افزایش 
خواهد داد. ش��هردار منطقه 15 ش��هرداری اصفهان در 

تشریح برخی اقدامات عمرانی این منطقه از اجرای شش 
هزار متر مربع عملیات پیاده روسازی در خیابان کنگاز و 
معابر محله ارغوانیه  با اعتباری بال��غ بر 4 میلیارد و 500 
میلیون ریال خبر داد. مختاری با  اشاره به تاثیر پیاده رو سازي  
بر ارتقای سلامت شهروندان گفت: از آنجا که پیاده روهاي 
شهر می تواند نقش اساسی در ارتقای سلامت شهروندان 
ایفا کنند، شهرداري بر استفاده از سنگفرش هاي استاندارد 

و باکیفیت در این پروژه تاکید داشته است.

موتورس��یکلت ها چند برابر یک خودرو آلودگی 
ایجاد می کنند و علاوه بر آلودگی هوا مش��کلات 
دیگری نیز ب��ه هم��راه دارند. درش��هر اصفهان، 
موتور سیکلت ها، س��هم50 درصدی در آلودگی 
صوتی دارند و در ش��رایطی که  بیش از50 درصد 
از تلفات شهری، عابران پیاده هستند، موتورسیکلت ها 
نقش پررنگی درتلفات انسانی دارند و بروزکوچک ترین 
برخوردی با توجه به ایمنی کم موتورسیکلت، می تواند 
منجربه وقوع حادثه ای دردناک ش��ود. بیش از دوس��وم 
حوادث و سوانح ترافیکی به علت بی  احتیاطی رانندگان 
و راکبان موتورسیکلت و عابران پیاده به وقوع می  پیوندد.

  60 درصد موتورسيکلت های شهر فرسوده اند
رییس س��تاد مرکزی معاینه فنی خودروی ش��هرداری 
اصفهان در خصوص آلودگی موتور سیکلت ها درکلانشهر 
اصفهان گفت: آلودگی موتور سیکلت ها یکی از معضلات 
شهری است و60 درصد بیش از500 هزار موتورسیکلتی 
که درسطح شهر درحال ترددند عمری10 ساله  دارند و 

فرسوده هستند. 
جمشیدیان گفت: بر اساس قانونی که سال1390 تصویب 
شد، عمرمفید موتور سیکلت ها10 س��ال تعیین شد و 
تعداد بسیاری از موتورسیکلت ها دو زمانه است و به دلیل 
اینکه بنزین و روغن با هم مصرف می شود، حجم  آلایندگی  
بیشتر می شود و ذرات سرطان زا افزایش می یابد و میزان 
آلایندگ��ی این موتورس��یکلت ها30 براب��ر موتورهای 

چهارزمانه است. 
وی  گف��ت: موتورهای چهار زمانه هم چندان مناس��ب 
نیستند و موتور )NG( این دستگاه ها از کشورهای چین، 

هند و پاکستان تامین می شود.
به گفته جمش��یدیان ضعف تکنولوژی، قطعات و آلیاژ 
 در این موتورها شدت فرس��ودگی بالایی داشته و سبب 
می شود، عمر فرسودگی ش��ان از10سال به شش سال 
 کاهش یافته و این موتورس��یکلت ها در زمان کوتاه تری

 فرسوده شوند. رییس ستاد مرکزی معاینه فنی خودروی 
ش��هرداری اصفهان گفت: این مو ضوع سبب می شود، 
میزان س��وخت مصرفی افزایش یابد و تبعات زیس��ت 
محیط��ی ایجاد ش��ود. وی عن��وان کرد: یک دس��تگاه 
موتورسیکلت براساس استانداردهای موجود و با توجه به 

سوخت مصرفی و مسافری که جابه جا می کند، 25 برابر 
خودروی انژکتوری و هش��ت برابر خودروی کاربراتوری 

ایجاد آلودگی می کند. 

  سهم موتورسيکلت ها درآلودگی هوای شهر 
32 درصد  است 

جمشیدیان گفت که با توجه به اینکه از سال 1384 بخش 
عمده ای از موتورس��یکلت ها مجهز به دستگاه کاتالیز 

شدند و این دستگاه قادر به کاهش آلاینده هاست.
به گفت��ه وی، بر اس��اس مطالعاتی که در س��ال 1379 
انجام شد، سهم آلایندگی موتورسیکلت ها در آلودگی 
 هوای شهرها32 درصد برآورد ش��د و در همان تحقیق

 30 درصد آلاینده های سرطان زا وابسته به موتورسیکلت ها 
هستند .

رییس س��تاد مرکزی معاینه فنی خودروی ش��هرداری 
اصفهان با اش��اره به معاینه فنی موتورسیکلت ها اظهار 
داشت: موتورسیکلت با قدرت مانور بالا در شهر آلودگی 
ایجاد می کنند  و راکبان موتورسیکلت ها خود را موظف 

نمی دانند که به مراکز معاینه فنی مراجعه کنند.
 

  4 مرکز  برای معاینه فنی موتورسيکلت ها 
جمشیدیان گفت: درکلانش��هر اصفهان هم چهار مرکز 
برای معاینه فنی موتورسیکلت ها طراحی شده و با گرفتن 

تجهیزات برای آینده راه اندازی خواهد شد.
رییس س��تاد مرکزی معاینه فنی خودروی ش��هرداری 
 اصفهان عنوان کرد: متاسفانه س��اخت موتورسیکلت ها 
 مطاب��ق ب��ا اس��تانداردها نیس��ت و م��ا ش��اهد ت��ردد 
موتورسیکلت هایی درشهر هستیم که هم از نظرایمنی 
درس��طح پایینی قرار دارند و هم به دلی��ل پایین بودن 

کیفیت، میزان تولید آلایندگی آنها بسیار بالاست.
به گفته جمشیدیان استفاده موتورسیکلت برقی، الزام 
قانون برای آینده است و ترویج این امر در دستورکار قرار 
دارد و موتوربرقی ها با توجه ب��ه قیمت بالا و محدودیت 
درس��رعت، میزان بار و مس��افر قابل توجه اند و این امر 
درحوزه فعالیت ارگان های وزارت کشور، محیط زیست 
و شهرداری است و با گسترش طرح  پایش آلودگی های 
 محیط زیست و طراحی زوج و فرد مطالعات برای آینده  

صورت می پذیرد.

  600 هزار دستگاه موتورسيکلت شماره گذاری 
شده در شهر اصفهان

جانش��ین فرمانده نیروی انتظامی اس��تان عن��وان کرد: 
 در اصفهان ح��دود600 هزار دس��تگاه موتورس��یکلت 
شماره گذاری شده است. س��رهنگ حسین زاده گفت: 
اواسط اسفندماه 93 طرح موتورس��یکلت اجرایی شده 
است. به گفته وی، موتورسیکلت وسیله ای ارزان قیمت 
با   قدرت مانور بالاست و از این وسیله بسیار استفاده می 
ش��ود، ولی مردم باید بدانند که در سال گذشته نزدیک 
به 170 نفر در تصادفات با موتورسیکلت کشته شده اند و 
حدود4000  هزار نفر مجروح ش��دند که به نقص عضو و 
معلولیت منتهی شد. جانشین فرمانده نیروی انتظامی 
استان تصریح کرد: خسارت اس��تفاده از موتورسیکلت 
بس��یار اس��ت و برای درمان افرادی که دچار صدمات و 
 جراحت شده اند، هزینه ای بالغ بر40 تا60  میلیون تومان 
هزینه ای معمول و متعارف است و مبالغ بالایی هم  بیمه ها 
متضرر می شوند. وی گفت: پلیس به وظیفه خود در این  
زمینه واقف است و به تخلفات عکس العمل نشان  می دهد 
و از نظر مسائل زیست محیطی، یک دستگاه موتورسیکلت 

به اندازه چهار تا شش اتومبیل شهر را آلوده می کند.

   طرح ساماندهی موتورسيکلت ها در اصفهان 
یک چشم اندازه 10 ساله دارد

وی عنوان کرد: دربرنامه ریزی های آینده قصد داریم که 
طرح ساماندهی موتورسیکلت ها را در کلانشهراصفهان 
و شش ش��هر بزرگ دیگر س��اماندهی کنیم تا تلفات در 
تصادفات موتورسیکلت به حداقل ممکن برسد. جانشین 
فرمانده نیروی انتظامی اس��تان گفت: امس��ال با اجرای 
این طرح آمار تلف��ات و مجروحان کاهش یافته اس��ت و 
 این توفیق با اجرای طرح س��اماندهی موتورس��یکلت ها

توسط پلیس راهنمایی و  رانندگی وتوجه مردم به استفاده 
ازکلاه ایمنی  حاصل شده است. س��رهنگ حسین زاده 
متذکرشد: طرح ساماندهی موتورسیکلت ها در اصفهان 
یک چش��م اندازه10س��اله دارد، تا درکلانشهر اصفها ن 
هیچ موتورسیکلتی با سوخت بنزین کار نکند و موتورهای 
برقی که س��رعت کمتری دارد و هوا را کمتر آلوده  کرده 
و مناسب تر است، اس��تفاده ش��ود.  وی تاکید کرد: با نام  
موتورس��یکلت تنها تصادفات، عبوراز چراغ قرمز و دیگر 

تخلفات در ذهن تداعی می شود، در حالی که جرم شناسان، 
حقوقدانان و برنامه ریزان ش��هری معتقدن��د که صدای 
ناهنجارموتورسیکلت،عدم احترام به قانون توسط راکبین 
موتور، برخورد به آینه دیگرخودروها و بوق های ممتد از 
دیگر موارد آزار دهنده استفاده از موتورسیکلت است که 
سبب احساس ناامنی می شود. جانشین فرمانده نیروی 
 انتظامی اس��تان هدف از س��اماندهی موتورسیکلت ها

را ارتقای امنیت ش��هر دانس��ت و گفت: در س��اماندهی 
موتورس��یکلت ه��ا، فقط به دنب��ال کاه��ش تصادفات، 
تخلفات و خس��ارات مالی نیس��تیم. جانش��ین فرمانده 
نیروی انتظامی اس��تان گفت: با اجرای این طرح، بیشتر 
راکبان موتورسیکت ازکلاه ایمنی استفاده کرده و مراقب 
رفتارهایش��ان هس��تند. وی گفت: با اجرای این طرح با  
راکبان موتورسیکلت متخلفی که فاقد کلا ه ایمنی، پلاک 
انتظامی برخورد می شود.  به گفته حسین زاده باراکبانی 
 که در  پیاده روها ویراژ می دهند وموتورسیکلت آنها دود زا، 

فاقد بیمه  و گواهینامه است، برخورد قانونی می شود.
به گفته سرهنگ حسین زاده برخی از مجرمان موتورسوار 
از موتورسیکلت برای ارتکاب جرم استفاده می کنند و به 
کیف قاپی و آزار و اذیت مردم می پردازند که البته تعداد 
این افراد بس��یار کم است و قانون و س��لاح پلیس با آنان 

برخورد می کند.

   موتورس�يکلت های برقی به کلانش�هرهای 
پرترافيک می آیند

جانشین فرمانده نیروی انتظامی استان خاطرنشان کرد: 
موضوع تخلفات موتورسوارن امری جدی است و در طول 

این چند ماه تلاش ش��ده که با اطلاع رس��انی به مردم و 
اجرای طرح از آمار تلفات و مجروحان بکاهیم.

وی با ابراز امیدواری یادآورشد: هنگامی که پلیس مشاهده 
می کند که با اجرای ای��ن طرح توانس��ته از مرگ افراد 
پیشگیری کند، در ادامه این روند و اجرای مستمر طرح 
مصمم تر خواه��د بود.به گفته  وی درطرح س��اماندهی 
موتور سیکلت ها ،اس��اس بر این اس��ت که دریک دهه 
آینده در ش��هر اصفهان موتورس��یکلت ها با بنزین کار 
نکنند و موتورس��یکلت های برقی در کلانشهرهایی که 
از ترافیک رنج می برند،جایگزین موتورسیکلت ها شوند. 
سرهنگ حسین زاده گفت: موتورسیکلت های برقی که 
سرعت شان بین 45 تا 60 کیلومتر است و چنانچه کسی 
با این سرعت تصادف کند با سرعت 80 تا 100کیلومتر 
بسیار تفاوت داردو در سطح ش��هر هم تعدادی ایستگاه 
مهیا می ش��ود تا موتورها را ش��ارج کرده و باطری ها را 
تعویض کنند، البته این طرح برای آینده است. به گفته 
وی کاهش سرعت موتورسیکلت در درون شهرها یکی 
از اهداف پلیس است و  ورود موتورس��یکلت به بزرگراه 
قطعا ممنوع است، سال گذشته 30 نفر از افرادی که وارد 
بزرگراه شده بودند، کشته شدند و در کلانشهر اصفهان 
در تلاشیم که بزرگراه ها را  به دوربین های پلاک خوان 
 موتورسیکلت مجهز کرده وکارت سوخت موتور سیکلت ها 
را باطل  کنیم. جانشین فرمانده نیروی انتظامی استان  
گفت: موتور سیکلت هایی که در بزرگراه تردد کنند در 
برخورد با پلیس و قانون توقیف خواهند ش��د و چنانچه 
فاقد گواهینامه باشند، جریمه سنگینی برایشان در نظر 

گرفته خواهد شد.

ارتقای امنیت در اصفهان با  ساماندهی موتورسیکلت ها

60 درصد موتورسيکلت ها ی شهر فرسوده است 
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ش��فاف س��ازی مباحث مالی به عنوان یکی از 
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سیاست های کلی  حوزه اداری مالی شهرداری لی�
اصفهان مطرح شده اس��ت و زمانی می توانیم 
تعریف درستی از شفافیت مالی داشته باشیم که 
همگان بتوانند به تصمیمات و فعالیت هایی که 

در شهرداری وجود دارد، دسترسی داشته باشند.
شهرداری ها برای بیشتر ش��هروندان با عباراتی نظیر 
بزرگراه، پل، خیابان و تراکم شناخته شده اند و حجم 
عمده خبرهای مربوط به ش��هرداری ها نیز مربوط به 
این حوزه هاس��ت، درحالی که یکی از خبرس��ازترین  
و تاثیرگزارترین معاونت های ش��هرداری ها، معاونت 

مالی و اداری است.
بحث شفافیت یکی از مهم ترین مباحث ساختار مالی 
موسسات تجاری و دولتی است و وضعیت بخش های 
مختلف را روشن می سازد. اما شفافیت مباحث مالی  
برای شهرداری ها که به صورت مستقیم با شهروندان 
در تماس هس��تند، از حساسیت بیش��تری برخوردار 
است. ایجاد شفافیت در صورت های مالی و مشخص 
 شدن دقیق اموال و دارایی ها، از یک سو سبب می شود،

عملکرد ش��هرداری دقیق تر ارزیابی ش��ود و از سوی 
دیگر، با ارائه صورت های مالی ش��فاف به شهروندان، 
اعتماد آنها افزای��ش یابد و برای حل مش��کلات آنها 

آگاهانه تر تلاش شود.
زمانی می توانیم تعریف درس��تی از ش��فافیت مالی 
داش��ته باش��یم که همگان بتوانند ب��ه تصمیمات و 
 فعالیت هایی که در ش��هرداری وجود دارد، دسترسی

 داشته باشند.

وقتی شفاف سازی در سیستم مالی شهرداری اهمیت 
می یابد و رفع ابهامات سیستم نقدی با استقرار سیستم 
تعهدی مورد توجه قرار می گیرد، می توان قیمت تمام 
شده هر عملیات شهری را به دس��ت آورد که این امر 
بستر اطلاعات مالی و مدیریتی خوبی فراهم می کند. 
اجرای سیستم تعهدی هدف نیس��ت، بلکه زمینه ای 
برای جلب اعتماد ش��هروندان و ش��فافیت مالی برای 

پروژه های شهرداری فراهم می کند.

شفاف س��ازی سیس��تم گام مهمی در ارتقای سطح 
مدیریت شهرداری هاست و امکان شناسایی ضعف ها 

و قوت های مدیریت را نیز فراهم  می کند.
برای ش��هرداری  تعهدات بس��یاری وج��ود دارد که 
این نه��اد  از آن بی اطلاع اس��ت. ممکن اس��ت، یک 
واحد تجاری به ش��هرداری واگذار شده، ولی به دلیل 
آنکه سیس��تم حس��ابداری نقدی اس��ت و دریافت و 
پرداخت نقدی صورت نگرفته است، این واگذاری در 

صورت های مالی شهرداری قابل ثبت و مشخص نبوده 
اس��ت. در مورد دارایی ها نیز  همی��ن وضعیت بر قرار 
است و در حالی که شهرداری ها شرکت های بسیاری 
دارند، معلوم نیس��ت که س��رمایه ش��هرداری در این 
شرکت ها چقدر است. بیشتر کارشناسان حوزه مالی 
بر اصلاح سیستم ها تاکید می کنند و معتقدند که برای 
افزایش حجم فعالیت ها در شهر لازم نیست که لزوما 
عوارض را افزایش داد،  بلکه با اصلاح روش های مالی 

مورد اس��تفاده و مدیریت کردن هزینه ها می توان به 
 نتایج قابل قبولی دست یافت. بخشی از موفقیت های

شهرداری در اداره کردن شهر با اصلاح روش های مالی 
مورد استفاده و مدیریت کردن هزینه ها حاصل شده 
است. ش��هروندان یک ش��هر باید بدانند عوارضی که 

پرداخت می کنند، چگونه در شهر هزینه شده است.

   شفاف س�ازی نباش�د، همه  زحمات به باد 
می رود

شهردار اصفهان ش��فاف نبودن مباحث مالی را پاشنه 
آش��یل ش��هرداری اصفهان و ش��هرداری های دیگر 
کلانشهرها می داند و معتقد اس��ت اگر شهروندان در 
زمینه هزینه هایی که در ش��هر پرداخ��ت می کنند، 
اطلاع نداشته باش��ند، مدیریت شهر با مشکل مواجه 

می شود.
دکتر مهدی جمالی ن��ژاد تاکید می کن��د: مدیریت 
شهرداری مدیریت درآمد و هزینه است و اگر شفاف سازی 

نباشد، همه زحمات به باد می رود. 
وی بر ش��فاف س��ازی مباحث مالی به عنوان یکی از 

سیاست های کلی حوزه اداری مالی تاکید می کند.
 شهردار اصفهان بر اصلاح س��اختار ثبت اسناد مالی؛

نق��دی، غی��ر نقدی و مش��ارکتی  و ش��فاف س��ازی 
محاسبات حوزه اداری مالی شهرداری تاکید می کند. 
به گفته دکت��ر جمالی ن��ژاد، رفع تبعی��ض و اصلاح 
س��اختار پرداخت حقوق و مزایای پرسنل  شهرداری 
پیگیری می ش��ود و از هم��ه ضوابط ب��رای بهبود آن 

استفاده می شود. 

شفاف نبودن مباحث مالی؛  پاشنه آشیل شهرداری

شهروندان  باید بدانند عوارض چگونه در شهر هزینه می شود

مناطق
گروه شهر

دبير ستاد فرهنگ سلامت شهرداری اصفهان
 عنوان کرد؛

هزارتوی نمایشگاه چهار دشمن دوست 
داشتنی؛ همراه با همياران سلامت 

ستاد فرهنگ س��لامت ش��هرداری اصفهان با همکاری سازمان زیبا 
سازی؛ فضایی زیبا و خاطره انگیز را برای شهروندان فراهم کرده است.

دبیرستاد فرهنگ سلامت ش��هرداری اصفهان گفت: ستاد فرهنگ 
سلامت شهرداری اصفهان با همکاری سازمان زیبا سازی برای آشنایی 
شهروندان با غذاهای مضر و تغییر عادات بد درسلیقه غذایی ، نمایشگاه 

و جشن بزرگ چهار دشمن دوست داشتنی را بر گزار کرده است.
این نمایشگاه از 19 شهریور ماه در باغ غدیر آغاز شده و به مدت 10 شب 

ازساعت 17 بعد ظهر تا 22 شب میزبان شهروندان است.
وی عنوان کرد: در این نمایش��گاه غرفه های پایش و مشاوره و بازی 
کودکان نمایشگاه بزرگی پیش بینی شده است.  شهروندان همراه با 
همیاران سلامت از هزارتوی نمایشگاه چهار دشمن دوست داشتنی 

بازدید می کنند.  
مهماندوست در زمینه چهار دشمن دوست داشتنی گفت: چهار دشمن 
دوست داشتنی عبارتند از قند، نمک، فست فود و چربی که برای هر 
کدام از این موارد،  فضایی خاص طراحی شده است و مخاطبان با عبور 
از آنها و شنیدن پیام های عمومی و اختصاصی توسط همیاران سلامت، 

تحت تاثیر قرار خواهند گرفت.
به گفته وی شهروندان در این نمایشگاه وارد راهرویی تاریک شده که 
همانند رگ بدن است و در درون این راهروی تاریک، چربی های رگ ها 
را مشاهده می کنند و پیرامون چربی خون اطلاعاتی به مخاطبان داده 
می شود. دبیر ستاد فرهنگ سلامت شهرداری اصفهان گفت: در این 
نمایشگاه ها درمورد فست فودها و روغن ها و مضرات آن توضیحاتی 

ارائه می شود. 
مهماندوست تصریح کرد:  پس از گذراندن  مراحل نمایشگاه به محیطی 

آرام  رسیده و از کابوس بیماری ها رهایی می یابند.

خبر روز
گروه شهر



  سوژه این روزهای فوتبال ایران مربوط به اعلام 
قرارداد بازیکنان و کادر فنی تیم های لیگ برتری 
اس�ت. به عنوان یک مربی با این روی�ه موافقید یا 

مخالف؟
من موافق نیستم و برای مخالفتم نیز دلایل خودم را دارم. 
اعلام مبلغ ق��رارداد بازیکنان در تمام دنیا امری مرس��وم 
است اما باید توجه داشته باشید که فرهنگ این کشورها با 
کشور ما و اتفاقاتی که در آن رخ می دهد، متفاوت است. در 
فوتبال ایران قراردادهای مختلفی در سیستم های مختلف 
 از حقوقی و شخصی بس��ته می ش��ودکه هیچ گاه نیز رو 
نمی شود، اما در این میان ابهامی برای من به وجود آمده 

است.
 چه ابهامی؟

چرا روی قرارداد فوتبالیست ها دسته گذاشته اند. بازیکنان 
والیبال و بسکتبال نیز قراردادهای سنگینی می بندند که 
البته حق آنهاست، اما رسانه ای نمی شود. نگرانم با اعلام 
قرارداد بازیکنان ه��دف خاصی با نی��ت تخریب وجهه و 

جایگاه این قشر دنبال شود.
 یعنی شما معتقدید بخشی از جو ایجاد شده در 
قبال درآمد فوتبالی ها به اعلام رقم قرارداد آنها در 

رسانه ها باز می گردد؟
بله؛ زیرا این مساله موجب شده تا حساسیت هایی در این 
خصوص ایجاد شود. من چندی قبل در مجلسی بودم که 
فردی به انتقاد از قراردادهای فوتبالیست ها پرداخت، اما 

در همان مجلس افرادی با وی مخالفت کردند. 
 با توجه به اینکه اعلام رقم قرارداد بازیکنان امری 
مرسوم در فوتبال دنیا محسوب می شود، به نظر شما 
چه زمانی شرایط تحقق این اتفاق در فوتبال ایران 

فراهم خواهد شد؟
 در کش��ور ما تمام موارد به یکدیگر مرتبط اس��ت؛ یعنی 
نمی توانیم فوتبال را از سایر مباحث جامعه مجزا کنیم و  
باید تمام این موارد در کنار هم دیده شود. باید به سمت و 
سویی حرکت کنیم که فوتبال ما قانون مدار شود. از سوی 
دیگر، در حال حاضر اکث��ر بازیکنان و مربی��ان در بحث 
مالیات تکلیفی به مش��کل بر می خورن��د. این مالیات در 
قرارداد بازیکنان و مربیان در باشگاه ها کسر می شود، اما با 
اداره مالیات تسویه نمی کنند. توصیه من به بازیکنان جوان 
این است که زمان تسویه با باشگاه، نامه مالیات تکلیفی را 

نیز پیگیری کنند تا در آینده برایشان دردسرساز نشود.
 منصور ابراهیم زاده پس از س�ال ها که به عنوان 
مربی و سرمربی در لیگ برتر حضور داشت و درگیر 
این مس�ابقات بود، فعلا مس�وولیتی در حوزه فنی 
ندارد. در مورد دوران دوری از نیمکت صحبت کنید؟

واقعیت اینک��ه آزادی بهتری دارم و فرص��ت خوبی برای 
اس��تراحت کردن پیدا کرده ام. موقعیت��ی پیش آمده تا 
روی کارهایی که کرده ام تمرکز کنم و معایب و مزایایش 
 را مرور کنم. سعی می کنم در این مقطع با مطالعه بیشتر، 
داشته هایم را به روز کنم و سفرهایی نیزداشته باشم؛ زیرا از 
قدیم گفته اند: بسیار سفر باید تا پخته شود خامي/ صوفي 
نشود صافي تا درنکشد جامي. البته مردم لطف زیادی به 
من دارن��د و در برخوردهایی که دارم، خاطرات گذش��ته 

برایم مرور می شود.
 برای لیگ پانزدهم پیشنهاد خوبی نداشتید که 
به عرصه مربیگری برگردید یا دلیل دیگری داشت؟

چند پیش��نهاد از تیم ه��ای لیگ برتری و دس��ته یک و 
همچنین لیگ عراق داشتم، اما به دلیل مسافرتی که در 
پیش داشتم و می خواستم تجاربم را بالا ببرم، پیشنهادی 

را نپذیرفتم.
 در مصاحبه ای به نقل از شما عنوان شده بود که در 

نیم فصل دوم به لیگ باز می گردید.
یکی از دوستان خبرنگار از من راجع به بازگشتم به فوتبال 
پرس��ید که گفتم قطعا بر می گردم. برگشت تعریف های 
مختلف��ی دارد؛ زیرا م��ن از فوتبال نرفت��ه ام که بخواهم 
برگردم. همین حالا نیز در تیم پیشکسوتان و مسابقات این 
تیم حضور دارم، اما بازگشت من به چرخه لیگ، بستگی به 

خواست باشگاه ها دارد.
 ولی قبول دارید که برای یک مربی ورود به لیگ 
برتر از نیم فصل ریس�ک اس�ت؛ زیرا باید با تیمی 
نتیجه بگیرد که نقش�ی در بسته ش�دنش نداشته 

است؟
دقیقا به نکته مهمی اشاره داشتید. هر مربی با تفکرات خود 
نیروهای مورد نظرش را جذب می کند و وقتی یک مربی 
 در نیم فصل هدایت تیمی را بر عهده می گیرد، در نهایت 
می تواند20درصد تغییرات ایجاد کند که همین مس��اله 

کار را دشوار می کند.
 با هم�ه این اوص�اف نگفتی�د اگ�ر در نیم فصل 

پیشنهادی داشته باشید، قبول می کنید یا خیر؟
مسلما پیشنهادی برس��د، وضعیت تیم را بررسی خواهم 
کرد، اما معمولا در این س��ال ها در هر تیم��ی که بوده ام، 
در نیم فصل دوم بهت��ر نتیجه گرفته ام؛ زی��را جا افتادن 
فرهنگ مورد نظر و تفکرات زمان بر اس��ت، همچنان که 
فصل گذشته در تیم پیکان می توانستم عملکرد بهتری 
داشته باشم، اما مدیریت باشگاه نخواست و نفر بعدی هم 
نتوانست موفق عمل کند، در صورتی که پیکان شایستگی 

بقا در لیگ را داشت.
 نگران نیس�تید که حضور نیمه تمام در پیکان از 
لحاظ حرفه ای به ضرر شما شود و از چرخه مربیان 

لیگ برتری دور بیفتید؟
اصلا نگران این مساله نیس��تم؛ زیرا اگر شایستگی داشته 
باشم، دوباره به نیمکت تیم های لیگ برتری بر می گردم.

 در لیگ حرفه ای فوتبال ایران شاهد هستیم که 
برخی مربیان با وجودی ک�ه عملکرد خوبی ندارند 
اما از تیمی به تیم دیگر می روند. ش�ایبه هایی در 
مورد نقش برخی اتفاقات و اطرافی�ان وجود دارد. 
 به عنوان یک مربی دوس�ت داریم نظر ش�ما را در 

این باره جویا شویم؟
به هرحال امکانش هست که برخی مربیان به واسطه برخی 
افراد تیم بگیرند. در مجموع معتقدم هر مربی باید مشاور 
یا مدیر برنامه هایی داش��ته باشد تا وی را راهنمایی کرده 
و کمک حال وی باشند. در هر تیم و باشگاهی که فعالیت 
داشته ام، تعامل خوبی با مدیر رسانه باشگاه برقرار کرده، 
اما شخصی من نبوده اند و برای باشگاه کار می کرده اند. از 
آن دسته مربیانی نیستم که قراردادهای سنگین ببندم و به 
واسطه آن منافع برخی افراد و گروه ها را تامین کنم تا برایم 
 در رسانه ها بزرگ نمایی کنند. زمانی که در پیکان بودم، 
با وجودی که تمام تمرکزم بر روی نتیجه گیری بود، برخی 
روزنامه ها تیتر زده بودند ابراهیم زاده از پیکان پیاده شد و 

فلان مربی سوار شد.
  منصور ابراهیم زاده از لیگ هشتم که هدایت تیم 
ذوب آهن را برعهده گرفت تا لیگ چهاردهم که در 
میانه راه از پیکان جدا شد، یک پروسه هفت ساله را 

پیمود. چه تعریفی از این پروسه هفت دارید؟
ذوب آهن که شرایط خاصی داشت؛ زیرا مدیریت باشگاه 
مرا باور کردند و با حمایتی که صورت دادند، توانستیم روند 
نتیجه گیری خوبی داشته باشیم و در دوره مدیریت بعدی 
تا نایب قهرمانی آسیا پیش رفتیم، اما بعد در ادامه به تغییر 
مدیریت خوردیم و نه تنها فوتبال، که تمام رشته های باشگاه 
در س��رازیری قرار گرفتند. نفت انتخاب بعدی من بود که 

با مدیریت خوب و حمایت های انجام ش��ده روند خوبی 
داشتیم. این تیم بازیکنان با شخصیت و منظمی داشت که 
در نیم فصل اول در رده یازدهم ق��را  گرفتیم، اما در پایان 
فصل رتبه پنجمی را کسب کردیم و در یک قدمی کسب 

سهمیه آسیایی بودیم. 
  اتفاقا با توجه به عملک�رد خوبی که در تیم نفت 
تهران داشتید، جدایی شما از این تیم غیر منتظره 

بود.
بعد از پایان لیگ، من از تیم تراکتورس��ازی یک پیشنهاد 
جدی داشتم. در آن مقطع پرسپولیسی ها هم دنبال من 
بودند و رویانی��ان در مصاحبه ای گفته ب��ود ابراهیم زاده 
تیم پرسپولیس را با 30 میلیون رها نخواهد کرد، این در 
حالی بود که من در کربلا بودم. این وضعیت موجب شد تا 
حالت لج و لجبازی به وجود بیای��د و مدیران نفت تهران 
نیز به س��راغ یحیی گل محمدی بروند که از پرسپولیس 

جدا شده بود.
  یعنی به عبارتی برای ترک نفت تهران و پیوستن 

به راه آهن در مقابل عمل انجام شده قرار گرفتید؟
بعد از اینکه تیم نفت با گل محمدی به توافق رسید، باشگاه 
راه آهن به من پیشنهاد داد که آینده خوبی برای این تیم 
متصور بود و تا نیم فصل هم وضعی��ت تقریبا خوب بود تا 
اینکه مالک باشگاه دستگیر شد و با توجه به شرایط موجود، 
ناچار شدیم تیم را با مش��کلات زیاد جمع و جور کنیم و 

سهمیه تیم را در لیگ حفظ کردیم.
  و رسیدیم به تیم پیکان، آخرین تیم لیگ برتری 

منصور ابراهیم زاده تا به این لحظه؟
زمانی که پیکان به من پیشنهاد  داد، در جلسه با مدیران 
ارشد باشگاه و شرکت عنوان کردم باید تحلیل کنیم؛ چرا 
پیکان با وجود امکانات خوب نوسان زیادی دارد که البته 
وجود افراد متفرقه در کنار تیم و باش��گاه یکی از مواردی 
بود که خواستار تغییر این شرایط شدم. بعد از صحبت های 
انجام شده، قراردادی سه س��اله با این تیم بستم که سال 
اول برنامه حفظ تیم در لیگ برتر بود و برای دو س��ال بعد 
افق های بالاتری مدنظر قرار داشت. نفراتی هم که انتخاب 

کردم، از تیم های بالای جدولی بودند.
چند بازی مان��ده به پای��ان نیم فص��ل مدیرعامل تغییر 
کرد که البته نظرش برای ماندن م��ن در این تیم بود، اما 
تحرکاتی صورت گرفته بود و دیدگاه ها تغییر کرده بود و 
از این رو شرایط برای ماندن مهیا نبود، از این رو قراردادم 
برای دو سال بعد را بخش��یدم و از این تیم جدا شدم، این 
در حالی اس��ت که در نیم فصل پیکان در رده دهم بود و 
 تیم ذوب آهن در رده نهم، اما مدیران ذوب آهن به یحیی 
گل محمدی اعتم��اد کردند و نتیج��ه اش را گرفتند، اما 

سقوط سهم تیم پیکان بود.
  گویا در سفری که به برزیل داشتید، نیمار مورد 

توجه شما قرار گرفته بود؟ 
برای انتخاب بازیکن سفری به برزیل داشتیم و قرار شد در 
شهر سانتوز به همراه مدیر بنرامه های کاسترو یک بازی را 
تماشا کنیم تا نمونه بازیکنان مورد نظرم را بگویم. در این 
بازی نیمار را دیدم، البته اسم وی را نشنیده بودم و شناختی 
نداشتم. به مدیر برنامه های کاسترو گفتم چنین بازیکنی 
را نیاز دارم که وی پیگیری هایی انجام داد و مشخص شد 

که این بازیکن با تیم بارسلونا قرارداد منعقد کرده است.
 جذب بازیکنی مانند ایگور کاستور نقطه مثبتی   
در کارنامه شماست، اما به همان نسبت جذب هوار 
به عنوان یک بازیکن بی انضباط و حضور بی نتیجه 

وی در تیم ذوب آهن ابهام آمیز است.
هوار بی انضباط نبود؛ بازیکن باتجربه ای بود که برای حضور 
در لیگ قهرمانان آسیا به وی نیاز داشتم؛ هوار جزء بازیکنان 

خوب ما محسوب می شد و اتفاقات به آن صورتی که گفته 
می شد نبود، اما جابه جایی مدیران و بروز مشکلات مالی، 
مسائل زیادی را به وجود آورد. در آن مقطع ایگور و ماچادو 
نیز که بازیکنان خوبی بودند، دچار افت ش��ده بودند؛ زیرا 
پولی به بازیکنان داده نمی شد و حتی بازیکنان در جلسات 
تمرینی تیم غیبت داشتند، اما اگر این مشکلات نبود، این 

بازیکنان می توانستند کارایی بیشتری داشته باشند.
 اگر در موقعیت�ی ق�رار بگیرید ک�ه از تیم های 
س�رخابی پایتخت و س�پاهان و ذوب آهن به طور 

همزمان پیشنهاد داشتید، انتخاب شما کجاست؟
مس��لما تیم های اصفهانی اولویت انتخابی من هس��تند؛ 
 زیرا فرهنگ س��پاهان و ذوب آهن را بالاتر از سرخابی ها 
می دانم. داستان غیبت محرم نویدکیا در تمرینات سپاهان 
و قهر وی این روزها به س��وژه مهم فوتبال اصفهان تبدیل 

شده و واکنش های متفاوتی را به همراه داشته است.
  اگ�ر در موقعی�ت حس�ین فرک�ی در مق�ام 
سرمربیگری س�پاهان بودید، چه عکس العملی را 

اتخاذ می کردید؟
نحوه انتخاب من با فرکی قطع��ا تفاوت دارد و نمی توانیم 
مقایسه رفتاری داشته باشیم.  زمانی که جورجویچ سرمربی 
ذوب آهن بود و مدیران باش��گاه تصمیم به برکناری وی 
گرفته بودند، با من صحبت کرده و خواس��تار حضور من 
در این تیم شدند که البته گفتم باید با ساکت، مدیرعامل 
وقت س��پاهان صحبت کنند که وی مخالفت کرد. من در 
صحبتی که با مدیران باش��گاه ذوب آهن داشتم، به آنها 
گفتم گزینه ای را انتخاب کنید که به وی باور داشته باشید 
و از وی با تمام وجود حمایت کنید. ذوبی ها هم به س��راغ 
ذوالفقارنسب رفتند و وی توانست با این تیم نتایج خوبی 

کسب کند. 
 در مورد نویدکیا حق را به کدام طرف می دهید؛ 

باشگاه و کادر فنی یا محرم؟
بازیکنانی امثال نویدکیا نه تنها از نظ��ر فنی، بلکه از نظر 
روحی تاثیر زیادی بر روی تیم دارند. همان طوری که در 
هفته های پایانی فصل گذش��ته که نویدکیا به تیم اضافه 
شد، این تیم بهترین عملکرد را داشت. در تیم راه آهن نیز 
حسین پاشایی مشابه این نقش را داشت و بعد از مشکلاتی 
که به وجود آمد، از وی خواستم برای تیم کاپیتانی کند و در 
واقع نیز نقش بسیار مهمی در جمع و جور کردن بازیکنان 
و وارد نشدن حاش��یه ها به تیم داشت. امثال نویدکیاها با 

رعایت اینکه بازیکن هس��تند و به واسطه سپاهان بزرگ 
ش��ده اند، باید به ایفای نقش مهم خود بپردازند. احترام 
نویدکیا و حفظ حرمت وی اهمیت زیادی دارد و می دانم 

فرکی نیز محرم را دوست دارد.
 برخی می گویند کنار گذاش�تن عل�ی احمدی از 
لیست سپاهان دلیل دلخوری محرم بوده است. اگر 
به عنوان یک مربی در این موقعیت قرار داش�تید، 

حاضر به قبول خواسته کاپیتان بودید؟
جزء وظایف یک بازیکن نیس��ت که در مورد خواس��تن یا 
نخواستن بازیکن دیگری نظر بدهد. البته اگر من در چنین 
موقعیتی بودم، هی��چ گاه احمدی را رد نم��ی کردم؛ زیرا 
توانایی بازی در چند پست را دارد، البته شنیدم که احمدی 
گفته قهر نویدکیا ربطی به وی ن��دارد. یادم می آید زمانی 
که لوکا سرمربی سپاهان بود، آرمناک را کنار گذاشت و به 
مسعود همامی هم بازی ندارد و در مقابل محمد سواری را 
برای دروازه بانی انتخاب کرد که باشگاه از وی حمایت کرد، 
در صورتی که اگر مربی ایرانی آرمناک را کنار گذاشته بود، 

خودش نیز باید می رفت.
 در مصاحبه ای به اصطلاح پوست اندازی در تیم ملی 
اشاره کرده بودید. فکر می کنید این رویه در بلندمدت 

برای فوتبال ایران جواب بدهد؟
 وقتی یک تیم جوان می ش��ود و نفرات جدی��دی را به کار 
می گیرد، نیاز به زمان اس��ت تا این جوان��ان به هماهنگی 
 کافی برس��ند و آماده ارائ��ه بهترین نمایش خود باش��ند. 
مساله ای که در دو دیدار مقابل گوام و هند در تیم ملی ایران 
دیده می شد، جنب و جوش و تلاش فراوان بازیکنان برای 
نش��ان دادن توانایی بود. من معتقدم بازیکن��ان جوان اگر 
باتجربه تر شوند، با منطق بیشتری کار را دنبال خواهند کرد.

  در دوران مربیگری ک�ی روش بازیکنانی فرصت 
ب�ازی در تیم مل�ی را ب�ه دس�ت آوردند که ش�اید 
 اگر مرب�ی دیگری بود ب�ه آنها اعتماد نم�ی کرد، اما 
ک�ی روش برخلاف رویه مرس�وم در فوتب�ال ایران، 
بازیکنان موردنظرش را انتخاب کرد و البته جوابش را 

هم گرفت؟ با این نظر موافقید؟
مربی خارجی اول به نظم و دیس��یپلین اهمیت می دهد و 
اینکه بازیکن ه��ر آنچه را می خواه��د در زمین پیاده کند؛ 
یعنی بازیکن خلاقیتش را در قالب تاکتیکی که نیاز دارند به 
کار بگیرد، نه اینکه هر کاری که دلش می خواهد در زمین 

انجام بدهد.

از فوتبال نرفته ام که بخواهم برگردم
پرسه در حوالی فوتبال در گفت وگو با منصور ابراهیم زاده 

چند پیشنهاد از تیم های لیگ برتری 
و دسته یک و همچنین لیگ عراق 
داشتم، اما به دلیل مسافرتی که در 

پیش داشتم و می خواستم تجاربم را 
بالا ببرم، پیشنهادی را نپذیرفتم

الف: مصاحبه با منصور ابراهیم زاده همواره جذابیت های خاص خودش را دارد؛ چه زمانی که با تیم ذوب آهن تا یک قدمی فینال لیگ قهرمانان آسیا رفته بود و چه امروز که در لیگ برتر تیم ندارد و می تواند وقت بیشتری برای علاقه مندی هایش صرف کند.
ب: منصور ابراهیم زاده؛ مردی با لهجه غلیظ اصفهانی که علاقه اش به شعر و ادبیات در لابه لای مصاحبه نهفته است و البته آهنگ پیشوازش نیز نشان می دهد که به موسیقی سنتی علاقه مند است و بارها در طول گفت وگو تاکید می کند که شهر اصفهان 

را به سایر شهرها ترجیح می دهد، تا جایی که حتی در انتخابش بین تیم های سرخابی و تیم های اصفهانی، تردیدی ندارد که تیم های شهرش اولویت اصلی وی هستند.
ج: ابراهیم زاده پس از هفت فصل متوالی که روی نیمکت چهار تیم لیگ برتری نشسته بود، این فصل فرصت یافته تا از دور تماشاگر لیگ باشد و در مقابل این  روزها شنا، پیاده روی و تمرین و مسابقه با تیم پیشکسوتان به تفریح اصلی وی تبدیل شده است.
د: منصور فوتبالی اصفهانی ها عصر گرم یک روز تابستانی میهمان اصفهان زیبا شد و با طولانی شدن گفت وگوی ما یک نیمه از دیدار تیم ملی با هند را از دست داد، اما با خوشرویی و با حوصله تر از روزهایی که درگیر هیاهوی لیگ بود، به سوالات ما 

پاسخ داد تا گفت وگویی دوست داشتنی شکل بگیرد.

ذوب آهن: ستاره
سپاهان: شاهین

پیکان: تجربه زیاد

اصفهان: نصف جهان
دادکان: مقتدر

جواد خیابانی: پرُ و پرحرف

عادل فردوسی پور: زیرک
علی دایی: اسطوره
زاینده رود: خشک

کی روش: معلم
علی پروین: سلطان

محمد مایلی کهن: ویژه
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نگرانیم  نگران
روزي نيست كه مسوولان هيات هاي ورزشي مختلف 
مصاحبه كنند و از بي پولي و ع��دم تخصيص بودجه و 
اعتبار گلايه نكنند. طبق آنچه كه هر روز از زبان روساي 
هيات هاي ورزشي مختلف مي شنويم اوضاع وخيم است 
و پولي در جيب ادارات كل نيس��ت تا به عنوان بودجه 
براي انجام فعاليت ها و برنامه هاي مختلف به هيات هاي 
تحت پوش��ش واگذار ش��ود. اما وزارت ورزش چند روز 
پيش خبري روي خروجي پايگاه اطلاع رساني خود قرار 
داد كه كمي مي توانست اميدوار كننده باشد.  بر اساس 
اعلام وزارت ورزش و جوانان قرار است هفته اول مهرماه 
سومين مرحله از بودجه هيات هاي ورزشي در اختيار آنها 
قرار بگيرد. به همين منظور به سي و يك استان كشور 
اعتباراتي واگذار مي شود تا در ميان هيات هاي ورزشي 

تقسيم شود.
علاوه بر هيات هاي ورزش��ي اوضاع مالي فدراسيون ها 
هم كم��ي رو به راه خواهد ش��د. المپيك در راه اس��ت 
و فدراس��يون ها براي انج��ام برنامه هاي آماده س��ازي 

ورزشكاران نيازمند پول و اعتبار هستند.

 وزارت ورزش و جوان��ان در نظ��ر دارد مرحله چهارم از 
بودجه فدراسيون ها را به  آنها تخصيص دهد. براين اساس 
8 ميليارد تومان در اختيار فدراسيون ها قرار می گيرد كه 
با اين حساب  فدراسيون های المپيكی60 درصد و بقيه 

فدراس��يون ها 45 تا50 درصد از بودجه خود را دريافت 
می كنند. مناف هاشمی، معاون مالی وزير ورزش با اعلام 
اين خبر گفت: با توجه به تخصيص و مساعدتی كه دولت 
داشته ما هم اين پول را به فدراسيون ها تزريق می كنيم.

کرجی های کشتی
مسابقات كشتي آزاد قهرماني جهان در اوزان اول نتايج 
دندان گيري براي ايران به دنبال نداشت به جز يك مدال 
برنز كه عليرضا كريمي جوان جوي��اي نام كرجي به نام 
ايران رقم زد. در شبي كه ايران توفيقي خاص كسب نكرد 

كريمي به سهميه المپيك رسيد و البته به مدال برنز.  
نماينده وزن 86 كيلوگرم تيم رسول خادم كه مدال طلای 
بزرگسالان آسيا را هم در كارنامه دارد كشتي هاي ديدني 
از خود به نمايش گذاشت و حالا با لقب عليرضا حيدري 

جديد كشتي ايران شناخته مي شود.
 او هرچند با گذشتن از س��د آلداتوف پا به سن گذاشته، 
اما صاحب نام س��هميه المپيك را به نام خود زد، اما در 
نيمه نهايي به قهرم��ان 2014 جهان نتيج��ه را واگذار 
كرد تا به مدال برنز بس��نده كرده باش��د. او ام��ا آنقدر با 
 انگيزه اس��ت كه روياي خود را در كسب مدال المپيك 

جست وجو  مي كند. 
كريمي بعد از كس��ب مدال برنز جهان گفت: اين اولين 
تجربه من در مسابقات جهانی بود و خيلی تجربه بزرگی 
برای من محسوب می ش��د. تمامی حريفان را با قدرت 
بردم، اما حريف روسی من خيلی خوب است و شايد اگر 
پيش از اين با او سرشاخ می شدم می توانستم سعدالله اف 
را شكست دهم و صاحب مدال طلا شوم. خيلی ناراحتم 
كه نتوانستم جواب زحمات كادر فنی را با كسب يك مدال 
طلا بدهم و آنها را ناراحت كردم. از ابتدا برای طلا به ميدان 
رفتم، اما حريفم نيز سابقه كسب طلا را داشت و با تجربه تر 
از من عمل كرد. وی گفت: تسويه حساب با سعدالله اف 

بماند برای المپيك ريو.

اسامی
 خیالی

محمد دادكان، رييس پيش��ين فدراسيون فوتبال 
كه به بيان ادعاهاي عجيب شهرت دارد مدعی شده 
بود كه برخی باشگاه ها با قراردادن اسامی خيالی در 
ليست بازيكنان خود راه جديدی برای كسب درآمد 
نامشروع پيدا كرده اند؛ منتظر بوديم تا اين صحبت 
و ادعا از س��وي مديران ليگ برتري و اهالي فوتبال 
م��ورد انتقاد قرار بگي��رد، اما اتفاق ديگ��ري افتاد. 
جالب اينكه اي��ن ادعا مورد تاييد رييس س��ازمان 

ليگ قرار گرفت! 
مهدی تاج، رييس سازمان ليگ در حاشيه مجمع 
فدراسيون فوتبال كه با حضور مديران عامل ليگ 
برتري برگزار ش��د در پاس��خ به خبرنگاران درباره 
ادعای محم��د دادكان گفت: هنوز باش��گاه مورد 
نظر را پي��دا نكرديم، ول��ی در صحت صحبت های 

 دادكان ش��كی نيست و ايش��ان حرف های درست 
می زند. 

بايد ديد مهدي تاج فقط به بيان اين نكته نظر اكتفا 
مي كند و يا واقعا س��ازمان ليگ به دنبال باشگاه يا 
باش��گاه هاي خاطي در اين خصوص مي گردد و به 

نتيجه مي رسد؟

البت��ه دادكان هم��واره ب��ه عنوان ي��ك منتقد در 
فوتبال ايران ش��ناخته می شده اس��ت، اما برخی 
معتقدن��د برخ��ی ايرادهايی كه وی م��ی گيرد در 
دوران مديريتش  در فدراس��يون فوتبال نيز وجود 
داشته است و وی آن زمان نيز نس��بت به رفع آنها 

اقدام نكرد.

تيم ملي فوتسال ايران كمتر از پنج ماه ديگر بايد در جام 
ملت هاي آسيا به ميدان برود، اما هنوز تكليف نيمكت 

هدايت اين تيم مشخص نشده است. 
ماه هاس��ت كه فوتس��ال ملي ايران درگير زورآزمايي و 
جدال كميته فوتس��ال و كميته فني و توسعه فوتسال 
فدراسيون است و هر يك از طرفين در اين دعوا به دنبال 

قالب كردن گزين��ه خود براي بر عهده گرفتن س��كان 
هدايت تيم ملي هستند. جدالي كه به جز آسيب و دور 
شدن فوتسال ملي ايران از شرايط آرماني عايدي ديگري 

به همراه نداشته است.
پروسه طولاني و بدون نتيجه انتخاب سرمربي تيم ملي 
فوتسال از سوي كميته فني فوتسال همچنان در حال 

پيگيري اس��ت. اين كميته چندي پي��ش دو گزينه را 
معرفي كرد كه با مخالفت رييس كميته فوتسال روبرو 
ش��د، افتخاري اما براي اعلام مخالفت خود رايزني بار 
شمسايي و خسوس را پيش كش��يد كه اين اقدام او نيز 
مورد موافقت كميته فني قرار نگرف��ت. حالا با منتفي 
شدن دوباره حضور خسوس يا شمسايي نام گزينه هاي 
ديگري همچون محمد ناظم الش��ريعه و البته حسين 

شمس مطرح شده است. 
در اين ميان گويا شمس با اقبال بيشتري روبرو است چرا 
كه اهالي فوتسال معتقدند در اين زمان كوتاه تا شروع 
جام ملت هاي آسيا دواي درد فوتسال ايران در دست اين 
سرمربي است. با همه اينها هنوز چيزي مشخص نيست 
و بايد تا تعيين تكليف سرمربي تيم ملي منتظر توافق 

ميان كميته فوتسال و كميته فني ماند.

خسوس 
پر ماجرا 

مساعدت مالی
عليرضا  حيدری هفته!

 
 هفته!

 بلاتكليفیاتفـاقات هفته
 هفته 

ادعای
 هفته

 احضار ملي پوشان به كميته اخلاق 
نبايد رسانه اي مي شد

خبرگزاری خانه ملت: عضو فراكسيون ورزش مجلس با اشاره به استعفای 
مسوولان كميته اخلاق فدراسيون فوتبال گفت: مسوولان فدراسيون نبايد به 
احكامی كه اين كميته درخصوص بازيكنان خاطی صادر می كند ورود كنند 

و بايد حد و حدود نگه دارد.
اسماعيل كوثری با بيان اينكه مسووليت های فرهنگی و فنی يك فدراسيون 
برعهده يك نفر نيست، اظهار داش��ت: اگر دخالت های مسوولان فدراسيون 
دليل اصلی استعفای رييس و دبير كميته اخلاق فوتبال باشد به واقع نبايد اين 
دخالت ها اتفاق بيفتد. رييس، يك مسووليت و مسوول رسيدگی به تخلفات 

هم يك مسووليت دارد و بايد بين اين دو تعامل صورت گيرد.
نماينده مردم تهران، ری،  شميرانات و اسلامشهر در مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به احضار دو بازيكن ملی پوش به كميته اخلاق و اينكه كفاشيان گفته 
بود اين موضوع نبايد رس��انه ای ش��ود، تصريح كرد: به هرحال اگر رسانه ای 
نمی شد بهتر بود؛ چراكه در مرحله رسيدگی با فرد خاطی حل می شد، اما اين 
كه بازيكنان بايد قوانين را رعايت كنند الزامی اس��ت، نبايد اين طور باشد كه 

پيروزی به هر نحوی را بپذيريم.
عضو كميسيون امنيت ملی و سياست خارجی مجلس شورای اسلامی اضافه 
كرد: قهرمانی با رعايت ضوابط به ياد ماندنی خواهد شد و معنا خواهد داشت 
مانند مرحوم تختی كه در كشتی ماندگار شد؛ در حالی كه بسياری از كشتی گيرها 
بودند كه قهرمان هم شدند، اما تنها نام و ياد تختی بعد از50 سال باقی مانده و 
هميشه برای او يادبود گرفته می شود؛ زيرا اين پهلوان فقط زمين زدن حريف 
را بلد نبود بلكه اخلاق را هم  روی تشك رعايت می كرد؛ به همين دليل تختی 
بايد برای ورزشكاران الگو شد و از او تقليد كرد، نه افرادی كه موردقبول فرهنگ 

ايرانی نيستند.

پيراهن شماره ۱۴ به تيموريان رسيد
ايسنا: طبق توافق صورت گرفته بين مديرعامل باشگاه ام صلال و آندرانيك 
تيموريان، كاپيتان تيم ملی ايران با پيراهن ش��ماره 14 برای اين تيم قطری 

به ميدان رفت.
آندرانيك تيموريان كه بعد از بازی های تيم ملی  اي��ران با گوام و هند و انجام 
سفرهای طولانی، باخستگی به قطر رسيد، مقابل الخور در تركيب اصلی تيم 
ام صلال قرار گرفت و 82 دقيقه هم در ميدان ب��ود. نكته جالب توجه در اين 
بازی كه با برتری دو بر صفر ام صلال در زمين الخور همراه شد، تغيير شماره 

كاپيتان تيم ملی ايران بود.
 در حالی ك��ه تيموريان در روز قراردادش ش��ماره 14 را درخواس��ت كرده و 
ام صلال با آن موافقت كرده بود، در تمام روزهای اردوی تداركاتی تيموريان 
شماره پيراهن20 را برتن داشت، اما به محض بازگشت به قطر و به دستور مدير 

باشگاه، پيراهن شماره 14 به تيموريان تحويل داده شد.
تيموريان در روز عقد قرارداد، روی پوش��يدن پيراهن شماره 14 با مسوولان 
اين تيم قطری توافق كرده بود، به خاطر اينكه اي��ن پيراهن برتن يكی از هم 
تيمی های قديمی خودش در تمرينات ب��ود، حرفی به ميان نياورد، اما قبل از 
ديدار با ام صلال مدير باشگاه ش��ماره 14 را به تيموريان داد و تا به توافقش با 

اين بازيكن ايرانی، عمل كند.

اخبار کوتاه

همواره ج��ام حذفي در فوتب��ال ايران مورد 
علاقه تيم ها بوده است. به خصوص تيم هاي 
كه براي يك ليگ كامل نمي توانند با كيفيت 
باشند با برنامه ريزي هايي كه بر روي اين جام 
انجام مي دهند مي توانند به ش��كلي حركت 
كنند كه راه آسيا را از طريق جام حذفي پيدا كنند. 
س��پاهان و ذوب آهن كه فصل گذش��ته متفاوت از 
يكديگر عمل كردند و يكي قهرمان ش��د و ديگري 
در ابتداي راه حذف ش��د روز جمعه ب��ا پيروزي بر 
حريفانش��ان توانس��تند به جمع ش��انزده تيم برتر 

راه يابند.

  سپاهان و پيروزي نسبتا پر گل
اين انتظ��ار بود كه قهرم��ان فصل گذش��ته بتواند 
حريفش را با نتيجه فوق العاده پش��ت سر بگذارد و 
شايد انتظار از اين تيم بيش از چهار گل بود. سپاهان 
كه در اين روز به دليل حضور ذوب آهن در استاديوم 
فولادش��هر مجبور ش��د بازي خودش را در صفاييه 
برگزار كند نتوانست آنگونه كه بايد شايد حريفش را 
زير مشت خود بگيرد و با بردي پرگل از زمين خارج 
شود. طلايي پوشان البته در اين ديدار كاملا مسلط 
بر بازي بودند و اگر فرصت سوزي نمي كردند شايد 

مي توانستند با بردي پر گل تر از زمين مسابقه خارج 
شوند. اين بازي يك حسن ديگر هم داشت و اينكه 
پس از مدتها حسين پاپي كه همواره در نقش گلساز 

ظاهر مي شد توانست دو بار گلزني كند.
سپاهان كه راه نسبتا همواري براي رفتن به مراحل 
بالاتر دارد حالا بايس��تي منتظر اس��تقلال اهوازي 

بماند كه ديروز به مصاف كاراي شيراز رفت.
تيمي كه در يك دهه اخير بيش��تري قهرماني را در 
جام حذفي داشته است خيلي خوب مي داند كه اگر 
مراقب مس��يري كه در آن قرار گرفته است را بداند 
در ادامه راه خواهد توانس��ت از س��د استقلال اهواز 
و اس��تقلال خوزس��تان يا راه آهن هم عبور كند و 

خودش را در مرحله يك چهارم ببيند.

  ذوب آهن و بادران ماجراجو
هيچ كس باور نمي كرد كه تعداد تماش��اگران تيم 
فوتبال بادران در اين ديدار بيش از ذوب آهن باشد 
ولي آنها در استاديوم حضور يافتند و همه چيزهايي 
كه نش��ان دادند فراتر از تيمي بود كه در دسته دوم 
حضور دارد. بادران در نيم��ه اول بازي و تنها در 15 
دقيقه بازي به خاطر ترسي كه از نام بزرگ ذوب آهن 
داشت دس��ت و پا بس��ته بود ولي در ادامه بالا بازي 

مي كرد،  حتي در دقايقي بازي را به دست گرفت و 
توانست به خوبي در مقابل تيم ليگ برتري ذوب آهن 
كيفيت خود را نشان دهد. البته به وضوح مشخص 
بود كه ذوب آهن به لحاظ تجربه و س��طح بازي در 
جايگاه بهتري قرار دارد و حتي با وجود اينكه به زعم 
يحيي گل محمدي كمي هم حريفش را دسته كم 
گرفته بود در نهايت توانس��ت با يك گل برتري در 
نيمه اول و گل به موقع مهدي پور در نيمه دوم نتيجه 
آرامش بخشي راي در60 دقيقه ابتدايي بازي ثبت 
كند و در ادامه هم با وجود گلي كه دريافت كرد بازي 

را كنترل كند.
آنچه در بازي ذوب آهن در مصاف با بادران ديده شد 
اين مساله را به اذهان مبتادر مي كرد كه بازهم نبود 
قاسم حدادي فر يكي از چالش هاي كادر فني ذوب آهن 
براي تس��لط همه جانبه بر ميانه زمين است،  جايي 
كه فصل گذش��ته تقريبا در همه بازي ها در اختيار 
ذوب آهن بود در اين فصل هنوز به فتوحات اين تيم 

نپيوسته است. 
ذوب آهن اگر مي خواه��د به همان تيم خوب فصل 
گذشته بدل شود بايس��تي قاسم را هر چه زودتر در 
اختيار داشته باشد و از طرف ديگر هماهنگي لازم را 

هم در تمامي پست ها پيدا كند.

نگاهي تحليلي به  ديدارهاي جام حذفي 

صع�ود به جمع 16 تی�م و راه هموار آس�یا

مهر: درحالی كه كفاشيان حكم كميته اخلاق را در قبال آناليزور 
تيم ملی لغو كرده و با اين كميته به اختلاف خورده است، بايد تاكيد 
كرد اين رفتار می تواند منجر به ورود اركان قضايی غير فوتبالی به 

فوتبال شود.
در قانون اساس��ی كش��ور قوه قضاييه ركن مس��تقلی است و زير 
مجموعه قوه مقننه يا قوه مجريه نيست، چرا كه رسيدگی به جرائم 
و تنبيه مجرم بايد در استقلال كامل صورت گيرد و نه تحت تاثير 

اركان اجرايی يا روسای قوه ها و ارگان های ديگر.
اين بديهی ترين موضوع در چارت س��ازمانی اصولی همه اداره ها و 
ارگان ها و اجتماعاتی اس��ت كه قانونمند هستند. با اين حال هر از 
گاهی روسای كميته های انضباطی و استيناف و كميته های حقوقی 
با روسای فدراسيون ها و باشگاه ها دچار اختلاف می شوند و جای 

خود را به فرد ديگری می دهند.
اين اتفاق دوباره در فدراس��يون فوتبال رخ داده و اين بار علی اكبر 
محمدزاده، رييس كميته اخلاق به دليل توبيخ خانبان، آناليزور تيم 
ملی ايران كه عليه وزير ورزش و رييس فدراسيون فوتبال در فضای 
مجازی متنی را منتش��ر كرده بود با رييس فدراسيون به مشكل 

خورده و استعفای شفاهی داده است.
در واقع اتفاقی تكراری رخ داده آن هم به اين دليل كه كميته اخلاق 
مستقل نيست و زير مجموعه فدراسيون فوتبال  است. در واقع اين 
كميته فی الذات تحت تاثير رييس  فدراسيون قرار دارد و نمی تواند 
مستقل باشد، اين كميته هر كجا كه منافع رييس فدراسيون وسط 

باشد نمی تواند حكمی صادر كند و اين بسيار اشتباه است.
در مورد همين حكم اخير پيرامون خانب��ان بايد تاكيد كرد كه به 
لحاظ قضايی و عرفی آن حكم درست بود، حتی اگر وزارت ورزش 
يا فدراسيون فوتبال كی روش را حمايت نكنند باز هم آناليزور تيم 
ملی حق ندارد در مورد اين مساله اظهار نظر كند و اين موضوع از 

حيطه وظايف و حوزه كاری وی خارج است.
نكته بدتر اما اين است كه اگر كميته اخلاق در فدراسيون فوتبال 
نتواند به هر دليلی به تمام حوزه ها نظارت كند، آن وقت امكان ورود 

اركان قضايی غيرفوتبالی به فوتبال باز خواهد شد.
در واقع فقط كافی است معاونت حقوقی وزارت ورزش 
از خانبان ش��كايت كند، در اين صورت قوه قضاييه يا 
سازمان بازرسی مامور رسيدگی به جرمی خواهد شد 

كه در حوزه فوتبال رخ داده است. اين در حالی است كه قاعدتا بايد 
همين كميته اخلاق يا كميته انضباطی مسوول رسيدگی به اين 
مهم باشند؛ اما چون كميته اخلاق يا كميته انضباطی اجازه ورود به 

اين حيطه را پيدا نكرده استقلال فوتبال از بين می رود.
اين اولين بار نيست كه بين اركان قضايی فدراسيون فوتبال و رييس 
فدراسيون اختلاف ايجاد می ش��ود و البته آخرين بار هم نخواهد 
بود مگر اينك��ه اين كميته ها 
اختي��ارات  صاح��ب 
مس��تقلی باش��ند و 
اج��ازه ورود به همه 
بخش های فوتبال را 

داشته باشند.

تمجيد افشارزاده از وزير ورزش
باش�گاه خبرنگاران: مديرعامل باشگاه استقلال با اشاره 
به اينكه وزي��ر ورزش و جوانان هميش��ه ب��ا خلوص نيت 
خدمت كرده و اين موضوع همانند يك حقيقت بر همگان 
روشن است. بهرام افشارزاده، اظهار كرد: همان طور كه حنيف 
عمران زاده در صحبت های خود اعلام كرد؛ به هيچ عنوان 
منظورش ش��خص وزير و همكارانش نبوده و بايد به عنوان 
مدير باش��گاه اس��تقلال اعلام كنم كه مجموعه استقلال 
هميشه به وزير ورزش و جوانان به دليل نيت خالصانه ای كه 

در كار دارد احترام می گذارد.
وی افزود: از طرفی ديگر وزي��ر ورزش با توجه به علمی كه 
دارد خدمات زيادی به ورزش كش��ورمان ارائ��ه كرده و با 
خلوص نيت و از ته دل و خالصانه انج��ام وظيفه می كند و 
حقيقتا تا به حال مطالبی را كه مطرح كرده شايد خوشايند 
برخی افراد نبوده، اما تمامی آنها حقايق بوده و هميشه حرف 
حق تلخ است؛ بنابراين جا دارد تشكر ويژه از زحمات وزير 

ورزش كشورمان داشته باشيم.
افشارزاده بيان كرد: وزير ورزش و جوانان در مقام يك استاد 
ارزش��مند و همچنين هزاران نيروی ورزش��ی را به جامعه 

ورزشی كشورمان ارائه كرده است.

استقلال کميته حقوقی زير سوال نرود

ورود اركان قضايی غيرفوتبالی

ش
ورز

وه 
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گ
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فارس: درب��ی  ال مادونینا در حالی فردا برگزار می ش��ود که تاکنون 
س��تارگان بی ش��ماری از دنیای توپ گ��رد را به خود دیده اس��ت؛ 
بزرگانی که ام��کان بازی برای هر دو همش��هری صاح��ب نام را به 
دس��ت آوردند.فوتبال باش��گاهی ایتالیا هنوز به طور جدی شروع 
نشده و تیم های مدعی، قدرت و توانایی های خود را کاملا به معرض 
نمایش نگذاشته اند قرار است یک دربی هیجان انگیز از نوع میلانی 
را تجربه کند.امش��ب در ورزش��گاه جوزپه مه آتزا غوغایی برپاست، 
چون ه��واداران آ.ث و اینترمی��لان می توانند ش��اهد یک »دربی 
ال مادونینا« دیگر باش��ند.جدا از حواش��ی بس��یاری که این دوئل 
همیشگی و پایان ناپذیر دارد، از یک منظر نیز قابل تامل بوده و آن، 
س��تارگانی اس��ت که فرصت  حضور در پیراهن دو تیم را به دست 
 آورده اند. چهره ه��ای معروفی که اکنون یا در گذش��ته، در »یکی«

 از دو همشهری چندان مطرح نشده اما در »دیگری« تا حد اسطوره 
نیز پیش رفته اند. در این مجال به بهانه برگزاری این دربی، مروری 
کوتاه به سرگذشت10س��تاره ای که برای هر دو تیم شهر میلان به 

میدان رفته   اند، می اندازیم:

   پاتریک وییرا:
 وقتی نام پاتریک وییرا، س��تاره معروف پیشین فرانسه هرگاه برده 
می ش��ود، ناخودآگاه همه به یاد دوران حضورش در تیم انگلیسی 
آرسنال می افتند؛ یعنی سال های 1996تا 2005 که برای تیم آرسن 
ونگر خوش درخشید. قبل از آنکه 279 مرتبه برای توپچی های لندن 
به میدان رفته و نامش را مطرح کند، در ی��ک مقطع کوتاه بازیکن 
آ.ث میلان بود و در دو بازی هم برای این تیم به میدان رفت. در سال 
2006 تا 2010 هم به اینترمیلان رفت و در67 بازی موفق به زدن 

شش گل برای این تیم شد.

    کریستین وییری
او نیز از جمله ستارگان داخلی ایتالیاس��ت که امکان بازی با هر دو 
تیم شهر میلان را پیدا کرده اس��ت. برای اینتر توانست 143 بازی 
انجام دهد در حالی که برای آ.ث  هش��ت مرتبه ب��ه میدان رفت. به 
دلیل حضور بیش��ترش در اینتر، آمار گل خارق العاده ایی نزد آبی و 
مشکی ها داشت؛ زیرا 103 گل در 143 مسابقه زد. وی در سال های 
1996تا 2005 ستاره اینتر بود و در سال های 2005 تا 2006 تجربه 

حضور در آ.ث میلان را به دست آورد.

    ادگار داویدز
ستاره ایی معروف فوتبال هلند با آن اس��تیل جالبش و عینکی که 
همیش��ه بر چهره دارد 2 هفته قبل با تیم منتخب س��تارگان اروپا 
میهمان فوتبال ایران بود. او بازیکنی اس��ت که نام خود را بیشتر از 
طریق حضور درتیم های آژاکس آمس��تردام و یوونتوس تورین سر 
زبان ها انداخت. در مقاطعی نیز بازیکن آ.ث شد و برای اینتر هم به 
میدان رفت. داویدز فقط یک سال برای هرکدام از دو همشهری به 
میدان رفت. 19 بازی برای آ.ث میلان در فصل 1997-1996 انجام 

داد و 14 بازی نیز در فصل 2005-2004 برای اینتر کرد.

   جوزپه مه آتزا
جوزپه مه آتزا که اس��طوره ایی بزرگ در فوتبال ایتالیاست و یکی از 
بزرگ ترین بازیکنان تاریخ کشورش بوده، سابقه همکاری با هر دو 

تیم ش��هر میلان را داشته است. 
وی242 گل در 365 بازی برای 
اینتر در سال های دهه1920 
و 1930 زده اس��ت. همچنین 

در س��ال های 1940 ت��ا 
1942 نیز امکان 

پوشیدن پیراهن آ.ث میلان را داشته است.

    آندرا پیرلو
مغز متفکر س��ال های اخیر تیم ملی فوتبال ایتالیا که بسیاری او را 
هافبکی مدرن معرفی می کردند، س��ابقه بازی در دو تیم میلانی را 
داشته است. البته اگر فرصتی دست دهد و از مسوولان اینتر سوالی 
درباره او شود، بی شک پاسخ خواهند داد که درباره اش اشتباه کردند 
که سال 2001 راحت اجازه دادند  نراتزوری را ترک کند. وقتی اینتر 
قدر او را ندانست،  آ.ث میلان پذیرایش شد و با زیرکی و هوشیاری 
به مدت10سال بازیکن و البته اسطوره مشکی و سرخ ها شد. گرچه 
خود همین روسونری ها هم سال2011 مرتکب اشتباه شدند که او 
را از دست دادند. به هرحال در مدت دوران حضور در اینتر، 22 بازی 

کرد و گلی نزد. در آ.ث نیز 284 بازی کرد و 32 گل زد.

   کلارنس سیدورف
بازی در هر دو تیم میلان��ی را تجربه کرده، ام��ا هم خودش و هم 
هواداران او را به نحوی اسطوره آ.ث میلان معرفی می کنند، چون 
در سال های 2002 تا 2012؛ یعنی یک دهه حدود300 بازی برای 
روس��ونری انجام داد، اما قبل از این دوره فراموش نشدنی به مدت 
دو سال هم بازیکن اینتر بود که در مجموع 64 بازی برای آبی ها، 

هشت گل به ثمر رساند.

   هرنان کرسپو
بازیکن اسبق فوتبال آرژانتین وقتی به کارنامه اش نگاه می اندازد، 
می تواند به خود ببالد که س��ابقه حضور در تیم های مطرح ش��هر 
میلان را داشته است. وی بعد از آنکه اوایل دهه گذشته درخشش 
زیادی در لاتزیو داش��ت، به اینتر میلان در سال 2002 نقل مکان 

کرد. سپس راهی چلسی انگلیس شد تا اینکه به ایتالیا بازگشت و 
این دفعه، بازیکن آ.ث میلان شد.

     رونالدو
رونالدو، اعجوبه اس��بق فوتبال برزیل و جهان، از جمله چهر ه هایی 
است که هم پیراهن راه راه  مش��کی و آبی را به تن کرده و هم سابقه 
حضور در نزد مش��کی و قرمز های می��لان را دارد. به همین خاطر 
اگر حالا پای صحبتش بنش��ینید،  از تجربه ه��ای دوران حضور در 
اینتر و آ.ث، خاط��رات زیادی تعریف خواه��د کرد.رونالدوی بزرگ 
در س��ال های 1997 تا 2002 که بازیکن اینتر ب��ود، 49 گل زده در 
68 مس��ابقه به ثمر رس��اند تا اینکه بازیکن رئال مادری��د شد. بعد از 
آنکه به همکاری با کهکش��انی های مادریدی خاتمه داد،  در س��ال 
 2007 به ایتالیا بازگش��ت و در مقطعی یک س��اله ب��رای  آ.ث میلان

20 بازی انجام داد و 9 گل زد.

    ماریو بالوتلی
یک فصل ناموفق را با لیورپول انگلیس پش��ت سرگذاشته و اکنون 
به خانه س��ابقش، یعنی آ.ث  میلان بازگش��ته است.»پسر بد« اگر 
 فردا به می��دان رود، در حقیق��ت مقابل تیم قدیم��ش، صف آرایی 
می کند. وی برای روس��ونری  قبل از آنکه به لیورپول ملحق شود، 
43 بازی ک��رد و 26 گل زده داش��ت. زمانی هم که در س��ال  های 
2007 تا 2010 بازیک��ن اینترمیلان ب��ود،20 گل در 59 بازی 

برای نراتزوری زد.

    زلاتان ایبراهیموویچ
ایبرا تاکن��ون تیم های زی��ادی عوض کرده ت��ا به تیم 
کنونی اش؛ یعنی پاری سن ژرمن فرانسه رسیده  است. 
او بازیکنی اس��ت که سابقه پوش��یدن پیراهن دو تیم 
 معروف میلان را در کارنامه دارد؛یعن��ی هم برای اینتر

 )سال های 2006 تا 2009  ( بازی کرده و هم به افتخار آ.ث  
)سال های 2010 تا 2012 ( وارد میدان شده است. زلاتان 
در دورانی که بازیکن اینتر بود، در 88 بازی موفق به زدن 
57 گل شد. زمانی هم که به آ.ث میلان آمد، 42 گل در61 
 مسابقه به نام خود زد. جالب اینکه با هر دو تیم صاحب قهرمانی

 لیگ شد.

الهه مولادوست: پرونده فصل تازه رقابت های لیگ برتر فوتبال 
بانوان در حالی از هفته گذشته  باز ش��د که آینده سازان میهن 
نجف آباد لیگ را با قرعه اس��تراحت آغاز کرد و در هفته دوم به 
مصاف وحدت ایثارگرگان رفت و در یک بازی پر گل ش��روعی 

طوفانی داشت و هفت بر صفر میهمان خود را بدرقه کرد.
نس��رین امینی، سرمربی جدید تیم آینده س��ازان که چند روز 
قبل از این دی��دار هدایت تیم را به دس��ت گرفت در خصوص 
آخرین وضعیت این تیم گفت: در حال حاضر تمامی بازیکنان 

در شرایط مطلوب و خوبی هستند. 
خوشبختانه دوره بدنسازی و آمادگی تیم به خوبی سپری شده 
و می توان ادعا کرد که فاصله ای بین بازیکنان نیمکت و داخل زمین 
در تیم ما وجود ندارد، این مساله یک امتیاز خوب برای ماست 
که بازیکنان در یک سطح مطلوب هستند. وی هر چند رضایت 
کاملی از عملکرد بازیکنانش وحدت ایثارگرگان نداش��ت، اما 
تصریح کرد: این نارضایتی من بیشتر به عدم هماهنگی آنها در 
زمین بر می گردد که به طور قطع با انجام بازی های بیشتر این 

هماهنگی به وجود خواهد آمد.
هر چند وحدت تیم خوبی بود، اما آنچه بیشتر از آنها در زمین 
دیدیم خشونت و رفتار غیرحرفه ای آنان بود که در دقایقی فشار 
زیادی بر روی تیم ما آوردند، اما بازیکنان ما نیز با تیز هوشی و 
درایت توانستند سیس��تم بازی را عوض کنند و کنترل بازی را 

در دست بگیرند. وی خاطرنشان کرد: نتایجی که در هفته دوم 
به دست آمد نشان از آن است که امس��ال تیم ها در یک سطح 

هستند و نمی توان پیش بینی  
خاصی داشت، ما نیز با وجود 
اس��تراحت در هفته اول، در 
هفته دوم ش��روع خوب و پر 
گلی داش��تیم که زدن هفت 
گل به وح��دت ایثار می تواند 
در ادامه مس��یر  برای تفاضل 

گل به ما کمک کند.
امینی ب��ازی بع��د تیمش را 
بسیار سخت و حساس خواند 
و گفت: ب��ازی بع��دی ما در 
مقابل تیمی است که همیشه 

ما را به عنوان یک رقیب جدی می داند، شهرداری بم تیمی قوی 
و با تجربه است و بازیکنان خوبی را نیز در اختیار دارد، همیشه 
رقابت این دو تیم حساس و دیدنی بوده و با توجه به شکستی که 

در هفته دوم داشتند به طور قطع با انگیزه و توان بیشتری برای 
جبران امتیازات به میدان می آیند که این مساله حساسیت را 

دو چندان می کند.
وی ادام��ه داد: ج��دای 
از بازیکن��ان خ��وب و 
ب��ا کیفیتی ک��ه در تیم 
ش��هرداری بم هستند، 
حمای��ت تماش��اگران 
و مس��وولان ب��م امتیاز 
دیگری اس��ت ک��ه این 
تی��م برخلاف بس��یاری 
 از تیم ه��ا از آن س��ود

 می برد. اما با این وجود 
 ما نی��ز تی��م دس��ت و پا 
بس��ته ای نیس��تیم که از پیش خود را بازنده بدانیم، برای ارائه 
یک بازی بسیار خوب و کسب نتیجه به میدان می رویم، کسب 
نتیجه و ذخیره امتیازات برای ما بس��یار حساس و مهم است و 

موضوعی اس��ت که این فصل از همان ابتدا بر روی آن تمرکز 
داریم. سرمربی تیم آینده سازان میهن نجف آباد نبود اسپانسر 
همچنان مش��کل اصلی تیمش خواند و تاکید ک��رد: با وجود 
حضور تیم های مطرح و صاحب نام در عرصه فوتبال کشور، اما 
هیچ گونه حمایتی از فوتبال بانوان نمی ش��ود، طی چند ساله 
اخیر این تیم تنها نماینده فوتبال بانوان اصفهان بوده که بدون 
حمایت مسوولان و باشگاه های مطرح توانسته عملکرد بسیار 

خوبی داشته باشد.
بارها با مدیران باش��گاه های ذوب آهن و سپاهان نشست های 
مختلفی داش��تیم، اما هیچ نتیجه ای در بر نداش��ته، در حالی 
که اگر زیر نظر یکی از این باشگاه ها باشیم بسیاری از مسائل و 
مشکلات ما که مربوط به زمین تمرین و برگزاری مسابقه است 

حل می شود.
وی اظهار کرد: در حال حاضر در نجف آباد دو زمین چمن وجود 
دارد، سال گذشته تمرینات و مسابقات ما در زمین آزادی برگزار 
می ش��د که از نظر کیفیت بس��یار پایین بود و موجب آسیب 
دیدگی بازیکنان می ش��د. اما تدابیر و رایزنی های انجام شده 
امسال زمین ورزشگاه رسالت در اختیارمان قرار داده شده است 
که چمن آن کیفیت خوبی دارد، اما از نظر امکانات و تجهیزات 
کنار زمین تکمی��ل نیس��ت و در هنگام برگزاری مس��ابقات، 

مشکلات ما در این زمینه بیشتر نمود پیدا می کند.   

فارس: فریبا بداغی ضمن رضایت از عملکرد کاراته کاران ملی پوش 
در سیزدهمین دوره مسابقات قهرمانی آسیا گفت: با توجه به زمان 
تغییر و تحولات و نداشتن مسابقات برون مرزی از عملکرد تیم ملی 

بانوان در مسابقات قهرمانی آسیا راضی هستم.
 با توجه به میزبانی ژاپن خود را برای ش��رایط س��خت آماده کرده 
بودیم، اما آنچه در کنار این مس��ائل ما را کمی شوک زده کرد بالا 
رفتن سطح کیفی برخی دیگر از تیم ها بود، متاسفانه تیم ما فقط 
در تمرینات بود و رقابتی برای اعزام تیم ملی به آن مسابقات وجود 
نداشت، اما کشورهای دیگر در مسابقات مختلفی شرکت و حریفان 
خود را خوب ارزیابی کردند، ولی ما هیچ ش��ناختی از حریفانمان 
نداش��تیم که در این میان کش��ورهای ویتنام، هنگ کنگ، تایلند 

پیشرفت زیادی کردند.
وی در خصوص ادامه همکاری با فدراس��یون اظه��ار کرد: قرارداد 
من با فدراس��یون تا پایان مس��ابقات قهرمانی آسیاست حالا باید 
زمان بگذرد و س��پس مسوولان فدراس��یون در مورد این موضوع 
تصمیم گیری کنند. پس از آن در خصوص ادامه برنامه تصمیم گیری 

و اظهار نظر خواهم کرد.

به بهانه دربی ال مادونینا

۱۰ ستاره معروف جهان 
که برای هر دو میلان بازی کردند

سرمربی فوتبال آینده سازان:

 نماینده گرگان خشن و غیرحرفه ای بازی کرد
فریبا بداغی: 

از عملکرد ملی پوشان راضی هستم
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آمریکا در تحولات جامعه جهانی بر لزوم اتخاذ مواضعی 
واحد در قبال خوی استعماری آمریکا تاکید کردند. ائمه 
جمعه استان یادآور ش��دن همواره باید مهر شیطان 
بزرگ بر پیشانی آمریکا باقی بماند. آیت الله سیدیوسف 
طباطبایی نژاد ، امام جمعه اصفهان با اش��اره ب��ه مذاکرات 
هس��ته ای، بیان کرد: مذاکره با آمریکا نباید غیر از مس��اله 
هسته ای باشد و این موضوعی است که رهبر معظم انقلاب هم 
مکررا به آن تاکید داشته اند. و آمریکا دشمن قسم خورده این 

مردم است.
آیت الله طباطبایی در ادامه با اشاره به شورای نگهبان، بیان 
 داشت: در قانون اساس��ی آمده  است که شورای نگهبان باید 
بر انتخابات نظارت داش��ته  باشد، اما متاس��فانه برخی آن را 
فقط نگاه کردن می دانند و نه نظارت کردن؛ چراکه نظارت به 

معنای جلوگیری از خطاها در انتخابات است.
وی در ادامه عنوان کرد: نظارت استصوابی؛ یعنی طلب درستی 
انتخابات و ورود افراد شایسته به انتخابات و در نتیجه برگزاری 
درست انتخابات و اگر فردی ضد انقلاب و خطاکار بخواهد وارد 
انتخابات شود باید از او جلوگیری شود. امام جمعه اصفهان 
اضافه کرد: از اوایل انقلاب گروه هایی مخالف نظارت شورای 
نگهبان بودند؛ چراکه می خواستند عده ای را کاندیدا کنند که 
شرایط انتخابات نداشتند، بنابراین امام خمینی)ره( فرمودند» 

شورای نگهبان حافظ انقلاب است.«
آیت الله طباطبایی نژاد ادام��ه داد: گروه هایی که مخالف این 
س��خن امام خمینی )ره( بودند، صدها بار خلاف نظر ایشان 
را بازگو کرده اند و گفته اند که نباید نظارت استصوابی وجود 

داشته باشد.

  آمریکا سبب نجات هیچ کشوری در جهان نشده 
است

امام جمعه فریدونش��هر گفت: تاکنون آمری��کا برای هیچ 
کشوری نجات بخش نبوده و جز خواری و ذلت ارمغانی برای 

ملت های دیگر نداشته است.
حجت الاسلام و المس��لمین غفاری با بیان اینکه مسوولان 
باید با ایجاد شغل و فراهم کردن زمینه پیشرفت های علمی، 
جوانان را به انقلاب دل گرم کنند، گفت: با بررس��ی پرونده 
 سوابق درخشان کش��ور عزیزمان، بزرگ ترین قدرت های

 دنیا هم در مقابل ملت ایران سر تعظیم فرود آورده اند.
امام جمعه فریدونش��هر به سالروز ش��هادت آیت الله مدنی، 
 امام جمعه تبریز به دست منافقان کوردل اشاره کرد وافزود: 
دشمن حساب شده وارد عمل شد و فهمید چه نیرویی را باید 
از ملت بگیرد، اما کور خواند؛ چرا که ثمرات ماندگار شهادت 

این بزرگوار کمتر از حیات ایشان نبود. 
 امام جمعه فریدونش��هر همچنی��ن در ادامه خطب��ه ها از 
خانواده ها خواس��ت نس��بت به برگزاری ازدواج های آسان 
و اس��لامی در بحث مهریه، جهیزیه و محفل ش��ادی توجه 
داشته باشند. وی با اشاره به فرمایشات رهبر معظم انقلاب 
 در این رابط��ه گفت: تنها چی��زی که باعث ت��دوام زندگی 
زوج های جوان می شود اعتقاد به قرآن و اسلام و رهنمودهای 

ائمه اطهار است.

  مدیریت رهب�ر معظم انقلاب برای دش�من قابل 
تحمل نیست

امام جمعه خمینی شهر گفت: دشمنان و افراد خائن داخلی 
نظام ما نمی توانند مدیریت و وج��ود رهبر معظم انقلاب را 

تحمل کنند.
حجت الاس��لام عباس رحیمی با بیان اینکه سیاست مقام 
معظم رهبری تعامل با همه گروه ها و اقش��ار جامعه اس��ت 

گفت: مق��ام معظم رهب��ری نم��ی توانند 
در اداره کش��ور ب��ه عن��وان اص��ول گرای 
محض و یا گرای��ش خاص دیگر ی��ا به یک 
گروه و جناح  وابس��تگی داش��ته باش��د و 
 ایش��ان در هم��ه امور مس��تقل هس��تند.

وی تصریح کرد: ائمه جمعه کش��ور نیز هم 
 به عن��وان نماینده ولی فقیه در ش��هر خود

 با تبعیت از مقام معظم رهبری نمی توانند 
به غیر از این روش عمل کنن��د و باید بدون 

هیچ وابستگی رفتار کنند.
خطیب نم��از جمعه خمینی ش��هر با بیان 
اینکه خداوند رهبری جامعه را به کس��انی 
اعطا می کند ک��ه اهل صبر باش��ند، افزود: 
بعضی برای انتخابات خبرگان رهبری خواب 
و خیال دی��ده ان��د و می خواهند ش��رایط 
 نفوذ و دخالت به جایگاه رهبری برایش��ان

فراهم شود.حجت الاس��لام رحیمی خاطر 
نش��ان کرد: این خطر وج��ود دارد که م��ی خواهند جایگاه 
رهبری برای خودش��ان و از خودش��ان باش��د، ولی جایگاه 
 رهب��ری متعلق ب��ه همه اقش��ار وگ��روه های سیاس��ی و 

مردم است. 
امام جمعه خمینی ش��هر با بیان اینکه بعضی در تلاشند تا 
مسیر خبرگان رهبری را برای خط و نشان خود منحرف کنند، 
گفت: اقدامات و نفوذ بعضی از افراد به مسیر انتخابات خبرگان 

و جایگاه رهبری یک توطئه است.
وی با اش��اره به دیدارتعدادی از مردم خمینی ش��هر با مقام 
معظم رهبری گفت: ولایت بزرگ ترین نعمت الهی است که به 
بندگان عطا شده و نعمت ولایت و رهبری با هیچ چیزی قابل 

مقایسه و معاوضه نیست.
حجت الاسلام عباس رحیمی با بیان اینکه جایگاه رهبری از 

اهمیت ولایی در دین اسلام برخوردار است، 
گفت: یکی از وظایف ما حتی کسانی که به 
جایگاه رهبری اعتقاد ندارند باید گفت قدر 

و جایگاه مقام رهبری را بدانند.
امام جمعه خمینی شهر گفت: بدون شک به 
اعتراف دوست و دشمن اگر امروز نظام ما در 
این جایگاه و اقتدار و عزت و امنیت و استقلال 
در جهان قرار دارد و تمام عزت و اقتدار امروز ما 
مدیون امام راحل و مقام معظم رهبری است و 
مردم در برائت از آمریکا و رژیم صهیونیستي 

پشتیبان ولي فقیه هستند.

  رهب�ری، تکلیف جای�گاه دولت و 
ملت، آمریکا و رژیم صهیونیس�تی را 

مشخص کردند
نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان با اشاره 
به دیدار هزاران نفر قشرهای مختلف با رهبر 
معظم انقلاب، گفت: معظم له در این دیدار تکلیف سه جایگاه 

دولت و ملت، آمریکا و رژیم صهیونیستی را مشخص کردند.
آیت الله عبدالنبی نم��ازی در خطبه های نم��از جمعه این 
هفته کاش��ان تاکید کرد: حض��رت آیت الله خامن��ه ای در 
فرمایشات خود سه عامل مقابله با دشمنی های پایان ناپذیر 
ش��یطان بزرگ را س��ه عنصر اقتصاد قوی و مقاوم، توسعه 
روزافزون علم��ی جوانان در حوزه ها و دانش��گاه و مس��لح 
 شدن به سلاح علم، پاکی و تقوا و نیز حفظ و تقویت روحیه

انقلابی گری به خصوص در جوانان بیان کردند.
وی همچنین با اشاره به ادعای برخی صهیونیست ها مبنی بر 
اینکه با توجه به نتایج مذاکرات هسته ای، 25 سال از دغدغه 
ایران آسوده شده ایم، یادآور شد: معظم له در این خصوص نیز 
فرمودند که » ما به آنها می گوییم شما 25 سال آینده را، اصولا 

نخواهید دید و به فضل الهی، چیزی به نام رژیم صهیونیستی 
در منطقه وجود نخواهد داشت.«

عضو مجلس خبرگان رهبری به بازتاب سخنان روشنگرانه 
رهبر فرزانه انقلاب اسلامی در رسانه های صهیونیستی هم 
اشاره کرد و گفت: رادیو اسرائیل در گزارشی تاکید کرد که رهبر 
 ایران بدون بمب هم اسرائیل را  نابود می کند و با سیاست هایی

 که جمهوری اس��لامی ایران در پیش گرفت��ه نگرش ضد 
اسرائیلی را گسترش داده و به دنبال انزوای اسرائیل است.

وی ادامه داد: این گزارش تاکی��د می کند که ایران به دنبال 
این است که نظریه عمومی را در جهان به وجود آورد که رژیم 

صهیونیستی مستحق مرگ است.
امام جمعه کاشان همچنین با تاکید بر تاثیر بیانات مهم رهبر 
معظم انقلاب بر افکار عمومی ملت های جهان، گفت: در لندن 
یکصد هزار نفر اتباع انگلیسی و غیرانگلیسی با امضای طوماری 
از دولت کامرون درخواست کردند اجازه ورود به نخست وزیر 
رژیم صهیونیستی به عنوان عنصری ضدبشری و جنگجو را 

نداده و در صورت ورود به لندن او را دستگیر کنند.
آیت الله نم��ازی در بخش دیگری از س��خنانش اظهارکرد: 
نباید با انقلاب کاسبی و معامله کنیم و فکر کنیم صندلی ها، 
 میزها، مقام و پست ها غنیمت است، بلکه باید بدانیم که این 

جایگاه ها و مناصب امانتی از طرف شهداست. 
وی افزود: هدف از بیان این حوادث تنها نقل تاریخ نیس��ت 
بلکه یادآوری به ملت ش��ریف به خصوص جوانان و نوجوان، 
احزاب و گروه های سیاسی و برخی مدیران است که بدانند 
در گذشته در چه وضعیتی قرار داش��تیم، چه کسانی بر ما 
حکومت می کردند و برای برپای��ی نظام مقدس جمهوری 
اس��لامی چه خون های پاکی ناحق ب��ر روی زمین ریخته 
 شده است. و در نهایت در سال 54 به مدت10 سال به زندان 
محکوم شد. امام جمعه کاشان مرگ مظلومانه آیلان، کودک 
سه ساله س��وری را هم موجب عزادار شدن وجدان بشریت 

دانست و گفت: مرگ این کودک سندی برای افشای ماهیت 
خبیث و کثیف مدعیان حقوق بشر بود که با به وجود آوردن 
گروه داعش، میلیون ها انسان را از کش��ور و کاشانه خود به 

سوی کوه ها و دریاها آواره کردند.

  ملت ایران اجازه نفوذ به آمریکایی ها را نمی دهد
امام جمعه خور و بیابانک با اشاره به بیانات رهبری در دو دیدار 
با خبرگان رهبری و اقشار مردم گفت: ملت ایران اجازه نفوذ به 

آمریکایی ها را نمی دهد.
حجت الاسلام و المسلمین اکبر ذوالفقاری در بارگاه امامزاده 
سید داود این شهر، افزود: مردم انقلابی اجازه نمی دهند که 
پای شیطان بزرگ در این مملکت باز شود و خدشه ای به دین 

اسلام وارد شود.
وی خاطر نش��ان کرد: مقام معظم رهبری عنوان کردند که 
مذاکره با آمریکا تحت هر عنوان دیگری ممنوع است و به هیچ 

وجه با آنها مذاکره نمی کنیم.
ذوالفقاری همچنین با ستایش مقاومت مردم یمن، گفت: آنچه 
در یمن رخ می دهد، جنایات آل سعود و ایستادگی مردم یمن 
اس��ت. امام جمعه خورو بیابانک افزود: از اقدامات ارزشمند 
رهبر معظم انقلاب اسلامی این است که همواره با درایت خود 
نگذاشته اند انتخابات در کشور کم ارزش و مخدوش شود و 

از آن دفاع کرده اند.
وی ادامه داد: رهبر معظم انقلاب اسلامی در رابطه با انتخابات، 
 صحبت از حق الن��اس کرده ان��د و در س��خنرانی اخیر خود

 فرموده اند که شورای نگهبان نیز نظارت استصوابی خود را در 
راستای استیفای حق مردم انجام می دهد.

حجت الاسلام و المسلمین اکبر ذوالفقاری اظهار کرد: امام 
خمینی )ره( نیز همواره بر پش��تیبانی ملت اتکا داشته اند و 

همه چیز را در کشور متکی به انتخابات کرده اند.

  خوش بین بودن به طرف آمریکایی س�اده لوحی 
است

امام جمعه سمیرم تاکید کرد: خوش بینی و ذوق زدگی نسبت 
به اینکه آمریکا تغییر کند و  بهتر ش��ود س��اده لوحی است.  
حجت الاسلام حسین رجایی پور با اشاره به دیدار اخیر رهبر 
انقلاب با اقشار مختلف مردم اظهار کرد: یکی از دغدغه های 
ایشان که در این دیدار مطرح شد نگرانی از نفوذ آمریکایی ها 

بعد از توافق احتمالی است.
وی خاطر نش��ان کرد: آمریکا طراح نقش��ه ها و توطئه های 
زیادی است و آگاهی و بصیرت در برابر هجمه وسیع تبلیغاتی 
و تدارکاتی شوم این دشمن یک ضرورت انکار ناپذیر و لازم 
است. به گفته خطیب جمعه سمیرم، نکته مهم دیگری که 
رهبری عزیز به آن اش��اره داش��تند بی تفاوتی به ارزش ها و 

توانمندی های داخلی است که باید به آن توجه شود. 
وی با بیان اینکه بزرگ ش��مردن و اهمی��ت دادن به آمریکا 
خطر بزرگی است، اضافه کرد: امام راحل این بزرگی و هیمنه 
پوشالی را طبل توخالی می دانستند و می فرمودند» آمریکا 

هیچ غلطی نمی تواند بکند.«
حجت الاس��لام رجایی پور افزود: یکی دیگر از سخنان مهم 
ایشان درباره بی بصیرتی مس��وولان و غفلت آنها بود که این 
مساله با توجه به تلاش دشمن برای نفوذ در بازار کشورمان 
یک هشدار جدی است. امام جمعه سمیرم با تاکید بر مهم و 
استصوابی بودن نظارت شورای نگهبان خاطر نشان کرد: این 
شورای نگهبان صدیق انتخابات و نظام اسلامی در برهه های 
حساس تاریخی بوده و خواهد بود. وی از مسوولان دولتی و 
سایر دستگاه ها خواس��ت اقتصاد مقاومتی را با جدیت تمام 
دنبال کنند و به دنبال راهکارهایی برای حل مشکلاتی مانند 

اشتغال و ازدواج جوانان باشند.

 مدیرکل تعزیرات حکومتی استان اصفهان 
با اشاره به فصل بازگشایی مدارس؛

 نظارت تعزیرات حکومتی اصفهان 
بر فروش کالاهای دانش آموزان

ایرنا: مدیرکل تعزیرات حکومتی اس��تان اصفهان با اش��اره به 
فصل بازگشایی مدارس از تش��دید نظارت بر فروش کالاهای 

مورد نیاز دانش آموزان خبر داد.
غلامرضا صالحی افزود: دستگاه های نظارتی بر فروش کالاهای 
مورد نیاز دانش آموزان در بازارهای سراس��ر اس��تان اصفهان 
نظارت جدی دارند و با متخلفان برخورد جدی صورت می گیرد.

وی همچنین به نظارت بر دریافت ش��هریه مدارس اشاره کرد 
و افزود: مدارسی که مجاز به دریافت ش��هریه از دانش آموزان 
هس��تند باید قوانین لازم را در این خصوص رعایت کنند؛ زیرا 
تعزیرات حکومت��ی نظارت جدی ب��ر دریافت ش��هریه مراکز 

آموزشی دارد.
مدیرکل تعزی��رات حکومتی اصفهان، همچنین به رس��یدگی 
جدی به تخلفات اقتصادی و برخورد با قاچاقچیان کالا اش��اره 

کرد.
وی اظهار کرد: در هفته گذش��ته رای دو پرون��ده قاچاق کالا 
شامل قاچاق کفش و قاچاق فلفل قرمز در شعبه های اداره کل 
تعزیرات حکومتی اصفهان صادر شد که مجرمان پرونده قاچاق 
به پرداخت نقدی بالغ بر16میلیارد و 154میلیون ریال و ضبط 

کل کالا به نفع دولت محکوم شدند.
صالحی درخصوص پرونده قاچاق کفش افزود: مقداری کفش 
خارجی در یک کامیون توسط پلیس مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
اس��تان اصفهان به ارزش بیش از 8 میلیارد و 77 میلیون ریال 
کشف شد که پس از رسیدگی در ش��عبه قاچاق کالا اصفهان، 

مجرمان به پرداخت جریمه محکوم شدند.
مدیرکل تعزیرات حکومتی اصفهان همچنین به پرونده قاچاق 
18 تن فلفل قرمزدر اصفهان اش��اره کرد و گفت: یک کامیون 
حامل فلفل قاچاق در اصفهان شناس��ایی شد که متهمان این 
پرونده به پرداخت750 میلیون ری��ال جریمه نقدی محکوم و 

فلفل های کشف شده به نفع دولت ضبط شد.

تعریف عنوان  بزه دیدگی در لایحه 
حمایت از حقوق کودکان و نوجوانان

ایرنا:سخنگوی کمیس��یون قضایی و حقوقی مجلس شورای 
اس��لامی گفت: در لایحه حمایت از حقوق کودکان و نوجوانان 
ب��رای اولین بار تعاریف جدی��دی با عنوان ب��زه دیدگی عنوان 

شده است.
محمد علی اس��فنانی افزود: در تعاریف ب��زه دیدگی کودکان، 
مطالب مربوط به کودکان در معرض بزه، خطر، کودک آزاری، 

کودکان کار، خرید و فروش آنها مطرح شده است.
وی اظهار کرد: لایحه حمایت از ک��ودکان و نوجوانان عناوین 
 و موضوع��ات مختلف��ی دارد که می ت��وان به ک��ودک آزاری،

بزه دیدگی، کودکان کار و در مجموع کودکان در معرض خطر 
اشاره کرد. 

س��خنگوی کمیس��یون قضایی و حقوقی مجلس ب��ه دلایل و 
انگیزه اصلی ش��کل گیری لایحه حمای��ت از حقوق کودکان و 
نوجوانان نیز اشاره کرد و گفت: کودکان و نوجوانان ما در معرض 
مخاطرات زیادی قرار دارند و رسیدگی به دغدغه های این قشر 

از امور ضروری جامعه است. 
وی تصریح کرد: ضمن اینکه بحث تربیت صحیح وپیش��گیری 
از آزارهای جس��می و عاطفی، ت��رک تحصیل، ف��رار از خانه و 
همچنین عدم بهره کشی ازکودکان و نوجوانان از جمله مواردی 

است که در این لایحه تدوین شده است.
نماینده مردم فریدن، فریدونشهر، چادگان و بویین میاندشت 
درمجلس با اش��اره به تصویب کلیات لایحه حمایت از حقوق 
کودکان و نوجوانان در کمیس��یون قضای��ی و حقوقی مجلس 
گفت: لایحه ارس��الی به کمیس��یون قضای��ی و حقوقی حدود 
57 ماده دارد که به لحاظ ایجاد تغییرات جدی در ساختار این 

لایحه، تعداد مواد آن تغییر خواهد کرد.
وی خاطرنشان کرد: تاکنون20 ماده این لایحه در کمیته حقوق 
خصوصی کمیس��یون با همکاری و تلاش کارشناسان قضایی 

مورد تصویب قرارگرفته است.
سخنگوی کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی 
ابراز امیدواری کرد: با تصویب این لایحه تحول عظیمی درحوزه 

حقوق کودک به وجود می آید.

اخبار کوتاه
ائمه جمعه سراسر استان تاكيد كردند:

مُهر شیطان بزرگ  باید  بر  پیشانی آمریکا  بماند
وظیفه شورای نگهبان نظارت استصوابی است، نه فقط نگاه کردن 
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استاندار اصفهان در جمع خبرنگاران در شهرس��تان فریدونشهر نگاه یکسان و به دور از 
تبعیض را در مورد تمامي مناطق اس��تان مورد اش��اره قرارداد و به تمامي مردم استان 

اطمینان داد به دور از تبعیض به تمامي مناطق استان نگاه یکسان مي کند.
استاندار اصفهان از تدوین برنامه متوازن منطقه ای در آینده نزدیک خبر داد و گفت: تا 
پایان سال جاری این برنامه نهایی خواهد شد و س��ال آینده توزیع اعتبارات عمرانی در 

استان در قالب برنامه توازن منطقه ای خواهد بود.
استاندار اصفهان گفت: مدیریت استان اصفهان نگاه تبعیض آمیز به مناطق این استان 
ندارد و رویکرد مدیریت ارشد استان برای رشد و توسعه همه مناطق استان، یکسان است.

رسول زرگرپور با اشاره به اینکه80 درصد سرمایه گذاری ها در استان اصفهان در20 درصد 
از مساحت این استان استقرار پیدا کرده است از برنامه کلان استان برای توازن منطقه ای 

در جهت توزیع سرمایه و خدمات در مناطق مختلف استان خبر داد. 
وی با بیان اینکه در حال حاضر توازن منطقه ای بین شهرس��تان های مختلف اس��تان 
اصفهان وجود ندارد، تصریح کرد: به عنوان مثال شهرستان خور و بیابانک در فاصله 400 
کیلومتری اصفهان بیمارستان ندارد در حالی که در مرکز استان بیمارستان های متعددی 

وجود دارد و این امر به عنوان یکی از معضلات استان اصفهان مطرح است.
وی اظهارکرد: این برنامه باعث می شود در فاصله دو تا سه سال آینده، بخشی از کمبودها 

در مناطق مختلف استان جبران شده و س��طح این مناطق، به مناطق برخوردار استان 
نزدیک شوند. 

استاندار اصفهان در پاسخ به این س��وال که چه تدابیری برای رفع مشکلات شهرستان ها 
برای جلوگیری از مهاجرت به مرکز استان اندیشیده شده است، گفت: باید به این نکته توجه 
داشت که40 درصد جمعیت استان در شهر اصفهان و80 درصد آن در یک هسته مرکزی 

شامل 9 شهرستان مستقر هستند. 

زرگرپور در پاسخ به مشکلات آب کشاورزان شهرستان فریدونشهر نیز گفت: پیگیری های 
مدیریت استان برای مشکلات کمبود آب ادامه دارد؛ زیرا کمبود آب مشکل کل استان 

است. 
وی توضیح داد: اگر برای کاهش آلودگی هوا پیگیر هس��تیم بدین خاطر اس��ت که این 
آلودگی، مشکل نیمی از شهرستان های استان است و اگر پیگیر اشتغال هستیم بدین 
خاطر است که اشتغال مشکل استان است؛ لذا برای ما بیکار شدن کارگران کارخانه ها در 
همه شهرستان های استان با اهمیت است و برایمان فرقی ندارد این کارخانه در اصفهان 

باشد یا در فریدونشهر یا در نقطه دیگری از استان اصفهان.
وی اظهارکرد: به عنوان مثال تا آخر سال جاری در استان اصفهان هیچ روستایی بدون 

طرح هادی و هیچ یک از روستاهای استان نیز محروم از نعمت گاز نخواهند بود.

گروه خبر

توازن منطقه ای بین شهرستان های استان وجود ندارد
استاندار :

در پی طوفان ش��دید در مک��ه مکرمه و وق��وع حادثه 
س��قوط یک بالابر در عصر روز جمعه20 شهریورماه در 
مسجدالحرام 25 زائر ایرانی مجروح و متاسفانه یک زائر 

ایرانی جان خود را از دست داد.
به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سازمان حج و زیارت، لیست 
مجروحان حادثه روز جمعه مکه مکرمه که پس از انتقال 
به مرکز درمانی مرکز پزش��کی حج و زیارت به صورت 

سرپایی مداوا شده اند، به شرح ذیل اعلام شد:
  اکرم فنائی، 45 س��اله از استان البرز، ش��ماره کاروان 

41020
 فرح نیک اختر، 5٣ س��اله از آذربایجان شرقی، شماره 

کاروان 11266
 علی اکب��ر عظیم��ی، 50 س��اله از مازندران، ش��ماره 

کاروان1٣٣1٣
 ناهید یلتقی��ان خیابانی، 52 س��اله از تهران، ش��ماره 

کاروان 17081
 زهرا باقریان پیمان،50 س��اله از تهران، شماره کاروان 

17081
 مهدی بخشایشی، 6٣ س��اله آذربایجان شرقی، شماره 

کاروان 11176
 فضه ش��یرزاد، 57 س��اله از مازندران، ش��ماره کاروان 

٣0002
 مصطفی کافی موسوی،60 ساله، شماره کاروان 1٣078

 فاطمه حس��ین صادقی هرندی،40 س��اله از ، شماره 
کاروان 1٣79٣

 معصومه نجف��ی، 46 س��اله از تهران، ش��ماره کاروان 
17077

 غلامرضا پورحاتمی رشک وستائی، 59 ساله از کرمان، 
شماره کاروان 26247

گلی کریمی، 65 ساله از تهران، شماره کاروان 1704٣

 مبارک پذیرش، 54 س��اله از مازندران، شماره کاروان 
٣0048

 فاطمه نظری، 57 ساله از تهران، شماره کاروان 1704٣
 احمد گلبازی، 58 ساله از تهران، شماره کاروان 17266
 معینه گرامی،41 ساله از تهران، شماره کاروان1704٣

 محمود طاطیان، شماره کاروان ٣0212
 محمدرحیم کشاورز،40 ساله از فارس، شماره کاروان 

2400٣
 ابراهیم خیری زاده 60 س��اله از فارس، شماره کاروان 

2400٣
گفتنی اس��ت؛ آقای عباس��علی زکریای نجف آبادی از 
کاروان 1٣078 استان  ، خانم نرگس کفاشیان بابلی از 
کاروان ٣0295 استان مازندران، خانم فاطمه نصیری 
از استان  و خانم زینب السادات جزا از کاروان 1704٣ 
استان تهران مجروحان حادثه روز جمعه مکه هستند که 

به دلیل ادامه روند درمان در حال حاضر در بیمارستان 
مکه بستری هستند.

همچنین متاس��فانه مرحوم »س��یف الله اسدی مینا« 
زائ��ر 45 س��اله از کاروان ٣٣021 اس��تان هم��دان 
 طی حادث��ه روز جمع��ه مکه مکرم��ه جان خ��ود را از 

دست داد.
 وقوع طوفان ش��دید در مکه مکرمه منجر به س��قوط 
یک بالاب��ر در صحن مس��جدالحرام و مجروح ش��دن 
 و موجب ج��ان باختن تع��دادی از زائران کش��ورهای

 اسلامی شد.

مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان گفت: تعداد 
پرونده های نزاع در مقایس��ه با مدت مش��ابه س��ال 
گذشته 10.٣ درصد در مردان و 6.7 دهم درصد در 

زنان با کاهش همراه بوده است.
به گزارش ایسنا، علی س��لیمان پور با بیان اینکه در 
بخش معاینات سرپایی در چهار ماهه اول سال، 14 
هزار و 987 نفر به دلیل صدمات ناشي از نزاع به مراکز 
پزشکي قانوني استان اصفهان مراجعه کردند، اظهار 
کرد: این رقم در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 

معادل 8.7 درصد کاهش یافته است.مدیرکل پزشکی 
قانونی استان اصفهان افزود: مراجعات  بخش معاینات 
سرپایی در چهار ماهه س��ال جاری 49 هزار و 598 

نفر بوده است. 

مدیرکل پزش��کی قانونی اس��تان اصفهان ادامه داد: 
از کل مراجعان نزاع در چهار ماهه اول س��ال جاری 
 چهار هزار و 695 نفر زن و 10 ه��زار و 210 نفر مرد

 بوده اند. سلیمان پور با بیان اینکه تعداد پرونده های 

نزاع در هر دو جنس در مقایس��ه با مدت مشابه سال 
گذش��ته با کاهش روبرو بوده اس��ت، خاطر نش��ان 
ک��رد:10.٣ درص��د در م��ردان و 6.7 ده��م درصد 
ن��زاع در زنان ب��ا کاهش هم��راه بوده اس��ت.وی به 

آمار مراجعان در شهرس��تان ها اش��اره ک��رد و ادامه 
داد: بیش��ترین مراجعات به مراکز پزش��کی قانونی 
شهرس��تان های اصفهان، کاش��ان، خمینی ش��هر 
و نجف آب��اد، کمتری��ن مراجع��ات نیز مرب��وط به 
 شهرس��تان های چادگان، نطن��ز، تی��ران و کرون و 

خور و بیابانک است. 
این در حالی اس��ت که در چند ماه گذش��ته تلفات 
 ناش��ی از تصادف��ات در اس��تان10 درص��د افزایش 

داشته است.

در  پی وقوع حادثه سقوط یک بالابر در  مسجدالحرام اعلام شد؛

چهار حاجی اصفهاني در میان مجروحان

مدیركل پزشکی قانونی استان اصفهان خبر داد؛

کاهش پرونده های نزاع  در اصفهان 

نباید با انقلاب 
کاسبی و معامله 

کنیم و فکر 
کنیم صندلی ها، 

میزها، مقام و 
پست ها غنیمت 
است، بلکه باید 
بدانیم که این 
جایگاه ها و 

مناصب امانتی از 
طرف شهداست



 سلس��له جلس��ات تخصص��ی ش��ناخت و بررس��ی 
اسطوره – ش��هر به همت کمیته فرهنگ گردشگری 
سازمان فرهنگی تفریحی ش��هرداری اصفهان از سال 
گذش��ته در حمام تاریخی دردش��ت برپا می ش��ود. 
هفتمین نشست با موضوع »آس��تانه ها و دروازه ها« با 
س��خنرانی بهمن نامورمطلق، معاون صنایع دستی سازمان 
 میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری و استاد دانشگاه 
شهید بهشتی، روز پنجش��نبه 19 ش��هریور ماه برگزار شد. 
شهردار اصفهان و هیات همراه، استادان و دانشجویان معماری 
و علاقه مندان به هنر و ادبیات از حاضران این جلس��ه بودند.

نامورمطلق با بیان اینکه واژه اسطوره – شهر را خودمان ابداع 
و تعریف کرده ایم، گفت: پس از ویژگی اسطوره متن در جلسه 
پیشین، در جلسه حاضر راجع به پیرامتن صحبت می کنیم. 
برای هر اثری از جمله کتاب، فیلم، تئاتر، هنر، شهر و... یک متن 
اصلی و مرکزی وجود دارد و این متن هیچ گاه عریان نیست و 
همواره با متن های دیگر پوشیده شده که امکان مواجهه با متن 
اصلی را به طور مستقیم از ما سلب می کنند و البته این امکان را 
فراهم می کنند که از طریق این ها با متن ارتباط برقرار کنیم. این 
متن های حاشیه ای پیرامتن نام دارد. پیرامتن ها نقش آستانگی 
دارند و کارشان جلب نظر مخاطب به متن اصلی است؛ یعنی 
در واقع نقش جذاب نشان دادن متن و نوعی اغواگری دارند؛ 

چراکه پیرامتن با این کارها باید مخاطب را به متن سوق دهد.

  پیرامتن های نازل در ایران
او درباره وظیف��ه پیرامتن گف��ت: کار پیرامتن ها هم متصل 
کردن اس��ت و هم منفصل کردن و یک بازی دوگانه را انجام 
می دهند و نقش آستانه ای دارند و آستانه ورود به متن هستند. 
متن هایی که بی��ن متن و نامتن یا غیرمتن ق��رار دارند، مثل 
تابلوی نقاشی و قاب اطراف آن که این قاب نظرها را به سمت 
خود جلب می کند. پیرامتن دو نوع است؛ یکی پیوسته که به 
خود متن متصل هس��تند، مثل مقدمه و اسم کتاب یا تیتراژ 
آغازی و پایانی فیلم و نقش آستانه ای دارند و از طریق آنها به 
متن ورود می کنیم. دوم، پیرامتن های ناپیوس��ته یا منفصل 
که مخاطب را به سمت متن س��وق می دهند که کارشان این 
اس��ت که حتی فریب بدهند و از دور به م��ا کمک می کنند. 
تیزر تلویزیونی، تبلیغات فضای مجازی، مصاحبه های انجام 
شده و... جزء دسته منفصل ها هس��تند که کارکرد تبلیغاتی 
دارند. پیرامتن فقط تبلیغ نمی کند، بلک��ه جهت می دهد و 
یک افق انتظار به ما می دهد. با نگاه کردن به طرح جلد کتاب 
در انتظار نوع متن خاصی هس��تیم. نامورمطل��ق پیرامتن را 
به شهر ارتباط داد: چرا ش��هر باید پیرامتن هایی مثل دروازه 
و خندق داشته باش��د؟ چرا کتاب باید جلد داشته باشد؟ اگر 
پیرامتن نباشد، نمی توانیم با متن ارتباط برقرار کنیم. درگذر از 
پاراتکست هاست که به تکست می رسیم. شهری اگر می خواهد 

گردش��گری به حس��اب آید، باید به پیرامتن ه��ا توجه کند. 
همچنین در صنایع دستی بسته بندی یکی از پیرامتن هاست. 
بسته بندی های مدرن و درست می تواند یک پیرامتن مناسب 
باشد که متاس��فانه در ایران پیرامتن ها موجب نزول متن ها 
شده اند؛ چراکه بلد نیستیم از آنها درست استفاده کنیم. یک اثر 
فاخر را درون کیسه می گذارند. کسانی که برندسازی می کنند 
30 درصد از هزینه را برای پیرامتن می گذارند. هنر جهان امروز 
 در پیرامتن ها و مارکتینگ اس��ت؛ چراک��ه می توانند جنس 
 دو دلاری را حت��ی با یک بس��ته بندی خ��وب و برندینگ تا 
200 دلار به فروش برس��انند که این موضوع نشان از اهمیت 
پیرامتن دارد. متاس��فانه جامعه ما از اهمیت پیرامتن ها آگاه 
نیس��ت و بلد نیس��تیم پیرامتن ها را قوی کنیم تا متن های 
بسیار خوبمان را درس��ت جلوه دهیم و ضربات زیادی از این 

قضیه خورده ایم.

  نام اصفهان؛ مهم ترین پیرامتن آن
نامورمطلق سپس به بحث شهر بازگشت و گفت: در شهرها نیز 
دو مدل پیرامتن وجود دارد؛ یکی پیرامتن درون شهر و یکی 

پیرامتن خود شهر که پیرامتن درون شهر محسوب می شود  
که همان تابلوها، فروشگاه ها، س��اختمان های اداری، تجاری 
و... است. نام ش��هر بزرگ ترین و مهم ترین پیرامتن آن است.

پیرامتن ها هویت را می شناسانند. وقتی از اصفهان نامی به میان 
می آید، مجموعه ای از تصاویر در ذهن متواتر می شود، اما آیا 
این تصاویر پیرامتنی را برای اصفهان ایجاد کرده ایم؟ پیرامتن 
شهرها می تواند نمایشگاهی و فیزیکی یا مجازی باشد. به عنوان 
نمونه به تازگی در شهر سئول یک نمایشگاه از صنایع دستی و 
غذاهای اصفهان برپا شده است. حضور عده ای اصفهانی در آنجا 
و نشان دادن بضاعت های اصفهان می تواند پیرامتن اصفهان 
باش��د و اگر از این پیرامتن درست استفاده شود و خوب عمل 
کند، باعث می شود افراد جذب شوند و می تواند تعداد بسیاری را 

برای آمدن به این شهر جذب کند تا به اصفهان بیایند.
نویسنده کتاب » درآمدی بر اسطوره شناسی« ادامه داد: یکی 
از راه های تقویت پیرامتن، داشتن یک مکان ثابت برای معرفی 
است، به همین دلیل تمام کشورهای دنیا در خیابان شانزه لیزه 
فرانسه دفتر دارند و برای خرید یک دفتر در این خیابان هزینه 
می کنند. ما در آنجا یک خانه ایران داشتیم که آن را بستیم! الان 

فقط یک دفتر هواپیمایی در آنجا داریم، درحالی که قطر و ترکیه 
در این خیابان دفتر افتتاح می کنند؛ چراکه همه می دانند از این 
خیابان می توان 100 برابر هزینه ای که کرده اند درآمد به کشور 
وارد کنند. این خانه ها را تشریفاتی نمی دانند و تشرفی می دانند. 
وقتی می بینید کشورها و شهرهای جهان برای اینکه نامشان 
در یک فیلم برده شود هزینه های هنگفتی می کنند، دلیل دارد؛ 
چراکه آنها می دانند هنر و سینما پیرامتنی بسیار قوی است. 
القابی که به شهرها داده می شود هم خیلی اهمیت دارد و در 
سنت خودمان به شهرها لقب می دادیم: کاشان دارالمؤمنین، 
یزد دارالعباده و... ولی امروز از این س��نت عقب نشس��ته ایم، 
درحالی که کشورهای جهان به سنت روی آورده اند. باید دنبال 

اسم های بامسما و عناوین جهانی بگردیم.

 جشن ثبت شهر خلاق جهانی
معاون صنایع دستی سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری برپایی جشنی را در اصفهان مژده داد: به تازگی 
با تلاش های معاونت صنایع دس��تی، اصفهان به عنوان شهر 
خلاق صنایع دستی معرفی شده است و تا یک ماه دیگر جشن 

ثبت شهر اصفهان به عنوان شهر صنایع دستی جهان برگزار 
می شود. جاهای دیگر می روند که از این عناوین استفاده کنند. 
ما هم باید دنبال این عناوین برویم و برای خودمان و شهرمان 
برند درست کنیم. وقتی در ابتدای شهر و ورودی ها و دروازه های 
اصفهان بگوییم این شهر به عنوان شهر خلاق جهانی ثبت شده 
است، می تواند در تصور خب افراد نقش داشته باشد. او افزود: 
ترمینال ها و فرودگاه های کشور نیز پیرامتن های بسیار مهمی 
هستند؛ چراکه اگر در مورد اسطوره شهر صحبت می کنیم، 
باید ترمینال و فرودگاه هایمان هم مثل شهرمان باشد. اولین 
برخورد هر گردش��گر با فرودگاه آن ش��هر یا کش��ور است و 
اولین نگاه همواره موثرترین نگاه است و فرودگاه های جهان 
نش��ان می دهد این موضوع تا چه حد مهم است. فرودگاه ها و 
ترمینال های ایران اصلا نمی توانند یک پیرامتن خوب باشند؛  
چراکه فرد در آنها سریع خسته می شود و مثل این است که از 
یک بیابان عبور می کند. برای مثال فرودگاه مهرآباد در برابر 
تهران یک فرودگاه بی هویت اس��ت و شهر را نازل کرده است. 
همین موضوع را می توان به تمام فرودگاه های کشور تعمیم 
داد. باید ورودی های شهر را جدی بگیریم. متاسفانه از فرصت 
خوب ورودی های شهر غافل شده ایم، درحالی که در تمام دنیا 
ورودی های بسیار زیبایی دارند، اما ورودی شهرهای ایران از 

زشت ترین مکان های شهری است.

  نماد قوس یا کمان آذر اصفهان
نامورمطلق درباره یکی دیگر از پتانسیل های اصفهان گفت: 
نمادها پیرامتن های خوبی به ش��مار می روند. خوشبختانه 
اصفهان نماد قوس یا نماد آذر را دارد، اما متاسفانه استفاده نشده 
که باید مدیریت اصفهان به دنبال احیا و استفاده از آن باشد. این 
قوس، نماد است. بعضی می گویند که آذر باران و برکت است؛ 
در برابر خشکسالی تیرماه و دیگری اینکه حرص و آز را نشان 
گرفته است. بالای سردر قیصریه هم نماد اصفهان وجود دارد و 
این معنی را می تواند داشته باشد که وقتی وارد بازار می شوید، 
آز و حرص و طمع و پول دوستی و زراندوزی را از خود دور کنید.

وی ادامه داد: در ایران پیرامتن ها با توجه به کارکردهای مهمی 
که دارد اصلا جدی گرفته نمی شود و با اینکه در گذشته همه 
نمادهای پیرامتنی در ایران جدی بود، امروز ارزشش��ان را از 
دست داده اند. ما باید به پیرامتن ها بازگردیم تا بتوانیم در جهان 
حرف بزنیم. کارکردهای مهم پیرامتن  ها، ایجاد تمایز است و 
دیگری هویت و تشخص دادن به متن هاست که باعث شناسایی 
می شوند. وقتی همه یک اسم داشته باشند، آخر نمی فهمند 
کدام را صدا می زنند، پس تفاوت پیرامتن هاس��ت که تفاوت 
ایجاد کرده و هویت می بخشد. جایی که فضایی تابلوی خاص و 
ویژه که نشان دهد وارد شهر شده ایم. افراد وقتی می توانند نگاه 
خوبی داشته باشند و شهری می تواند زیبا باشد که پیرامتن های 

زیبا داشته باشد.

تسنیم/ حسین فتاحی، نویس�نده کتاب کودک و نوجوان: فرهنگ کتابخوانی در 
خانواده های ما جا نیفتاده اس��ت. سرانه مطالعه در کش��ور ما پایین است و تعداد کمی از 
کودکان و نوجوانان که از پدر و مادر خود الگو می گیرند، در خانواده هایی زندگی می کنند 
که پدر و مادر کتابخوان هس��تند. از سوی دیگر، بس��یاری از خانواده ها کتاب های خوب 
را نمی شناسند. بیشتر کتاب های کودک، ش��یرازه ندارند و باید ویترینی در اختیارشان 
قرار بگیرد تا بهتر ارائه ش��وند. مدیران فرهنگی در سطح کلان، وزارت آموزش وپرورش، 
صداوس��یما و ش��هرداری ها باید برنامه هایی جذاب برای معرفی کتاب  ت��دارک ببینند. 

آموزش وپرورش باید در تجهیز کتابخانه ها، دقت بیشتری به خرج دهد و آثاری را انتخاب 
کند که بچه  ها را به مطالعه تشویق می کند. از سوی دیگر شهرداری ها  می توانند در ساخت 
و تجهیز کتابخانه های عمومی و همچنین راه اندازی فروشگاه های تخصصی کتاب نقش 
داشته باشد و دسترس��ی مردم به این کالای فرهنگی را آسان کند. رفتن به سمت تولید 
کتاب های الکترونیک یکی از راه های جذب مخاطب و گسترش فرهنگ کتابخوانی است. 
امروز همه کودکان، کار با آی پد و تبلت را بلدند، پس انتشار کتاب های الکترونیک می تواند 

به کتابخوان کردن آنها کمک کند.

مهر/ محمدرضا یوسفی، نویسنده: به روز ش��دن، قابلیت اسطوره هاست. برای مثال، 
یکی از مش��کلاتی که بش��ر امروز با آن دس��ت به گریبان است، مس��اله بی آبی و تخریب 
محیط زیس��ت اس��ت، در حالی  که اگر به اس��طوره ها مراجع��ه کنیم، می بینیم بیش��تر 
جنگ هایی که در ایران رخ داده به خاطر آب و کمبود مراتع بوده است. به عنوان مثال در 
 شاهنامه جنگ های زیادی بر سر آب اتفاق افتاده و ما می توانیم به روایت دوباره همه این 
داستان ها بپردازیم. در اساطیر ایرانی، کشور ما از چهار جهت درگیر جنگ بوده و تمامی 
این کش��مکش ها ریشه در کمبود آب داش��ته است. آب حتی در داس��تان های فولکلور و 

ضرب المثل های ما مقدس بوده اس��ت، بنابراین اگر ادبیات جهان در چند س��ال اخیر به 
بحران آب توجه کرده، داستان ها و اساطیر ما با توجه به شرایط جغرافیایی ایران، همواره 
به این مساله توجه داش��ته اند. اما چیزی که اهمیت دارد، برخورد واقع بینانه با موضوعات 
زیس��ت محیطی اس��ت. جامعه ما آرام آرام با بحران خشکس��الی و بی آبی که گریبانمان 
را گرفته، آشنا می شود و از س��وی دیگر ضروری اس��ت که کودکان با اهمیت حفاظت از 
 محیط زیست آش��نا ش��وند و آب را هدر ندهند، بنابراین نوش��تن کتاب برای بچه ها لازم 

و ضروری است.

 پایش پل های تاریخی اصفهان 
در دستور کار سازمان میراث فرهنگی

با دس��تور مدیرکل میراث فرهنگی اس��تان کمیته ویژه پایش 
بناهای تاریخی اصفهان مس��وول رسیدگی به وضعیت پل های 

تاریخی شهر اصفهان شد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی اداره کل میراث فرهنگی استان 
اصفهان، مدیرکل میراث فرهنگی استان با اعلام این خبر افزود: 
همزمان با تعرض تنی چن��د از رهگذران ب��ه در چوبی یکی از 
راهروهای بخش فوقانی سی وسه پل، متوجه شدیم که تعدادی 
از رهگذران به پش��ت بام پل که بدون هیچ گونه حفاظی اس��ت 
 وارد شده اند، لذا یگان حفاظت اداره کل میراث فرهنگی استان

به سرعت در محل حاضر و رهگذران را به جهت حفظ جانشان به 
سمت عرشه پل هدایت کردند و سپس توسط گروه مرمت اداره 
کل، اقدامات مرمتی، در راهروهای فوقان��ی پل که دری کاملا 

جدید بوده و کمتر از 10 سال از نصب آن می گذرد، آغاز شد.
فریدون الهیاری افزود: به دلی��ل اینکه امروز از پل های تاریخی 
شهر اصفهان به ویژه پل سی و س��ه پل به صورت معبر عمومی 
استفاده می شود، گاهی مشاهده می شود که برخی از رهگذران 
به صورت عمدی و یا س��هل انگارانه آس��یب هایی را به برخی از 
بخش های این پل ها از جمله درهای چوبی آنها وارد می کنند، 
 لذا اداره کل میراث فرهنگی اس��تان ضمن مرمت مداوم پل ها

به ویژه نصب درهای جدید در ورودی های این پل های تاریخی، 
طرح هایی را نیز برای حفاظت پل های تاریخی به ویژه پل های 
سی وس��ه پل و خواجو در نظر گرفته که از آن جمله می توان به 
تعویض تدریجی درهای راهروهای پ��ل و همچنین تغییر این 

درها از درهای چوبی به درهای فلزی در آینده اشاره کرد.
کارشناس��ان اداره کل میراث فرهنگی اس��تان اصفهان بر این 
نکته اعتقاد دارند ک��ه پل های تاریخی نه صرف��ا به عنوان یک 
معبر عمومی، بلکه به عنوان یک اثر تاریخی شناخته می شوند و 
برخورد فرهنگی رهگذران، شهروندان و حتی گردشگران با این 
آثار نقش مهمی در حفاظت از این آث��ار تاریخی ایفا می کند. با 
این وصف، به دلیل تعلق خاطر مردم میراث دوست اصفهان به 
زاینده رود و پل های تاریخی آن، ای��ن اداره کل تصمیمی برای 
بستن این پل ها ندارد، ولی در حال حاضر طرح هایی در زمینه 
حفاظت از این پل ها و همچنین کنترل تردد عابران پیاده از روی 
پل ها در دست تهیه اس��ت تا از این طریق از یک سو رهگذران 
و گردش��گران بتوانند بدون هیچ گونه مانعی از این آثار تاریخی 
بازدید کنند و از دیگر سو با کنترل تردد بر روی پل ها، آسیب های 

انسانی به آنها به حداقل ممکن برسد.

انتشار کتاب صوتی »قصه های خوب 
برای بچه های خوب«

کتاب صوتی »قصه های خوب برای بچه های خوب« که شامل 
قصه های عطار نیشابوری و نوشته مهدی آذریزدی است منتشر 
ش��د. به گزارش ایسنا، این کتاب جلد شش��م »قصه های خوب 
برای بچه های خوب« است که از آثار شیخ عطار شاعر قرن ششم 
هجری گرفته شده و با صدای شبنم مقدمی و موسیقی فرهنگ 
شریف منتشر شده است. از شیخ عطار هفت کتاب شعر موجود 
اس��ت که معروف ترین آنها »منطق الطی��ر«، »مصیبت نامه« و 
»الهی نامه« است. کلام عطار را در آثارش می توان کلامی ساده 
و در عین حال بسیار گیرا دانس��ت. مهدی آذریزدی، نویسنده  
معروف داستان های کودکان س��ال 1301 شمسی در خرمشاه 
حومه یزد به دنیا آمد و صبح پنجشنبه 18 تیر سال 1388 پس 
از گذراندن یک دوره بیماری، در سن 88 سالگی درگذشت. یکی 
از مجموعه داستان های او برنده  جایزه یونسکو در ایران و دیگری 
برنده  عنوان کتاب برگزیده س��ال از طرف شورای کتاب کودک 
شد. مهدی آذر یزدی 87 سال در تجرد زندگی کرد، با این حال 
بچه ها را دوست داشت و بیش از 50 سال برای آنها نوشت. کتاب 
صوتی »قصه های خوب برای بچه ه��ای خوب« با قیمت 5هزار 

تومان در انتشارات نوین منتشر شده است.

 همایون شجریان 
با »خداوندان اسرار« می آید

آلبوم »خداوندان اسرار« اولین آلبوم از پروژه  »آیینه ها« با آواز 
همایون شجریان و آهنگسازی سهراب پورناظری، کمتر از یک 
ماه دیگر منتشر می شود. در این اثر علاوه بر ساخته های سهراب 
پورناظری، قطعه ای از س��اخته های کیخس��رو پورناظری با نام 
»یاوران« آمده است که پیش از این در آلبوم »حیرانی« منتشر 
شده بود و حالا سهراب پورناظری با نگاهی متفاوت آن را تنظیم 
 و همایون شجریان اجرا کرده اس��ت. »خداوندان اسرار« شامل

دو بخش اس��ت که در بخش اول »س��از و آواز« بداهه در مقام 
اصفهان ب��ا اش��عاری از مولوی و در بخ��ش دوم روایت��ی با نام 
»رهایی« در سه پرده »مهتاب، خداوندان اسرار، جانی و صد آه« بر 
روی اشعاری از خیام، مولوی و حافظ برای علاقه مندان عرضه 

شده است.

سبد خبر
تا یک ماه دیگر صورت می گیرد ؛

ثبت اصفهان به عنوان شهر خلاق صنایع دستی
شهری می تواند زیبا باشد که پیرامتن های زیبا داشته باشد

نویسنده کتاب کودک و نوجوان:

رقبای بسیاری جایگزین کتاب برای کودکان شده است
نویسنده و بازآفرین بخش اسطوره ای شاهنامه:

بحران آب با کمک اسطوره ها حل خواهد شد

نق�ش ن�گار/ ب�ه کوش�ش محم�د محمدیان/ 
انتشارات انقلاب اس�لامی/ 296 صفحه/ 17000 

تومان
این کتاب شامل س��خنرانی های رهبر معظم انقلاب 
اسلامی پیرامون زندگی امیرالمومنین علی)ع( است. 
نقش نگار در 15 فصل تنظیم ش��ده که ش��ش فصل 
ابتدایی آن ش��امل دوران نوجوانی و ف��داکاری های 
امیرالمومنی��ن )ع( قب��ل از بعث��ت و همچنین جهاد 
مستمرش��ان در مدین��ه بع��د از هجرت نب��ی مکرم 
اسلام)ص( اس��ت. فصول بعدی کتاب نیز به حوادث 
 دوران زمام��داری ام��ام)ع( از آغ��از ش��امل امتن��اع 
امام )ع( از بیعت، برخورد ایش��ان با متخلفین از بیعت 
و اعلام برنامه حکومتشان تا وقایع جنگ های جمل، 
صفین و نه��روان اختصاص دارد. در فص��ل پایانی نیز 
به ماجراهای ضربت خوردن و ش��هادت ایشان و کوفه 
بی امام )ع( پرداخته ش��ده اس��ت. مزیت اثر پیش رو 
به کتبی از این دس��ت، در اتخاذ رویکردی سیاس��ی 
اجتماعی به زندگ��ی امیرالمومنین)ع( با اس��تناد به 
منابع تاریخی معتبر و از کلام فقیهی عالم اس��ت که 
 خود به عنوان رهب��ر جامعه  اس��لامی در بطن وقایع 
 حکومت داری ق��رار دارد که این امر غن��ای کتاب را 
دوچندان کرده است. گزیده ای از بیانات رهبر معظم 
انقلاب درباره  دوران جوانی حضرت علی )ع( در پشت 

جلد این کتاب به شرح زیر آورده شده است: درخشش 
امیرالمومنین)علیه الس��لام( در دوران جوانی، همان 
الگوی ماندگاری اس��ت که همه  جوانان می توانند آن 
الگو را سرمشق خودش��ان قرار دهند. در دوره  جوانی، 
در مکه به عنوان یک عنصر فداکار، باهوش، یک جوان 
فعال، پیشرو و پیش��گام در همه  میدان ها، مانع های 
بزرگ را از س��ر راه دعوت پیغمبر برطرف می کند... . 
در دوران مدینه، فرمانده  س��پاه، فرمانده  دس��ته های 
فعال، عالم، هوش��مند، جوانمرد، بخشنده؛ در میدان 
جنگ، سرباز شجاع و فرمانده  پیشرو؛ در صحنه  عرصه 
حکومت، یک فرد کارآمد؛ در زمینه  مسائل اجتماعی 

هم یک جوان پیشرفته به تمام معنا.

 ایبسن در گذر از سنت/ لاله بهنام/ جهان کتاب/ 
96 صفحه/ 6000 تومان

»ایبسن در گذر از س��نت« چند مقاله و مطلب درباره 
ایبسن، نمایشنامه نویس نروژی و پایه گذار تئاتر مدرن 
را شامل می شود. بعد از مقدمه کتاب، مطالب »ایبسن«، 
»مروری بر اش��باح« و »ایبس��ن و تئاتر مدرن« درج 

شده اند. ابتدای کتاب نیز جمله ای از ایبسن درج شده 
که به این شرح است: »کشورهایی مانند ما نمی توانند از 
راه های فیزیکی از خود دفاع کنند، ولی اگر اقدامات لازم 
را در جهت ارتقای سطح فرهنگی، علمی، هنری و ادبی 
به عمل آورند، چنان حقی برای زندگی خود کس��ب 
می کنند که بنا بر شهادت تاریخ، هر قدرت خارجی از 

حمله به آنها پرهیز می کند.« توجه ایبسن به فلسفه 
ناتورالیسم مانع از آن شد که جایزه نوبل را در ادبیات 
دریافت کند. طبق وصیت آلف��رد نوبل این جایزه باید 
فقط به نویسندگان آرمان گرا و ایده آلیست اهدا شود، 
اما بعد از به نمایش درآمدن نمایشنامه های ایبسن در 
جهان، این آثار مورد نقد و بررس��ی ق��رار گرفته و این 
 نویسنده را به شهرت رس��اندند. امروز، هر چهار سال 
یک بار، سمیناری برای نقد و بررسی نمایشنامه های 
ایبسن زیر نظر بخش ایبسن شناسی دانشگاه اسلو در 

کشورهای مختلف برپا می شود. 

کمد دوران کودکی/ پاتریک مودیانو/ نشر افراز/ 
136 صفحه/ 9500 تومان

رمان »کمد دوران کودکی« برنده جایزه نوبل ادبیات 
201۴ به تازگی با ترجمه مهران ترابیان راهی بازار نشر 
شده است. مودیانو، داستان نویس فرانسوی است که 
در س��ال 201۴ از طرف آکادمی سوئد به عنوان برنده 
نوبل ادبیات انتخاب ش��د. این نویس��نده که در سال 
19۴5 به دنیا آمده، از چهره های سرشناس و شناخته 

شده ادبیات مدرن فرانسه است. مجموعه آثار پاتریک 
مودیانو »جست وجویی برای به دست آوردن زمان از 

دست رفته« است.
اگرچه زمان برای او هرگز بازیافته نمی ش��ود. نوشتن 
برای مودیانو روش��ی برای مبارزه با این احساس خلا 
و پوچی است. انتش��ارات افراز طی سال های گذشته 
از این نویسنده رمان های »محله گم شده«، »خیابان 
بوتیک های خاموش«و »س��فر ماه عس��ل« و در سال 
1392 رمان »دورا برودر« را منتش��ر کرده اس��ت. او 
می گوید: » من هم فرزند جنگ بودم و چون در پاریس 
به دنیا آم��دم، بچه ای بودم که زندگ��ی ام را به پاریس 
اشغال ش��ده مدیون بودم. آنهایی ک��ه در پاریس آن 
زمان زندگی می کردند، دوست داش��تند آن دوران را 
خیلی زود فراموش کنند یا فقط جزئیات روزانه اش را 
به یاد بیاورند؛ خاطراتی که نمایانگر این مطلب هستند 
که هرچه باشد، زندگی روزمره خیلی هم با زندگی در 

زمان طبیعی متفاوت نبود. 
بعدها که فرزندانش��ان درباره پاریس آن دوران سوال 
کردند، سعی کردند از پاسخ دادن طفره بروند یا این که 
سکوت می کردند. انگار می خواستند آن سال های سیاه 
از خاطرشان پاک شود و چیزی را از ما پنهان کنند، اما 
ما که با س��کوت والدینمان مواجه شدیم، آن را دوباره 
ساختیم؛ گویی خودمان در آن زمان زندگی کرده ایم.«

یک سبد تازه های کتاب برای آغاز هفته

پیرامون نقش نگار، درباره ایبسن و کتاب برنده نوبل
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میرجلال الدین کزازی درباره اشتباه های زبانی هشدار داد 
و گفت: لغزش و بی راهگی می تواند زبان پارسی را از شکوه و 

سنجیدگی و زیبایی شگرف آن بی بهره بدارد.
این اس��تاد زبان و ادبیات فارس��ی در گفت وگو با ایس��نا 
 درباره  اشتباه های رایج زبانی گفت: لغزش ها را می توان در 
چند گونه و گ��روه گنجانی��د و رده بندی کرد. پ��اره ای از 
لغزش ها، لغزش هایی است که به دبیره و خط بازمی گردد 
و از نگاهی فراخ برای این گونه لغزش ها دو انگیزه می توان 
داشت: یکی آن است که نویس��نده متن از دانش بایسته 
در نوشتن واژگان برخوردار نیس��ت، از این روی واژگان را 
نادرست می نویسد. انگیزه و خاستگاه دیگر این لغزش آن 
است که نویسنده متن بیانگارد که به ریخت و گونه دیگر 
بنویسد، خواندن آن آسان تر خواهد بود. او در ادامه افزود: 
آنچه این لغزشگاه دوم را از لغزشگاه نخستین جدا می دارد، 
این است که لغزشگاه نخستین از بی دانشی نویسنده مایه 
می گیرد. لغزشگاه دوم از دریافت نادرست نویسنده از زبان 
و دبیره یا خط آن. من نمونه ای بیاورم از این لغزش دومی. 
در متن های رس��انه ای چندی است می بینم که تنوین در 

وام واژه های تازی به جای آن که با نش��انه ویژه این هنجار 
زبانی نوشته ش��ود با حرف »ن« در این متن ها به نگارش 
درمی آید. خواست مان از تنوین در این نمونه همان است که 

آن را »تنوین نصب« می نامند.
این شاهنامه پژوه با بیان مثالی تش��ریح کرد: برای نمونه 
»واقعا« که باید با الفی که دو خط بر بالای آن نهاده ش��ده 
است نوشته بشود، با »ن« نوشته می شود. شاید کسی بگوید 
این ش��یوه نگارش خواندن واژه را آسان تر خواهد کرد،  اما 
واژه هایی از این گونه در زبان پارسی، واژه هایی هستند که 
چنان کاربرد گسترده ای یافته اند که بسیار دور می نماید 
کسی با آنها آشنا نباشد و در خواندن شان با دشواری روبرو 
بشود. چاره کار دست یازیدن به این گونه نابهنجاری های 
دبیرگی )رسم الخط( نیست؛ چاره در آن است که به جای 
این گونه واژگان یا به جای هر واژه ای دیگر از واژه های پارسی 

 بهره ببریم. برای نمونه به جای »واقع��ا« می توانیم از واژه 
»به راستی« بهره بجوییم.

کزازی با بیان اینکه لغزش دیگر که زیانی به زبان می رساند 
در رده بالاتر از لغزش نخستین جای دارد،گفت: این لغزش 
در کاربرد واژگان پارس��ی اس��ت، به گونه ای نادرس��ت و 
نابهنجار. اگر بخواهیم نمونه ای در پیوند با نمونه پیش��ین 
بیاوریم می توانم از واژه »گاها« یاد کنم که کاربردی گسترده 
در زبان یافته است. حتی می بینیم گاهی دانش آموختگان و 
دبیران هم آن را به کار می برند.»گاه« واژه پارسی است و روا 
نیست که ما آن را با تنوین که نشانه ای در زبان دیگر است 
بپیوندیم. به جای »گاها« که ترکیب��ی نابهنجار و دل آزار 
اس��ت، به آس��انی می توان »گاه«، »گاهی« یا »گه گاه« را 

به کار ببریم.
او درباره  لغزش های نحوی در زبان نیز بیان کرد: س��ومین 

لغزش که زیانبارتر از گونه پیشین است، لغز ش های نحوی 
است. لغزش های نحوی، لغزش هایی هستند که ساختار 
درونی تر و نهادین تر زبان را آماج می گیرند؛ زیرا در هر زبان 
نحو است که ساختار جمله را پدید می آورد. لغزش در واژه 
به هر پایه زشت و زیانبار باشد، در تنگنای واژه می ماند. اما 
لغزش در جمله، که لغزش نحوی است، س��اختار زبان را 
آسیب می تواند رسانید. اگر نمونه ای آوردم جای »را« که 
نشانه کاررفته رایی )مفعول بی واسطه( است در نحو زبان 
پارسی پس از کاررفته )مفعول( است. هر چه این نشانه از 
کاررفته خویش بیش جدا بیفتد، ساختار جمله سست تر و 
بی آیین تر خواهد شد.کزازی زبان پارسی را پارادوکسیکال 
دانس��ت و ادامه داد: به هر روی زبان پارسی، زبانی است با 
ساختاری ناسازورانه )پارادوکسیکال(. این زبان هم زبانی 
است سخت جان، استوار از سویی و از سویی دیگر به پاس این 

استواری و سخت جانی زبانی است که لغزش ها، آسیب ها، 
نابهنجاری ها به آسانی در آن آشکار و پدیدار می شود و زبان 
را از ریخت می اندازد. مانند گوهری رخش��ان که کمترین 
خراش و گرد که آشکارا به چشم می آید، از فروغ و زیبایی 
آن می کاهد. اما ش��کافی بزرگ در تخته س��نگی سترگ 
چندان نمودی نمی توان داشت. پس هنگامی که ما ایرانیان 
و پارسی زبانان این زبان گرامی را به کار می بریم باید بسیار 
باریک بین و به پروا باشیم؛ زیرا لغزش و بی راهگی می تواند 
این زبان را از شکوه و سنجیدگی و زیبایی شگرف آن بی بهره 
بدارد.این نویسنده و مترجم در پاسخ به این پرسش که برای 
بهبود این لغزش ها کاری انجام شده است، گفت: تلاش هایی 
انجام گرفته است. اگر این تلاش ها آن چنان که می بایست 
انجام می گرفت، این لغزش های آشکار و رسوا نه در زبان و 
نه در دبیره آن دیده نمی شد. این کاری نیست که تنها چند 
دانشمند بتوانند آن را به س��امان برسانند؛ کاری است که 
برای انجام گرفتن نیاز به خیزشی فراگیر دارد. می باید زبان 
 پایه پارسی، زبانی که رسانه ها به کار می گیرند، زبانی باشد 

به آیین، به هنجار، درست و سنجیده.

استاد و پژوهشگر ادبیات فارسی:
لغزش، زبان فارسی را از شکوه شگرف آن بی بهره می دارد!



پرده اول: سیب زمینی، پیاز ، کاهو، خیار، گوجه 
 فرنگی، س��یب درخت��ی و برنج هف��ت محصول 
پرمصرف کشاورزی هس��تند که بر اساس نتایج 
پایش ه��ای س��ازمان غ��ذا و دارو در10 نقط��ه 
کش��ور، میزان باقیمانده کودهای ش��یمیایی و 
 س��موم در آنها بیش از حد مجاز وزارت بهداشت اعلام

 شده است.
پرده دوم: ابتکار، رییس سازمان حفاظت محیط زیست 
گفت: مصرف بی رویه س��موم و استفاده از سموم تاریخ 
مصرف گذش��ته و غیرمجاز سبب ش��ده تا رد پای این 
س��موم در منابع آب و خاک کش��ور دیده شود. مصرف 
بی رویه کودهای کشاورزی نیز آس��یب جدی به خاک 
رسانده است، این کودها که میزان زیادی نیترات در خود 
دارد عامل خطرناکی اس��ت که بقایای آن در خاک، آب 
و فرآورده غذایی نفوذ می کند. متاس��فانه گزارش هایی 
به سازمان رس��یده، مبنی بر اینکه مواد سمی غیرمجاز 
و خطرناک در داخل این چرخه به س��لامت انس��ان ها 
آسیب رسانده و در واقع این سموم از چرخه محصولات 

کشاورزی دنیا کنار گذاشته شده است.
پرده س�وم:  رییس اتحادیه واردکنندگان س��م ایران 
در برنامه حرف حساب شبکه یک عرضه آفت کش های 
 تقلب��ی در ۴ ه��زار فروش��گاه غیرمجاز کود و س��م را 

تایید می کند.
پرده چه�ارم: به گفته عض��و کمیت��ه کدکس جهاد 
کش��اورزی اصفهان علت عمده آفات نباتی محصولات 
کش��اورزی، تغییرات اقلیمی و افزایش خشکس��الی در 
اصفهان اس��ت که به همی��ن دلیل بیش��تر محصولات 
کش��اورزی اصفهان در معرض آفات نبات��ی قرار دارد و 
در نتیجه بیش��تر کشاورزان به اس��تفاده از سموم روی 

می آورند.
پرده آخر: مسوول تامین و حفظ سلامت مردم کیست؟

  فراتر از استاندارد
به گفته ی��ک فعال زیس��ت محیطی در اصفه��ان، میزان 
مجاز باقی مانده س��موم در محصولات کش��اورزی ثابت 
است و بیش��تر از آن ایجاد بیماری می کند. سعید کوشافر 
توضیح می ده��د که طبق گ��زارش موسس��ه تحقیقات 
گیاه پزش��کی، این میزان در بعضی محصولات گلخانه ای 
و محصولات��ی مانن��د خیار، برنج و خش��کبار ت��ا30 برابر 
استاندارد در کشور گزارش ش��ده و البته در این میان اگر 
آلودگی گوشت مرغ، گوشت قرمز و ش��یر حیوانات را هم 
 که ناش��ی از مصرف بیش از اندازه هورمون و داروهاس��ت

به آن اضافه کنیم، مساله بغرنج تر می شود.
وی تصریح می کند: حد مجاز باقیمانده سموم به تازگی در 
کشور تصویب نهایی شده و تا کنون مبنای سنجشی در این 
زمینه وجود نداشت. از سوی دیگر وجود آزمایشگاه هایی 
که میزان این سموم را در میوه ها تعیین کند، کافی نیست 
و طبق آخرین آمار تعداد این آزمایشگاه ها به انگشتان یک 

دست هم نمی رسد.
در واقع طی سال های اخیرچنین معضلی توسط مسوولان 
امر پذیرفتنی نب��ود، اما با مرجوع بخش��ی از محصولات 
صادراتی دامی و کشاورزی ایران، مشکل رونمایی شد.  با این 

وجود باز هم مسوولان امر علت را در تفاوت استانداردهای 
ایران با سایر کشورها عنوان کردند.

  سموم  وارداتی
افزایش قیمت دلار و کاهش واردات سم و کودهای شیمیایی 
به داخل کش��ور هر چند برای مقطعی مصرف این اقلام را 
کاهش داد، اما بازهم قاچاق و محصولات غیرمجاز مشکل 
را حل کرد، به نحوی که در حال حاضر مصرف محصولات 
تقلبی در حد خارج از استاندارد برای فرار از پس لرزه های 
 خشکسالی که همان رشد آفت است، مشکل را چندین برابر 

کرده است.
 کار ب��ه جای��ی رس��یده ک��ه ام��روز بی��ش از90 درصد

» ماده موثره« سمومی که در بخش کش��اورزی استفاده 
می شوند وارداتی است، به ویژه در سال های اخیر که هندی 
و چینی نیز شده دیگر کارایی لازم را ندارد و کشاورز ناچارا 
چندین بار از آنها استفاده می کند، از سوی دیگر کشاورزان 
دانش و تخصص لازم را ندارند که هر سمی را در زمان خاص 

خودش استفاده کنند.
در عین حال از آنجا که سم و نهاده  های کشاورزی از طریق 
 کانال های مختل��ف بخش خصوصی توزی��ع و به فروش

 می رس��ند؛ بنابراین امکان کنترل و نظارت بر آنها وجود 
ندارد و از سوی دیگرکشاورزان خود به خرید سموم اقدام 
می کنند، بنابراین زمینه برای مصرف سموم غیراستاندارد 

و نامناسب فراهم شده است. 
به گفته عضو کمیته کدکس س��ازمان جهاد کش��اورزی 
اصفهان، در ح��ال حاضر س��موم واردات��ی از هند و چین  
ک��ه 90 درصد از س��موم مصرفی را تش��کیل م��ی دهد، 

 سلامتی محصولات کش��اورزی را در اصفهان به مخاطره
 انداخته است.

به گفته پزشکی،آبیاری محصولات کشاورزی با پساب 
به شدت کاهش یافته و مشکل کودهای شیمیایی نیز با 
شناسنامه دار شدن در ماه های آینده رفع می شود، اما در 
حال حاضراستفاده از سموم وارداتی، سلامت محصولات 

کش��اورزی را تهدید می کند.
وی در عی��ن حال معتقد اس��ت که س��لامت محصولات 
کش��اورزی به نسبت س��ال های گذش��ته که آیین نامه و 
دستورالعمل های کشت اس��تاندارد وجود نداشت، بسیار 
بهتر شده است؛ چرا که دس��تور العمل استاندارد تشویقی 
 محصولات زراعی و باغی به اجرا درآمد و تع��داد زیادی از 
بهره برداران از این استاندارد استفاده کردند. وی مردم را نیز 
بی تقصیر نمی داند؛ چرا که بین عامه مردم، فرهنگ استفاده 

از محصولات سالم پیش نیامده است.
پزشکی از آموزش کشاورزان برای تولید محصولات سالم 
توس��ط مدیریت ترویج س��ازمان و مرکز تحقیقات جهاد 
کشاورزی خبر می دهد که در جلسه آموزشی با بهره برداران 
و تولیدکنندگان به آموزش اس��تفاده کمتر از سموم و 

روش های جدید جایگزین، پرداخته شده است.

  سرطان، سرطان و سرطان
دانشیار گروه تغذیه بالینی دانشکده تغذیه و علوم غذایی  
دانشگاه علوم پزش��کي اصفهان، معتقد است که نه تنها 
نظارت دقیقی بر مص��رف کود و س��موم در زمین های 
زراعی اعمال نمی شود بلکه استانداردهای مصرف کود و 

سم در ایران رعایت نمی شود.  

به اعتقاد دکتر صفوی، افرادی که در مزارع کار می کنند 
اغلب از این استانداردها یا آگاهی ندارند یا تصور می کنند 
با استفاده از هر نوع سم یا کود و مصرف آنها به هر میزان 
می توان بهتر آفت ها را از بین برد و محصولات مطلوب تر و 
با کیفیت بالاتری نیز ارائه داد که البته این تصوری کاملا 

اشتباه است. 
وی برای تایید سخنانش توضیح می دهد که استفاده از کود 
فسفاته بالاتر از میزان استاندارد باعث می شود که نیترات و 
نیتریت باقیمانده ناشی از مصرف این کود در مواد گیاهی 
از جمله صیفی ها و سبزی ها زیاد ش��ود و به همین دلیل 
نیز بدن مصرف کننده، نیترات و نیتریت بیشتری دریافت 

خواهد کرد.
در واقع زمانی که س��بزی  مانند اس��فناج گرم می ش��ود، 
درصورتی ک��ه دوره عدم مصرف این محص��ول در زمان 
برداشت رعایت نشده باش��د این گیاه حاوی میزان بسیار 

زیادی نیترات خواهد بود.
وی م��وادی که از طریق کودها و س��موم ب��ه بدن منتقل 
می شوند را بسیار خطرناک می داند؛ چراکه نیترات و نیتریت 
با حرارت دیدن تبدیل به نیتروزامین می شود که یک ماده 

سرطان زاست. 

  متولیان گمنام
طبق ماده۲۸ آیین نام��ه قانون س��ازمان حفظ نباتات 
کشور؛ بهداری های هر منطقه موظف اند میوه، صیفی ها، 
تره بار و س��ایر مواد مصرفی خوراکی سم پاش��ی شده را 
قبل از عرضه به بازار معاین��ه و در صورت موجود بودن 
بقایای س��م، موضوع را به ش��هرداری و یا سایر مقامات 

مربوطه اعلام و از فروش آنه��ا جلوگیری کنند. با توجه 
به وضعی��ت موجود، چنین نظارتی به ط��ور قطع انجام 
نشده است، در حقیقت مسوولیت نظارت بر روند تولید 
محصول س��الم متولی مش��خصی ندارد. ظاهرا وزارت 
بهداشت، وزارت جهاد کش��اورزی و موسسه استاندارد، 
نهادهایی هستند که به نوعی باید پاسخگوی این مساله 
 باشند، اما هر یک به نوعی از پذیرش این مسوولیت شانه 

خالی می کنند.
براس��اس برنامه پنجم توس��عه یکي از برنامه هاي وزارت 
بهداش��ت پایش باقي مانده آفت کش ها و کودها و سموم 
 در محصولات کش��اورزي بودکه  نیمه دوم سال گذشته، 
نمونه برداري از هفت محصول در کشور با همکاري سازمان 
غذا و دارو و با همکاري س��ازمان حفظ نباتات و س��ازمان 
میادین میوه و ت��ره بار آغاز ش��د. براي نمونه ب��رداري از 
محصولات کشاورزي نیز 10 مرکز دانشگاهي که 9 مرکز از 
دانشگاه هاي قطب کشوري هستند فعال شده اند. این روند 
در اصفهان نیز از زمستان سال گذشته فعال شده و تا پایان 
تابستان سال جاری ادامه دارد. اما طبق برنامه، بیشترین 
فعالیت باید از سوي وزارت جهاد کشاورزي انجام مي شد 
که باید بررسي را انجام مي دادند و ابتدا پایش را از مزرعه 
آغاز مي کردند که گویا عملیاتی نشده و در حال حاضر 
نمونه برداری سم بر خیار، گوجه فرنگي، سیب درختي و 
برنج و باقي مانده کودها، میزان نیترات و فلزات سنگین 
بر روي س��یب زمیني، پیاز و کاه��و در میادین مرکزی 
میوه و تره بار توس��ط مراکز علوم پزشکی  استان کشور 
در حال انجام است که نتیجه اولیه آن در ابتدای گزارش 

درج شده است. 
مرحله بعدي پایش نیز از نیمه دوم امسال در همان10 
نقطه کشور ش��روع خواهد ش��د و تا نیمه دوم سال 95 

ادامه خواهد داشت.

  از ارگانیک تا استاندارد
س��ال گذش��ته در دو واحد از بازاره��ای روز کوثر فروش 
صیفی ها س��الم آغاز ش��د که متاس��فانه پ��س از مدتی 
 جمع ش��د. تولید محصولات ارگانیک به غیر از مرغ های

 بدون انت��ی بیوتی��ک نیز وج��ود خارجی ن��دارد و تنها 
مدیر کل اس��تاندارد اس��تان از اعطای جواز اس��تاندارد 
 ب��ه30 محص��ول کش��اورزی در اصفه��ان ب��ه ایرن��ا 

خبر می دهد.
به گفته غلامحس��ین ش��فیعی، زمانی ب��رای محصول 
کشاورزی پروانه اس��تاندارد صادر می شود که در تولید 
آن مواردی مانند میزان استاندارد س��موم دفع آفات و 

کود شیمیایی رعایت شده باشد.
وی توضی��ح م��ی دهد ک��ه در ح��ال حاضر ح��دود 30 
محص��ول کش��اورزی در اس��تان اصفه��ان دارای پروانه 
اس��تاندارد اس��ت، اماتعداد ای��ن پروانه ها در چند س��ال 
گذش��ته حدود۲50 بود که به دلیل اتمام زم��ان اعتبار و 
عدم اقدام مناس��ب تولیدکنندگان برای تمدید آن حدود 
 ۲30 پروانه استاندارد باطل ش��د. این روند در حالی اتفاق 
می افتد که جای خالی کلینیک های گیاه پزش��کی برای 
 نظ��ارت بر تولی��د محصول س��الم به ش��دت در اصفهان

 احساس می شود.

خانواده هم��ان گونه ک��ه مي تواند عامل پرخاش��گري 
باش��د به همان اندازه در کاهش این رفتار موثر اس��ت.  
پرخاشگري یکي از واکنش  هاي ناشي از هیجان است و از 
راه حل هاي کاهش آن، ریشه یابي مساله پیش رو و حل 
کردن آن است و اولین فضا براي رسیدن به این مهارت، 

خانواده است. 
زماني ک��ه فرزندان یا حتي هر ک��دام از اعضاي خانواده 

در مورد مساله اي احساس ناراحتي مي کنند، گفت وگو 
و پیدا کردن ریش��ه و راه  حل آن مي تواند یکي از عوامل 

جلوگیري از بروز پرخاشگري باشد. 
والدین پرخاشگر، فرزنداني مانند خود را تربیت مي کنند 
و نباید از آنها توقع کودکاني طبیعي را داش��ت؛ چرا که 
فرزندان، پدر و مادر را الگوي خ��ود قرار مي دهند و این 
عامل مي تواند اولین جرقه خش��ونت در جامعه را ایجاد 

کند.در حالي که گفت وگو در خانواده ها انجام نش��ود و 
فرزندان به پرخاش��گري روي بیاورند، آستانه تحمل در 

افراد پایین مي آید. 
آستانه تحمل افراد پرخاش��گر  پایین است، بسیاري از 
افراد، از لح��اظ گوناگون تحت فش��ارهاي مختلف قرار 
دارند و برخي از آنان تبعیض زیادي را در خود احساس 
مي کنند و نوعي فش��ار رواني را تحمل مي کنند. آستانه 

تحمل افراد به این دلیل که در خانواده ها با پرخاشگري 
برخ��ورد صحیحي نمي ش��ود پایین آم��ده و علت بروز 
رفتارهاي غیرمتعارف اجتماعي مانند قتل و پرخاشگري 

مي شود.
در بس��یاري از کش��ورها با افراد پرخاش��گر ک��ه باعث 
مزاحمت اجتماعي مي ش��وند برخورد قانوني مي شود، 
فرهنگ س��ازي راه حل اصلي براي برخورد و ریشه کني 

پرخاشگري درجامعه است.
فرهنگ س��ازي؛ یعني بتوانیم با دید بهت��ري به همنوع 
خود نگاه کنی��م، یکي از محورهاي فرهنگ س��ازي این 
است که اگر زماني که احساس کردیم حقي از ما ضایع 
مي  ش��ود با توجیه کردن مثبت خود از ب��روز رفتارهاي 
غیرمتعارف که در برخي مواقع هم مي تواند منجر به قتل 

شود، جلوگیري کرد.

 بي توجهي به  نقش  پژوهش 
در پیشگیري از اعتیاد در اصفهان

 عوامل اجتماعي و روان شناس��ي تقریبا به یک اندازه در گرایش 
جوانان به موادمخدر و اعتیاد و جرائم وابسته به آن موثر هستند. 
شاید در بررسي هاي بیشتر، این آمار با تغییر روبرو شود، ولي آنچه 
مسلم اس��ت مش��کلات درون خانواده و کاهش همبستگي بین 
اعضاي خانواده و افزایش نابرابري هاي اجتماعي و اقتصادي درون 
جامعه که باعث کاهش کنترل اجتماعي مي شود، زمینه افزایش 
بروز معضلات اعتیاد و جرائم وابسته به مصرف موادمخدر را بیش 

از پیش فراهم کرده است.
س��رهنگ جهانگیر کریمی، معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی 
 اس��تان درباره تهدی��دات و فرصت های ح��وزه اعتی��اد صحبت 

کرده است.
  در دنیای فعلی از چه چیزهایی می توان به عنوان تهدیدی 

برای ابتلا به اعتیاد یاد کرد؟
به طور کل��ی، فناوري ه��اي ارتباط��ي جدید ک��ه حریم خلوت 
اختصاص��ي اف��راد و خانواده ه��ا را بره��م زده و ب��دون هرگونه 
پرده پوشي و یا رعایت هنجارهاي اخلاقي، تصاویر و صحنه هاي 
خاص را در معرض دید همگان قرار مي دهند و گاهی به تبلیغ و 
ترویج اعتیاد مي پردازند و نی��ز اینکه همراه با مصرف مواد مخدر 
و الکل است، باعث مي ش��ود که افراد کمتر قادر به تصور بازتاب 
بدرفتاری هاي خود باشند و احتمال دارد که کمتر به معیارهاي 

اجتماعي و فردي رفتار خود بیندیشند.
از سوی دیگر وجود رسانه ها به خصوص ماهواره و اینترنت باعث 
کاهش روابط عاطفي بین اعضاي خانواده شده که موجب گرایش 

به اعتیاد مواد مخدر مي شود. 
توجه داش��ته باش��ید که عدم رابطه با جوانان و تشویق به اعمال 
مذهبي باعث فاصله گرفتن این قش��ر از مذهب شده و نسبت به 
ارزش انساني اهمیت کمتري دیده مي ش��ود؛ لذا آنان به اعتیاد 
گرایش پیدا مي کنند. والدین باید بدانند که توجه نکردن به نیازهاي 
فطري فرزندان و س��خت گیري بیش از حد که موجب گرایش به 

دوستان ناباب و خلافکار مي شود.
  آنچه ک�ه به ط�ور خ�اص در اصفهان م�ی توان�د تهدید 

محسوب شود، چیست؟
بي توجهي به نقش پژوهش در پیش��گیري از اعتیاد در اس��تان 
اصفهان، بي ثباتي در پذیرش جرم یا بیماري بودن اعتیاد، آمارها 
و گزارش های نادرس��ت و برنامه ریزي نهادهاي استان بر مبناي 
آن، ضمانت اجرایي نداشتن قوانین و عدم تداوم آن، ناهماهنگي 
دستگاه هاي پیشگیري کننده و انجام کارهاي موازي و ناآگاهي 
جامعه و خانواده ها از پیامدهاي اعتیاد و بي توجهي به برنامه هاي 

پیشگیرانه که البته این موارد نیز خاص اصفهان نیست.
  قرار بود بحث پیش�گیری و مب�ارزه با م�واد مخدر به 
ص�ورت اجتماعی اجرا ش�ود، در این خصوص پیش�نهاد 

خاصی دارید؟
انجام فعالیت هاي فرهنگي و اجتماعي در س��طح محلات، وجود 
کلاس هاي آموزش مهارت هاي زندگي و روابط خانواده در سطح 
شهر، وجود مراکز مشاوره فعال در سطح شهر با استفاده از استادان 
و کارشناسان مجرب و گس��ترش فرهنگ کتابخواني و مطالعه به 

طور حتم به اجتماع محور کردن مبارزه کمک خواهد کرد. 
از سوی دیگر راه اندازي فضاهاي تفریحي و شاد، و برگزاري اردوها 
و تورهاي گردشگري به همراه طراحي بازدیدهاي علمي، فرهنگي 
 و مذهبي همراه با ش��خصیت هاي اثرگذار و ارتقای بهبود و تنوع 
در برنامه هاي صدا و سیما و تسهیل دسترس��ي به خدمات مشاوره اي 

درماني به طور حتم در پیشگیری از اعتیاد تاثیرگذار است.
  برای پیشگیری از اعتیاد در شرایط حاضر در اصفهان 

چه می توان کرد؟
تاسیس سیستمي گویا به منظور در میان گذاشتن مشکلاتي که 
جوانان با آن روبرو هستند تا با پاسخگویي به ابهامات روز جوانان 
توسط گروه علمي و کارشناسي که متشکل از نخبگان اداره کل 
بهزیس��تي، ش��وراي هماهنگي مبارزه با موادمخدر، فرماندهي 
نیروي انتظامي و س��ایر نهادهاي مرتبط استان اصفهان هستند. 
کاهش هزینه برنامه ها و کلاس هاي آموزش مهارت زندگي یا ارائه 
برنامه هاي رایگان که مي تواند راه و رس��م بهتر و سالم تر زندگي 
کردن را آم��وزش داده و اهرمي جهت پیش��گیري از اعتیاد و در 

نهایت جرائم وابسته شود.
براي پوشش بیشتر برنامه هاي پیشگیري از سوء مصرف مواد مخدر 
در گروه هاي مختلف، و اطمینان از اینکه همگان در معرض آگاهي 
ناشي از آموزش ها قرار مي گیرند بهتر است درخواست کنندگان 
دریافت مدارک مختل��ف، ملزم به گذران��دن دوره هاي مربوطه 
)پیشگیري( باشند؛ به عنوان مثال درخواست گواهینامه، پروانه 

کار، استخدام، موافقت اصولي و... 
با توجه به وقوع جرائم وابس��ته به موادمخدر در استان و نگراني هاي 
عمومي شهروندان، شایسته است از ظرفیت ها و قابلیت هاي موسسات 
مردم نهاد در پیشگیري از اعتیاد و وقوع جرائم وابسته استفاده شده 
و  براي بالا بردن سطح امنیت اجتماعي با واگذاري بخشي از امنیت 
محلات به گروه هاي مردمي فضاي کنوني را تغییر و با اشراف کنترل 
 بیش��تر،  میزان دسترس��ي به مواد مخدر را کاهش دهند. این نکته 
تکمیل کننده مباحث مطرح شده  است که نشان مي داد یکي از دلائل 

گرایش به موادمخدر صنعتي سهولت دسترسي به آن است.

آلاچیق
گروه جامعه

عدم نظارت و سموم چینی سلامت اصفهانی ها را تهدید می کند

7 محصول پرخطر  زراعی در سبد غذایی مردم شهر

ش��ماره 2464  یکش��نبه  22 ش��هریور 1394 0 1i s f a h a n z i b a . i r ج����ام����ع����ه

پرخاشگری ریشه در خانواده دارد

هیات دولت در روز چهارشنبه۲۷ اسفند سال 
93 با رتبه بندی معلمان موافقت کرد که بر اساس 
این مصوبه، مشمولان طرح طبقه بندی معلمان 
ش��امل آموزگاران، دبیران، هنرآموزان، مربیان 
امور تربیتی، مشاوران، مراقبان سلامت، مدیران 
و معاونان مدارس و مجتمع های آموزش��ی و تربیتی 
براساس ضوابطی که به تصویب هیات وزیران می رسد، 

رتبه بندی حرفه ای می شوند.
هرچند قرار بود که این طرح در ابتدا به تصویب مجلس 
برسد، اما در نهایت هیات دولت با توجه به طرح تحول 
نظام آموزش و پرورش، تصویب طرح یاد ش��ده را در 
هیات دولت کافی دانس��ت. وزیر آموزش و پرورش در 
دیدار با نمایندگان عضو فراکسیون فرهنگیان مجلس 
شورای اسلامی در دی ماه سال 93 با اشاره به اهمیت 
انگیزه و رضایت شغلی در بین معلمان گفته بود؛ ارتقای 
انگیزه معلمان از مس��ائل مهمی اس��ت که در دستور 
کار قرار دارد و به همین منظ��ور پیگیری های جدی 
در خصوص طرح رتبه بندی معلم��ان انجام گرفته و 
امیدواریم که این طرح مهم تا اواخر اسفندماه به مجلس 

شورای اسلامی ارائه شود که این اتفاق نیفتاد. 
این طرح قرار اس��ت که به اعتراض��ات طولانی مدت 
آموزگاران مبنی بر متناسب نبودن حقوق و دستمزد 
 با کار ارائه ش��ده و عدم هماهنگی حق��وق این صنف 

با دستمزد سایر نهادها، پایان دهد.

  رشد قابل توجه حقوق
 مطابق طرح یاد ش��ده، معلمان در چهار رده شغلی قرار

 می گیرند. مشمولانی که براساس ضوابط مصوب در یکی از 
رتبه ها قرار می گیرند، به ترتیب از 15، ۲5، 35 و 50 درصد 
افزایش امتیاز حق شغل از مهرماه سال 139۴برخوردار 
می ش��وند. همچنین پیرو موافقت دولت، بر اس��اس 
احکام جدید مطابق رتبه بندی، حقوق دریافتی معلمان 
 از1۶0 ت��ا۶00 هزار توم��ان افزایش خواه��د یافت و

 1۴ درصد افزایش حقوق کارکنان در سال 9۴ نیز به 
آن اضافه می شود.

 در ابتدای سال جاری مقرر شد که شاخصه های رتبه بندی
 معلمان، تا پایان شهریورماه مش��خص و در نهایت از 
ابتدای مهرماه، رتبه بندی و چگونگی افزایش حقوق 

مشخص شود که البته هنوز این اتفاق نیفتاده است.
به گفت��ه قائدیها، مدیر کل آموزش و پرورش اس��تان 
اصفهان، دستور العمل اجرای طرح رتبه بندی معلمان 
در حال ابلاغ بوده و از اول مهرماه همه معلمان مشمول 
طرح ش��ده و در چهار رده ش��غلی قرار می گیرند که 
مطابق این رده بندی، ارتقای قابل توجه حقوق و مزایا 

خو اهند داشت.
البته از مدت ه��ا قبل وزی��ر آموزش و پ��رورش طی 

سخنانی، رده شغلی جدید معلمان را به صورت پایه، ارشد، 
 خبره و عالی اعلام کرده بود که البته برای این رده بندی

باید دس��تورالعمل و ش��اخص های قابل اجرا تعریف 
شود. البته هیات دولت در مصوبه خود وزارت آموزش و 
 پرورش را مکلف کرد که این شاخص ها را تعریف کند.

این وزارتخانه معتقد است که در تعریف شاخص ها در 
بحث رتبه بندی معلمی باید متناس��ب با کار معلمی 
باشد. آموزگاران در طرح رتبه بندی، بر اساس مدرک 
تحصیلی ، سابقه، س��نوات خدمتی، تشویقات و دیگر 
معیارها و ملاک های مورد طبقه  بندی و تقسیم بندی 
واقعی قرار می گیرند ک��ه در حقیقت ارتقای منزلت و 

جایگاه معلمان هدف گذاری شده است. در عین حال 
افزایش توانمندی، انگیزه و اختیارات مدیران مدارس 
از مزایای این طرح اس��ت ک��ه راه آورد آن نیز ارتقای 

مدیریت آموزشگاهی خواهد بود.

  تناقض در مقدار
هر چند که وزیر آموزش و پرورش در ابتدای سال جاری 
میزان افزایش حقوق را بر مبن��ای طرح رتبه بندی، از 
1۷5تا۸00 هزار تومان عنوان کرده بود، اما در اواسط 
تابس��تان این مبلغ به1۶0تا۶00 هزارتومان کاهش 
 یافت و امروز زمزمه های اعتراض معلمان نشان می دهد

 که این افزایش حقوق از100تاحدود۴00هزار تومان 
بوده است.

نوبخت، س��خنگوی دولت اواسط تابس��تان اعلام کرد 
 که دولت عل��ی رغ��م تمامی مش��کلات، ام��ا بودجه

آموزش و پرورش را به طور کامل اختصاص داده و در گام 
اول یک هزار و350 میلیارد تومان را برای طرح رتبه بندی، 

تخصیص داده است.
به گفته یک��ی از معلمان اصفهانی، ط��رح رتبه بندی 
معلم ه��ا رضای��ت معلم ها را جل��ب نک��رده؛ چرا که 
 وعده هایی که وزیر آموزش و پرورش به معلم ها داده بود

فراتر از مبالغی بود که امروز شنیده می شود. او معتقد 
است که اجرای رتبه بندی فرهنگیان می تواند به طور 
میانگین حدود۲00هزار تومان به دستمزدها بیفزاید. 
او برای استدلال سخنانش به میزان خط فقر در شهری 
همانند اصفهان اش��اره می کند و معتقد اس��ت که در 
کلانشهری مثل اصفهان که خط فقر برای خانواده سه 
تا  چهار نفره بیش از دو میلیون تومان بوده و میانگین 
دریافت فرهنگیان یک میلیون و 500 هزار تومان است؛ 
بنابراین این افزایش ها نمی تواند گشایش چندانی در 

زندگی معلمان پدید آورد. 
عب��اس مقتدایی، س��خنگوی کمیس��یون آموزش و 
تحقیقات مجلس، معتقد است که  اگر آموزش و پرورش 
از تمام منابع و امکاناتش درست استفاده کند می تواند به 

تعهداتش در مورد طرح رتبه بندی عمل کند.
به گفته ای��ن نماین��ده اصفه��ان در مجلس،کمیته 
 مشترکی تشکیل شده تا به عملکرد آموزش و پرورش

 رس��یدگی کن��د؛ بنابرای��ن مجل��س ب��ا دق��ت رفتار 
آم��وزش و پرورش را رص��د می کند هرجا  لازم باش��د 
 از طری��ق تذکر ش��فاهی یا کتب��ی، س��وال و... رفتار

 آموزش و پرورش را اصلاح کند.
وی تاکید می کند: مطابق بودجه سال جاری، وزارت 
آموزش و پرورش می تواند با ف��روش اموال مازاد خود 
هزاران میلیارد تومان درآمد داشته باشد و با آن بخشی 
از مشکلات معلم ها را کاهش دهد، اما متاسفانه از این 

ظرفیت ها استفاده نمی کند.

 آموزگاران ازابتدای مهرماه رتبه بندی می شوند

افزایش حقوق معلمان در گیر و دار بودجه عه
جام

وه 
��ر

گ
ای

ره 
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ی 
لیل



فارس: بانک های گلدمن ساچز و کامرزبانک با اشاره به عرضه بیش از حد نفت در جهان 
و نگرانی در مورد بزرگ ترین مصرف کننده انرژی در جهان؛ یعنی چین، پیش بینی خود 

را از افت قیمت نفت کاهش دادند. 
بانک س��رمایه گذاری گلدمن ساچز که به دقت توسط بس��یاری از سرمایه گذاران نظیر 
صندوق  کالاهای اساسی رصد می شود، پیش بینی کرد که قیمت نفت در سال جاری به 
علت افزایش تولید اوپک و کشورهای غیر اوپک که از تقاضا پیشی گرفته است، کاهش 

بیشتری پیدا کند.  

در یادداشت گلدمن با عنوان »قیمت پایین تر برای مدت طولانی تر« آمده است: »بازارهای 
نفتی حتی بیش از آن چیزی که ما انتظار داشیم با افزایش عرضه روبرو است و پیش بینی 
می کنیم که این مازاد نفت تا سال 2016 ادامه داشته باش��د.« بر اساس پیش بینی این 
بانک، قیمت نفت خام می تواند تا 20دلار در هر بش��که کاهش یابد؛ هرچند این قیمت، 
قیمت پایه نبوده اس��ت. گلدمن س��اچز پیش بینی خود را از قیمت نفت آمریکا در سال 
2016 از 57 دلار به 45 دلار در هر بشکه و قیمت نفت برنت در این سال را از 62 دلار به 

49.50 دلار در هر بشکه کاهش داد.

تسنیم: موسسه اقتصادی روبینی که موسسه ای تحقیقاتی در آمریکاست، در گزارشی 
پیش بینی کرد، زمانی که توافق هس��ته ای موجب لغو تحریم های بخش نفت و بخش 
مالی ایران شود، ایران ممکن است از سال مالی 2016، شاهد رشد متوسط سالیانه 4 تا 

5 درصدی باشد. 
این رقم بسیار بالاتر از رشد منفی است که این کش��ور پس از تحریم های تحمیل شده 
 در س��ال 2012 تجربه کرده اس��ت. رش��د اقتصاد ایران در س��ال 13-2012 به منفی 
5.8 درصد رس��ید و این رقم در س��ال بعدی با ش��دتی کمتر تداوم یافت. با لغو بخشی 

 از تحریم ها، بر اس��اس توافق موقت منعق��ده در نوامبر 2013، اقتصاد ایران در س��ال 
15-2014 شاهد ترمیمی جزئی بود.

 این گزارش افزود که رش��د 4 تا 5 درصدی اقتصاد ایران، بس��تگی ب��ه انجام اصلاحات 
اقتصادی و سرمایه گذاری های خارجی دارد که به اعتقاد بسیاری، پس از لغو تحریم ها 
افزایش خواهد یافت. به علاوه، اگر قیمت هر بش��که نفت در حدود 50 دلار باقی بماند،  
ایران در حال حرکت به س��مت 20 میلیارد دلار درآمد جدید از محل صادرات نفت پس 

از لغو تحریم هاست.

بانک های گلدمن ساچز و کامرزبانک پیش بینی کردند؛

احتمال کاهش بیشتر قیمت نفت
موسسه اقتصادی روبینی پیش بینی کرد؛

افزایش ۲۰ میلیارد دلاری درآمد ایران پس از لغو تحریم ها
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 چندماهی اس��ت ک��ه قان��ون انتخ��اب مجری 

پور
ی 

صر
ی م

طف
ذیصلاح س��اخت و س��از مورد توجه ارگان های مص

دولتی و ش��هرداری ها قرار گرفت��ه و به مراحل 
اجرایی نزدیک می شود. بر اساس ماده 33 قانون 
نظام مهندسی و کنترل ساختمان اصول و قواعد 
فنی که رعایت آنها در طراحی، محاس��به، اجرا، 
بهره برداری و نگهداری ساختمان ها به منظور اطمینان 
 از ایمن��ی، بهداش��ت، بهره دهی مناس��ب، آس��ایش و

صرفه اقتصادی ضروری است، به وسیله وزارت مسکن و 
شهرسازی تدوین خواهد شد و بر طبق این قانون، مالک 
ملزم می شود در روند س��اخت و ساز از مجری ذیصلاح 

نظام مهندسی استفاده کند.
مهندس عبدالرسول جان نثاری در مصاحبه با اصفهان 
زیبا با تاکید براجرایی شدن این قانون، گفت: ساخت و 

ساز را می توان در سه حوزه دسته بندی کرد که عبارتند 
از: کارفرم��ا، پیمانکار و مش��اور. قانون گ��ذار در مورد 
 روابط این سه سطح گفته که کارفرما بایستی مشاوران 
صاحب نظ��ر و پروانه دار انتخاب کند، ام��ا پیش از این 
قانون، انتخاب پیمان��کار ذیصلاح تنه��ا در پروژه های 

دولتی و شهرداری الزام داشت.
وی همچنین افزود: در حال حاضر در همه پروژه ها در 
بحث مشاور در قسمت طراحی و نظارت بایستی اسامی 
مهندسان مورد تایید نظام مهندس��ی در پروانه ها قید 
شود، اما در بحث مجری )پیمانکار( هر چند در پروژه های 
دولتی الزام تضمین صلاحیت وجود دارد، اما در پروژه های 
شهری این الزام وجود ندارد و اس��م پیمانکار در پروانه 
قید نمی شود، اما این روند مشکلات متعددی به همراه 
داشت و به دلیل حساسیتی که مسکن در زندگی افراد 

دارد )هزینه بر، استراتژیک و حساس است و ایمنی آن 
با جان افراد ارتباط دارد( قانون گذار مراحل اجرا و پس 

از اجرا را مورد تمرکز قرار داده است.
عض��و ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفه��ان ب��ا تاکید بر 
اهمیت نق��ش پیمان��کار در فرآیند قانونی س��اخت و 
س��از، گفت: بس��یاری از مش��کلات حاص��ل انتخاب 
نش��دن مج��ری ذیص��لاح اس��ت و ب��ا ای��ن قان��ون، 
مجریان ب��ا درج اس��م در پروان��ه و وجود م��دارک در 
نزد نظام مهندس��ی در مقام پاس��خ گویی ب��ه مراجع 
قانون��ی ب��ر خواهن��د آم��د و در بحث تخلف��ات حین 
 و پ��س از س��اخت نی��ز بس��یاری از مش��کلات رف��ع 

خواهد شد.
وی تاکید کرد: بایستی به دنبال اجرایی شدن این قانون 
باشیم تا پیمانکاران شناسایی، دسته بندی و رتبه بندی 

شوند و البته اجرای این قانون نیاز به تعامل کامل میان 
نظام مهندسی و شهرداری دارد.

وی در مورد شاخص های رتبه بندی پیمانکاران، گفت: 
ده ه��ا آیتم از جمله س��ابقه کار، حج��م کارهای انجام 
 شده، تجهیزات، دفتر، پرسنل و درجه علمی ملاک این 
رتبه بندی خواهد بود. جان نث��اری همچنین در مورد 
ابهامات موج��ود در مورد انحراف در سرنوش��ت اجرای 
این قانون، افزود: اصل خوب بودن قانون با اجرای غلط 
آن متفاوت است و در حال حاضر قانون خوبی در دست 
داریم و شورای شهر، نظام مهندسی و شهرداری به دنبال 
آن هستند که این قانون مشمول دلال بازی نشود تا اگر 
قانونی تکلیف می کنیم، در ازای آن خدمتی از س��وی 
مردم دریافت ش��ود و از نظام مهندسی نیز خواستیم که 

مراقب واسطه گری در این قانون باشد.
 وی در ادام��ه تصریح کرد: ب��ه طور قط��ع پیمانکاران 
موردتایید این قانون کفاف میزان س��اخت و ساز شهر 
 را خواهن��د داد، اما برای جلوگی��ری از اختلال، اجرای 
گام به گام این قانون را در دس��تور کار قرار داده ایم که 
فرضا بر اساس متراژ از پروژه های بالای 5هزار متر شروع 

و در هر گام در سطوح متراژ پایین تر اجرایی شود.
عضو شورای شهر اصفهان در خاتمه در مورد چالش های 
احتمالی اجرای این قانون نیز گفت: این قانون بار مالی 
به مالک اعمال نمی کند، چیز اضافه و جدیدی نیس��ت 
و صرفا می خواهیم بر اس��اس آن فرآیند ساخت و ساز 
سامان دهی شده و شاید در اجرای آن برخی چالش ها 
نظیر بیمه و مالیات و س��ایر هزینه ها مطرح شود که با 

اجرای صحیح قابل پیشگیری است.
جان نثاری در خاتمه گفت: در تلاشیم که قبل از اجرای 
قطعی این قان��ون، اطلاع رس��انی به ط��ور کامل اجرا 
ش��ود و با برگزاری میزگردها و همایش های تخصصی 
 نقاط قوت و ضعف آن مورد بررس��ی قرار گیرد تا بستر 

به طور کامل فراهم شود.

خبر اول
مدیریت شهری و نظام مهندسی به دنبال اجرای قانونگروه اقتصاد

 تعادل سطح مصرف مجری ذیصلاح؛ گمشده کیفیت ساخت و ساز
و رفاه اقتصادی 

براساس آموزه های اس��لامی، یکی از شاخص های توسعه اقتصادی 
مطلوب در یک جامعه عبارت است از: تناس��ب سطح مصرف و رفاه 
 اقتصادی عم��وم مردم و می توان چنین اس��تنباط ک��رد که یکی از 
ویژگی های الگوی مناسب مصرف از دیدگاه اسلام، هماهنگی آن با 
وضع عمومی اقتصاد جامعه اس��ت، بنابراین زمانی که وضع عمومی 
اقتصاد جامعه بهبود یابد و نیازهای اساسی همگان تامین و از رفاه نسبی 
بهره مند شوند، استفاده افراد جامعه از تمام امکانات و موهبت های الهی 
در چارچوب حدود مقررات اسلامی مانعی ندارد و آنها می توانند از وفور 
نعمت بهره برده، در رفاه کامل به سر ببرند، اما زمانی که به سبب جنگ، 
قحطی و خشکسالی،  زلزله، سیل یا عوامل دیگر، عموم مردم در تامین 
نیازهای حیاتی و ضروری خود با مشکل روبرو هستند، شایسته نیست 
عده ای اندک وضع زندگی خود را در سطحی بالا قرار دهند؛ به طوری 
که از نظر خوراک، پوشاک، مسکن و وسیله نقلیه انگشت نما باشند. 
چنین روشی نه تنها با فرهنگ اسلامی و روش زندگی پیامبر )ص( و 
 اهل بیت)علیهم السلام( سازگار نیست، از منش و کرامت انسانی نیز

به دور است، بنابراین تناسب سطح مصرف و رفاه اقتصادی عموم جامعه 
به معنای اعتدال مصرف و خودداری از اسراف و تبذیر است. 

در محل نمایشگاه های بین المللی اصفهان؛
 نمایشگاه فروش پاییزه 

با ۳۰۰ غرفه آغاز به کار کرد
به گزارش واحد رسانه شرکت نمایشگاه های بین المللی استان 
اصفهان، نمایشگاه عرضه مستقیم کالا )فروش پاییزه( امسال 
در قالب 300 غرفه در محل نمایش��گاه  های بین  المللی استان 

اصفهان برگزار شده است.  
این نمایشگاه که هر س��اله در روزهای پایانی شهریور ماه و در 
آستانه آغاز سال تحصیلی جدید برپا می شود، انواع منسوجات، 
لوازم التحریر، کیف و کفش، لوازم ورزشی، مواد غذایی، البسه 
و اقلام مورد نی��از خانواده ها را در این ایام ب��ا قیمت و کیفیت 

مناسب عرضه می کند. 
بازرس��ان اصناف، مجمع امور صنفی و سازمان صنعت، معدن 
و تجارت نیز با نظ��ارت ویژه خود بر قیم��ت و کیفیت اجناس 
ارائه ش��ده در این نمایش��گاه، نظارت دارند. در این نمایشگاه، 
اقلام و محصولات به صورت بی واسطه و توسط تولیدکنندگان 
 به دس��ت مردم می رس��د و از تخفیف وی��ژه این نمایش��گاه،

 بر خوردار است. 
 نمایش��گاه عرضه مس��تقیم کالا) ف��روش پاییزه( امس��ال از

20 تا 27 شهریور ماه طی س��اعات بازدید 16 الی 23 در محل 
نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان واقع در پل شهرستان 

و در 9هزار مترمربع فضای نمایشگاهی دایر است.

دبیرکل بانک مرکزی اعلام کرد؛
 افزایش چک های برگشتی 
در مرحله اول اجرای چکاوک

محمود احمدی درباره  آخرین وضعیت چک های برگش��تی و 
تاثیر اجرای طرح چکاوک )س��امانه مبادله الکترونیک چک( 
اظهار کرد: به طور طبیعی، بنابر شرایطی در مرحله  اول اجرای 
طرح چکاوک آمار چک های برگش��تی بیشتر خواهد شد، این 
درحالی است که طی چهار س��ال میزان چک های برگشتی به 

22.7 میلیون قطعه نیز رسیده بود. 
وی با ارائه  توضیحاتی گفت: پیش ت��ر وقتی برخی از چک ها به 
شعب ارائه می شد، کارمند و یا رییس شعبه بنابر ملاحظاتی و 
در نظر گرفتن جوانب، از قبول چک خودداری می کردند و این 
موجب می ش��د که حداقل تا حدی از دریاف��ت چک هایی که 

ممکن است برگشت داده شود جلوگیری کنیم.
 دبیر کل بانک مرکزی ادامه داد: در س��امانه چکاوک ش��رایط 
به گونه ای پیش می رود که دارنده چک مطمئن اس��ت چکی 
که به بانک می برد به محض ارائه هیچ کسی نمی تواند در عدم 
پرداخت آن دخالت کند، بنابراین طبیعی اس��ت که چک های 
برگشتی وجود داشته و حتی افزایش یابد. وی افزود: اجرای این 
طرح فرآیند رفتار شبکه بانکی را تغییر داد و نتایج آن در آینده 

مشخص می شود.

 نرخ بیکاری در یونان 
بیش از ۲۵درصد شد

فارس: به نقل از یورونیوز تعداد بیکاران در یونان افزایش یافته 
 است. به گفته موسس��ه آمار این کش��ور، نرخ بیکاری یونان از 
25 درصد در ماه مه به 25.2 درصد از جمعیت فعال در ماه ژوئن 

افزایش یافته است. 
 طی س��ال ه��ای اخی��ر کمترین ن��رخ بی��کاری در یون��ان را 
 می توان در ژوئن س��ال 2012 میلادی یافت که 24.9 درصد 

بوده است.
 پس از آن نرخ بیکاری یونان رو به افزایش گذاشت و در نهایت 
در س��پتامبر س��ال 2013 به بالاترین حد خ��ود؛ یعنی 27.9 
 درصد رس��یده بود. سال گذش��ته نرخ بیکاری در یونان پس از 
دست یافتن اقتصاد این کش��ور به ثبات نسبی کاهش یافت. با 
این حال نرخ بیکاری در این کشور بیش از دو برابر میانگین نرخ 

بیکاری در حوزه یورو است.

اقتصاد مقاومتی

سبد خبر

سید مهدی سلطانی

مدیر امور برق شهر اصفهان خبر داد؛
کاهش خاموشی ها در شرق 

اصفهان به روش خط گرم

مه�ر: داری��وش باروت��ی، مدیر ام��ور برق ش��هر اصفهان 
اظهار داش��ت: اولین پروژه مهندس��ی خط گ��رم در امور 
ب��رق ش��رق در خیاب��ان جی ش��رقی ب��ا ه��دف تعویض 
پایه ه��ای فرس��وده و رفع حریم ش��بکه فش��ار متوس��ط 
و انتقال پایه ها از وس��ط معبر عمومی به کناره اجرا ش��د. 
 وی بیان داش��ت: عمده ترین مس��اله ای که در کار به روش 

خط گرم مدنظر است کاهش خاموشی هاست.
باروتی اضافه کرد: در خط گرم بدون اعمال هرگونه خاموشی 
تعمیرات و عملیات مورد نیاز برروی ش��بکه از قبیل شاخه 
بری، نصب و جابه جایی ترانس��فورماتورها و برق دار کردن 

شبکه های جدید اعمال می شود.
وی افزود: در ش��رق اصفهان، تعداد سه اصله پایه 12 متری 
 زیر خط فشار متوسط نصب، دو اصله پایه 12 متری برکنار و 
سه مورد تغییر آرایش شبکه به منظور رفع حریم به صورت 
خط گرم اجرا شد. باروتی تصریح کرد: از جمله مزایای اصلی 
خط گرم کاهش تلفات انرژی، فروش انرژی بیشتر، سهولت 
بیشتر در امر درخت زنی، کاهش خاموشی های فشار متوسط، 
رضایت مشترکان و داش��تن برق مستمر و پایدار است. وی 
همچنین اعلام کرد: روش��نایی خیابان ق��دس حد فاصل 
آتشگاه و کهندژ با 57 پایه روشنایی در دستور کار قرار گرفته 
 است. مدیر امور برق ش��هر اصفهان بیان داشت: نزدیک به 
سه کیلومتر کابل کشی فشار ضعیف زمینی با هزینه ای بالغ بر 
2 میلیارد و 300 میلیون ریال در این پروژه هزینه شده است.

مهر: بانک مرکزی بخشنامه نرخ سود ترجیحی تسهیلات اعطایی 
شبکه بانکی کشور به بخش کشاورزی را به همه بانک های دولتی 
و غیر دولتی )به استثنای بانک های صنعت و معدن و مسکن(، 
شرکت دولتی پس��ت بانک، موسس��ات اعتباری توسعه، کوثر 
 مرکزی، عس��گریه و نور ابلاغ کرد. در این بخشنامه آمده است: 
» احتراما پیرو بخشنامه شماره 116364/ 94 مورخ 7 / 5 / 1394 
موضوع لزوم تخصص حداقل سهمی از تسهیلات اعطایی شبکه 
بانکی کشور به بخش کشاورزی و با عنایت به طرح برخی ابهامات 

و استعلامات انجام شده در خصوص نرخ سود ترجیحی مندرج 
در بخشنامه مزبور، بدین وسیله به اس��تحضار می رساند؛ وفق 
ماده )92( قانون برنامه پنج ساله پنجم توسعه جمهوری اسلامی 
ایران، بانک ها در صورتی ملزم به پرداخت تس��هیلات در قالب 
عقود غیرمش��ارکتی با نرخی کمتر از نرخ اعلام ش��ده توسط 
 شورای پول و اعتبار هستند که علاوه بر تایید سازمان مدیریت و

برنامه ریزی کشور، مابه التفاوت سود از طریق یارانه یا وجوه اداره 
شده توسط دولت تامین شود.«

اصفهان زیبا: س��یدعبدالوهاب س��هل آبادی در جلسه انتخابات 
اعضای کمیسیون های اتاق اصناف اس��تان اصفهان، تصریح کرد: 
استان اصفهان چهارراه ارتباطی کش��ور است و باید از این موقعیت 
برای رونق کس��ب و کار واحدهای صنفی و تولیدی استان استفاده 
کرد. وی با استقبال از تشکیل کمیس��یون های تخصصی اصناف، 
گفت: این کمیسیون ها می توانند با دریافت نظرات، اعضای دولت و 
مجلس را از دیدگاه کارشناسی اتاق اصناف بهره مند سازد. رییس اتاق 
بازرگانی اصفهان خواستار مشارکت بیشتر اصناف به ویژه اتحادیه های 

صنفی در تصمیم گیری های دولت و مجلس شد و گفت: اگر قبل از 
تصویب قوانین و بخش نامه ها، دولت و مجلس نظر و دیدگاه اصناف 
 را دریافت کنن��د، دولت در مرحله اجرا با مش��کلات کمتری روبرو 
می شود. وی خواستار حضور فعال اتاق اصناف در پذیرش هیات های 
خارجی وارده به اصفهان شد و افزود: اتاق بازرگانی آماده همکاری با 
اتاق اصناف جهت پذیرش هیات های خارجی با هدف توسعه کسب 
و کار واحدهای صنفی است. وی همچنین بر لزوم مشارکت اصناف 

در ساخت مراکز خرید تاکید کرد.

مهر:کورش پرند، معاون وزیر کار با بیان اینکه ایجاد مراکز علمی 
کاربردی مهارت در راس��تای پیوند آموزش های مهارتی رسمی 
و غیررسمی دنبال می شود، گفت: وجود امکانات و تجهیزات از 
یک سو و منابع انسانی توانمند از سوی دیگر در فنی و حرفه ای، 
ظرفیت بسیار خوبی برای ایجاد مراکز علمی کاربردی است. وی 
با اش��اره به ضرورت ارتباط بین آموزش های مهارتی رس��می و 
غیررسمی، بیان داشت: الگوی ارتباط بین این آموزش ها یکی از 
دلایل ایجاد مراکز علمی کاربردی در مراکز آموزش فنی و حرفه ای 

است. پرند با بیان اینکه کش��ور اکنون به شدت به تکنسین ماهر 
نیاز دارد، افزود: نظام صلاحیت حرفه ای با هماهنگی دستگاه های 
اجرایی مرتبط قبلا تنظیم و به تصویب دولت رسیده و امروز نیاز 
است تا کمک کنیم تا این نظام در کش��ور اجرا شود. وی، اجرای 
نظام صلاحیت حرفه ای ب��رای ارتقای به��ره وری نیروی کار را 
ضروری دانست و افزود: در حوزه تعاون، کش��ور نیاز به آموزش 
 دارد و نیاز اس��ت به صورت جدی در حوزه تع��اون در واحدهای 

علمی کاربردی برنامه ریزی شود.

مهر: علی عسکری گفت: در کشور خانه های خالی زیاد است و 
اگر قرار باشد از این خانه های خالی استفاده نشود، ظلم به کسانی 

است که می خواهند خانه بخرند یا اجاره کنند. 
معاون وزیر ام��ور اقتصادی و دارایی افزود: اما در کش��ور ما به 
خانه به عنوای یک کالای س��رمایه ای نگاه می شود و عده ای 
خانه های خود را برای گران ش��دن هرچه بیش��تر و افزایش 
ارزش س��رمایه، به بازار عرضه ارائ��ه نمی کنن��د. وی درباره 
اینکه با چ��ه مکانیزمی می ت��وان تعداد خانه ه��ای خالی را 

شناس��ایی کرد، اظهار داش��ت: تا زمانی که گردش اطلاعات 
 در اقتصاد کشور یک مسیر مشخصی را پیدا نکند، به درستی 
نمی توان تع��داد این خانه ها را شناس��ایی ک��رد. رییس کل 
سازمان امور مالیاتی کشور با بیان اینکه جمع آوری اطلاعات 
 در این زمینه فق��ط از نظام مالیاتی س��اخته نیس��ت، گفت:

با توجه به اینکه برخی از قراردادها در بحث مسکن غیرمتعارف 
 و صوری است، در این قانون ما ملاک را 80 درصد اجاره واقعی 

محل ارزیابی می کنم.

کمبود شدید تکنسین ماهر در بازار کار  بخشنامه نرخ سود ترجیحی تسهیلات کشاورزی

 وجود خانه های خالی ظلم به خریداران و مستاجران استاستفاده از موقعیت اصفهان برای رونق اصناف

معاون وزیرکار خبر داد؛ بانک مرکزی ابلاغ کرد؛

معاون طیب نیا مطرح کرد؛رییس اتاق بازرگانی  استان:

گروه اقتصاد

؟؟؟؟؟؟

؟؟؟ ؟؟؟
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؟؟؟

؟؟؟
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؟؟؟

سبد اخبار
گروه ورزش

توپ سوراخ

شهرداری اصفهان شرکت مهندسی نیک اندیش )وابسته به شهرداری اصفهان(

آگهی مزایده آگهی استخدام 
شهرداری اصفهان در نظر دارد املاک و مستغلات مشروحه زیر را از طریق مزایده واگذار نماید. متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد 
و مش�خصات مورد واگذاری از تاریخ نش�ر آگهی همه روزه به جز ایام تعطیل در س�اعات اداری به امور قراردادها واقع در میدان امام حس�ین )ع( 

ساختمان شهرداری مرکزی مراجعه و نسبت به کسب اطلاعات و تهیه اسناد مزایده اقدام نمایند. 
آخرین مهلت تهیه اسناد و ارسال پیشنهاد قیمت تا ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 94/7/13 می باشد. 

1-سه باب آپارتمان مسکونی به مساحت های 85، 97 و 105 مترمربع از مجتمع مسکونی آرمان 8 واقع در ملک شهر، خیابان انقلاب اسلامی، خیابان 
شهید یاسینی.

2-واحدهای تجاری متعلق به شهرداری از مجموعه تجاری اطلس واقع در خیابان مشیر )واقع در محدوده منطقه سه شهرداری( 
3-یک قطعه زمین تجاری به مساحت تقریبی 197/30 مترمربع واقع در خیابان حسین آباد، روبروی پارک امام رضا )ع(، )واقع در محدوده منطقه 

11 شهرداری (
4-یک قطعه زمین به مساحت تقریبی 152/14 مترمربع واقع در خیابان درخشان، خیابان حکمت )واقع در محدوده منطقه 11 شهرداری(

5-یک قطعه زمین به مساحت 181 مترمربع واقع در خیابان آیت اله غفاری، خیابان شهرک امام خمینی، کوچه سپاهان )محدوده منطقه 14 شهرداری( 
6-دو قطعه زمین مجاور به مس�احت تقریبی 332/88 مترمربع بصورت یکجا واقع در خیابان اس�تانداری، کوچه نادری، کوچه ش�یروانی )واقع در 

محدوده منطقه سه شهرداری ( 
شرایط مزایده: 

1-ارایه سپرده شرکت در مزایده بصورت واریز نقدی به حساب سپرده شهرداری یا ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماهه.
2-در صورتیکه نفرات اول و دوم ش�رکت کننده برای هریک از موارد فوق از انجام معامله خودداری نمایند س�پرده ش�رکت در مزایده آنان به 

ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
3-شهرداری در رد یک یا تمام پیشنهادها مختار است. 

4-سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده مندرج می باشد. 

ش�رکت مهندس�ی نیک اندیش 
اطلاعات�ی  بان�ک  تکمی�ل  جه�ت 
خ�ود از کلی�ه متقاضی�ان مرد که 
دارای م�درک تحصیل�ی دیپل�م 
م�ورد تایی�د آم�وزش و پرورش 
می باشند ثبت نام بعمل می آورد 
جهت اطلاع از ش�رایط اس�تخدام 
و ثب�ت ن�ام حداکث�ر ت�ا تاری�خ 
 94/07/01 ب�ه  آدرس الکترونیک�ی 
مراجع�ه   www.nikandishco.ir

فرمایید. 



آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا31

24 + 31

اذان صبح/  05:23  
طلوع آفتاب/ 06:45  
اذان ظهر/ 13:01  
اذان مغرب/ 19:30  
نیمه شب شرعی/ 00:18

پخش والیبال ایران-روسیه/  شبکه  3 ،  14:10
آقا و خانم سنگی/شبکه 3، 16:05 
چه خبر از جزیره/ شبکه  3 ، 18:10
مردم چی میگن   / شبکه 3 ، 19:00  
فوتبال اینتر – میلان / شبکه  3 ، 23:15     

قدس / محمد رسول الله )ص( /  نهنگ عنبر
ساحل / محمد رسول الله )ص( 
خانواده   / مردن به وقت شهریور
سپاهان  / محمد رسول الله )ص( 
فرهنگیان   /  نهنگ عنبر

شاهمرادی مجتبی   : سردبیر  ن��ژاد   جمالی  مهدی  دکتر  مسئول:  مدیر  اصفهان   ش��ه��رداری  امتیاز:  صاحب 

1436 ال���ق���ع���ده  ذی   29   1394 ش���ه���ری���ور   22 ی��ک��ش��ن��ب��ه   12ص���ف���ح���ه      2464 ش����م����اره 

اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182   فاکس  32219070  ام��ور آگهی ها 32229512 -031  /  021-88546630
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با توجه به اینکه اصفهان از دیرباز همچون نگینی در قلب 
دنیا بوده و با امواج تاریخ و گذر زمان ذره ای از درخشش 
و شکوه  خود را از دس��ت نداده است، در جشنواره قاب 
فیروزه ای اصفهان و با هدف خلق و ثبت اثری متفاوت از 
شهر اصفهان گردهمایی عکاسان سراسر کشور و جهان 
برگزار خواهد شد. موضوع جشنواره در بخش اصلی آزاد 
است و موضوع » رنگ در زندگی روزمره مردم« به بخش 

ویژه جشنواره اختصاص یافته است.
جوایز بخ��ش اصل��ي به ای��ن ترتی��ب خواه��د بود: 
 نف��ر اول ل��وح تقدی��ر، نش��ان جش��نواره و  مبل��غ 
15 میلیون ریال هدی��ه نقدي /  نف��ر دوم لوح تقدیر، 

نش��ان جش��نواره و مبل��غ 10 میلیون ری��ال هدیه 
 نقدي /  نفر س��وم لوح تقدیر، نشان جش��نواره و مبلغ 
هفت میلیون ریال هدیه نقدی. همچنین در بخش ویژه 
 به س��ه نفر هر کدام لوح تقدیر، نشان جشنواره و  مبلغ 
پنج میلیون ریال هدیه نقدي اهدا می شود. دبیر و مدیر 
جش��نواره علیرضا واقعی و داوران این جش��نواره قاب 
 فیروزه ای س��عید عرب زاده،حسین شجاعی منش و

سید علی میرعمادی هس��تند.گفتنی است؛ کمیته 
اجرایی جشنواره کار خود را از 20مرداد آغاز و فراخوان 
خود را روز 20شهریور اعلام کرد. هنرمندان و علاقه مندان 
به هنر عکاسی می توانند تا تاریخ 9مهر ماه آثار خود را 
به دبیرخانه این جشنواره ارسال کنند. مهلت تحویل 
آثار بخش اصلي » مسابقه یک روزه«،  11 تا 14مهرماه 
به صورت حضوری و روی س��ی دی با ان��دازه اصلی و 

همراه ب��ا فایل خام Raw اس��ت. تحوی��ل آثار بخش 
 ویژه هم ب��ه صورت حض��وری و روی س��ی دی و هم 
 به صورت ارسال به ایمیل جشنواره امکان پذیر است. 
)info@itffestival.org( برگزار می ش��ود. داوری 
آثار 13 مهر سال جاری و نمایشگاه آثار برگزیده هفته 
اول آبان انجام می ش��ود. علاقه مندان برای اطلاعات 
بیشتر و جزئیات فراخوان می توانند به سایت جشنواره 
http://www.itffestival.org مراجعه کنند. نشانی 
دبیرخانه: اصفهان،  میدان نقش جهان،  ورودی خیابان 
حافظ، طبقه دوم فست فود و کافی شاپ آتور، دبیرخانه 

جشنواره  قاب فیروزه ای اصفهان است.

فضای سبزت را قورت نده!
» فضای سبزت را قورت نده!« عنوان کتابی ازابوالفضل محترمی 
اس��ت که به س��فارش کمیته فرهنگ ش��هروندی شهرداری 
 اصفهان انتشار یافته است. این کتاب که ازمجموعه کتا ب های 
»جایی برای زندگی « اس��ت، در36 صفح��ه و در قطع جیبی 
تدوین ش��ده و صفحات آن نیز به صورت رنگی و مصور در نظر 

گرفته شده است. 
همچنین سبک آن با زبان طنز ارائه شده که همین ویژگی به 
انتقال پیام  های آن کمک کرده، در عین حالی که کوتاه بودن 
مطالب کتاب، خود از ویژگی  های مهمی اس��ت که خواننده را 

تشویق به مطالعه آن می  کند. 
ویژگ��ی دیگر این اثر جذابیت آن اس��ت، به ط��وری که موفق 
به چ��اپ دوم آن در س��ال 1393 ش��ده و اکنون ب��ا 15هزار 
 نسخه منتش��ر و به صورت رایگان در اختیار ش��هروندان قرار

 گرفته است. 
همچنین به گفت��ه روابط عمومی کمیته فرهنگ ش��هروندی 
 ش��هرداری اصفه��ان، ب��ه ط��ور کل��ی مجموع��ه کتاب های 
» جایی برای زندگی« ضمن اینکه به نوعی آموزنده اس��ت، به 
دلیل اس��تفاده از تکنیک کاریکاتور و محتوای طنزگونه آن با 

استقبال شهروندان رو برو  شده است. 
گفتنی است؛ در حال حاضر چهار جلد از این مجموعه با عناوین 
» فضای س��بزت را ق��ورت ن��ده!«، » ان��در آداب مهمانی«، » 
رازهای یک سفر درون شهری « و 
» فرسوده بودن یا نبودن « منتشر 
شده و در شهرداری  های مناطق، 
ایستگاه  های مطالعه سطح شهر، 
مطب پزشکان و آرایشگاه  ها توزیع 

شده است.
 علاق��ه  من��دان جه��ت کس��ب 
اطلاعات بیش��تر می  توانندبه وب  
 SHAHRVANDI.NET سایت
مراجع��ه کنند و یا با ش��ماره تلفن 
کمیته فرهنگ شهروندی شهرداری 
اصفهان34467360 تماس بگیرند.

 حل معضل گرسنگی جهانی 
با مزرعه شناور

اسپانیایی  ها مزرعه شناور سه طبقه ای را با قابلیت تولید سالانه 10تن 
مواد غذایی بدون نیاز به زمین و آب تازه طراحی کرده اند.

در حالی که امروز گرس��نگی در جهان بیداد می کن��د به طوری که 
آمارها نش��ان می دهد میلیون ها نفر در جهان از این موضوع در رنج 
هستند، بسیاری از اندیشمندان راه های مختلفی را پیشنهاد داده اند. 
یکی از این پیشنهادات طراحی مزرعه شناور سه طبقه ای با قابلیت 
تولید س��الانه 10تن مواد غذایی بدون نیاز به زمین و آب تازه است.

این مزرعه خورشیدی که توس��ط معماران اسپانیایی ها ابداع شده، 
شامل مزرعه  های هیدروپونیک بزرگ است که آبیاری آنها از طریق 
نمک  زایی آب شور انجام می شود، در ضمن  پرورش ماهی در طبقه 
زیرین سیستمی خودکفا با قابلیت تولید مواد مختلف با رژیم غذایی 
 Forward Thinking سالم را به وجود آورده است. به گفته شرکت
Architecture، این ایده داستان علمی تخیلی نبوده و روشی برای 
مقابله با گرس��نگی مردم و تولید مواد غذایی در مکان های مختلف 
جهان اس��ت. این طرح تفاوت  هایی با دیگر طرح  های ارائه شده دارد 
و دارای مینی اکوسیستم منحصر به خود است. بر اساس این طرح، 
طبقه بالا دارای پانل  های خورشیدی و پنجره  های سقفی است تا نور 
خورشید را به الکتریس��یته تبدیل کند و همچنین به گیاهان بتابد. 
طبقه دوم نیز شامل س��بزیجات و محصولات هیدروپونیک بوده و 
ضایعات آن خوراک ماهی  ها و حاصلخیزکننده محصولات اس��ت و 
هرساله توانایی تولید 1/7 تن ماهی و 8/1 تن میوه و سبزیجات را دارد.

این مزرعه 200 در 350 متر )204 هزار مترمربع( و همچنین دارای 
توربین  های ب��ادی و مبدل انرژی امواج برای اس��تفاده از انرژی  های 

طبیعی بوده و سیستم های طراحی شده آن خودکار است.

کشف بدافزارهای جدید موبایل
امروز از س��ویی با نوآوری های پی در پی نرم  افزاری رو برو هس��تیم و 
از سوی دیگر هرازگاهی تهدیدات جدی با شگردهای مختلف یافت 
می ش��ود. با توجه به داده های آماری ش��رکت امنیتی س��ایمنتک، 
 آخرین تهدیدات امنیتی سایبری و روند حملات هدفمند را تا پایان

سه ماهه اول س��ال جاری منتشر کرد. شرکت امنیتی سایمنتک هر 
ماه گزارش��ی را که حاوی تحلیل آخرین تهدیدها و روندهای مربوط 
به بدافزار، هرزنامه، آس��یب پذی��ری و دیگر خطرات بالق��وه در این 
حوزه است، منتش��ر می  کند. بر این اساس، مرکز مدیریت عملیات و 
هماهنگی رخداده��ای رایانه ای -ماهر- ، بر اس��اس داده های آماری 
جمع آوری شده از سوی سایمنتک، آخرین وضعیت حملات هدفمند 
و آس��یب پذیری های س��ایبری مهم جهان را که در ماه می میلادی 

-خردادماه- رخ داده است، بدین ترتیب اعلام کرد.

   کاهش حملات هدفمند
در این ماه، تعداد متوسط حملات س��رقت هویت در هر روز کاهش 
 داش��ته و به 15 حمله رس��یده، در حالی که فایل های اجرایی مانند

.bin،.exe و .scr به دفعات دیده شده است، اما این دسته از فایل ها از 
32.9 درصد در ماه آوریل به 87 درصد در ماه می کاهش یافته است. در 
این بررسی ها مشخص شده که نرخ کلی حملات سرقت هویت برای 
دومین ماه پیاپی افزایش کمی داشته و یک ایمیل از هر 1865 ایمیل، 

حاوی لینک های سرقت هویت بوده است.

   کاهش آسیب پذیری اطلاعات
در ماه می میلادی، تعداد آسیب پذیری های گزارش شده برای دومین 
ماه پیاپی کاهش یافته و تنها 456 آسیب پذیری گزارش شده که مربوط 

به zero-day بوده است.

   افزایش نرم افزارهای مخرب 
آخرین گزارش ها حاکی از آن اس��ت که در ماه می میلادی -خرداد- 
44.5 میلیون بدافزار - نرم افزار مخرب- جدید شناسایی شده که نسبت 
به ماه آوریل که 29.2 میلیون قطعه بدافزار شناسایی شد، افزایش یافته 
است؛ همچنین در این ماه، سهم ترافیک ایمیل حاوی بدافزار مجددا 
افزایش یافت و از یک ایمیل در هر 246 ایمی��ل در ماه آوریل به یک 

ایمیل در هر 207 ایمیل رسید.

   شناسایی دو میلیون بدافزار موبایل
در این ماه 2 میلیون خانواده جدید بدافزار تلفن همراه شناسایی شد که 
نسبت به ماه آوریل افزایش قابل توجهی داشته است. به طور متوسط 
39 گونه بداف��زار اندروید در هر خانواده بداف��زار، در ماه می میلادی 

کشف شده است.

   کاهش هرزنامه و بات نت ها
 نرخ ایمیل ه��ای هرزنامه ای در ماه م��ی میلادی کاه��ش یافته و با 
 0.6 درصد کاهش ب��ه 51.5 درصد رس��یده اس��ت. در همین حال 
بات نت » Kelihos « فعال ترین بات نت تولیدکننده هرزنامه در ماه 
می بوده و 19.7 درصد از کل ترافیک هرزنامه ها توس��ط این بات نت 

توزیع شده است.

5 وقفه ای که همه به آن نیاز دارند
زمانی که یک کارآفرین باشید یا به ش��دت سرگرم کار باشید، 

می دانید که کار پایانی ندارد. 
همیش��ه باید تماس ه��ای بیش��تری بگیرید، ب��ه ایمیل های 
بیشتری پاس��خ دهید و کارهای بیشتری در لیست برنامه های 
روزانه دارید. رش��د کارهای موجود در این لیست هرگز پایان 
نمی یابد. فعالیت های کاری بیش از حد باعث می شد که زمان 
برای وقفه و اس��تراحت های واقعی کمتر پی��ش بیاید، چه این 
 زمان برای سفر باشد، یک روز مرخصی باشد و یا حتی ساعتی 

برای استراحت. 
اما حقیقت این است که حتما باید زمانی برای استراحت خود 
کنار بگذارید تا بتوانید از بهره وری بیش��تری برخوردار شوید. 
مطمئنا پیدا کردن زمانی برای برقراری تعادل بین کار و زندگی 
حرف کلیشه ای است، اما کلیشه ای بودن هم نمی تواند ذره ای 
از اهمیت آن بکاه��د. می توانید از ترفندهای زی��ر برای زمان 

استراحت استفاده کنید:
- به طور موقت از دس��ترس خارج ش��وید. هنوزتلفن همراه و 
رایانه شما در ذهن شما کاشته نشده است، بنابراین می توانید 
زمانی را بدون آنها س��پری کنید.  اما اگر فک��ر می کنید رفتن 
به س��لول انفرادی باعث افزایش اضطراب ش��ما می شود، این 
 نش��انه آن اس��ت که بیش از دیگران نیاز ب��ه زمان های بدون 

اینترنت دارید.
- خلاق باشید. اگر شما جزء آن دس��ته از افراد هستید که فکر 
می کنید می توانید هر روز در کار خلاقیت های بیشتری به کار 
برید به ش��ما تبریک می گوییم، اما متاس��فانه اکثر ما در عین 
داش��تن روحیه خلاقانه آن را در زندگی کاری روزمره استفاده 
نمی کنیم. اگر حس می کنید روحیه خلاقانه ای در موس��یقی، 
شعر، هنر، نوشتن و... دارید زمان آن فرا رسیده که به کنکاش 

در میان آنها بپردازید.
- با خانواده و دوستان در ارتباط باشید. سپری کردن زمان در 
کنار افرادی که به شما اهمیت می دهند، بهترین سرمایه گذاری 
بر روی زمان است. این کار باعث می شود که از لحاظ احساسی 
انرژی لازم را برای رسیدن به توانایی های بالقوه به دست آورید.

- به دنب��ال هیجان باش��ید. زمانی ک��ه کلم��ه ماجراجویی را 
می شنوید، چه چیزی در ذهن شما نقش می بندد؟ برای بعضی 
افراد ماجراجویی مترداف با رفتینگ، اسکی و بانجی جامپینگ 
اس��ت. برای بعض��ی دیگر ه��م کمپینگ و دوچرخه س��واری 
 کوهس��تان ماجراجویی به حس��اب می آید. تعریف شما از آن 
هر چه که باشد، زمانی را به جستجوی هیجان اختصاص دهید. 
- سفر بروید. سفر یکی از بهترین وقفه هایی است که می توانید 
در زندگی روزانه به دنبال آن باشید؛ برای اینکه شما را به بیرون 
از محدوده کاره��ای روزانه می ب��رد و در نتیجه دیگ��ر با انواع 

وظایف کاری محاصره نخواهید شد. 
در حالت ایده آل، س��فر تفریحی می تواند وقفه ای بین کارهای 
روزانه ب��رای اس��تراحت و تفریح و س��رگرمی باش��د. فارغ از 
 این مس��ائل می توان��د دید جدیدی نس��بت به زندگ��ی و کار

به شما بدهد. 

نوآوریکافه کتاب

حجت الاس�لام احم�د س�الک، ریی�س 
 کمیس�یون فرهنگی مجلس: اگ��ر اقتصاد

مقاومتی در جامع��ه ما حاکم ش��ود، مولفه های 
بسیاری خواهد داشت؛ از جمله مشارکت مردم 
و رشد تولید ملی، بنابراین اگر کتاب را بهترین 
تولید اقتصاد مقاومتی فرض کنیم، خطا نکرده ایم 
 و باید به این مساله توجه ویژه ای صورت بگیرد.

همینط��ور در رف��ع موان��ع تولید کت��اب باید 
تلاش ک��رد ک��ه می توان گف��ت ام��روز گرانی 
کاغذ مهم ترین مانع رش��د تولی��د ملی کتاب 
اس��ت. در عین حال تنها حدود پن��ج کارخانه 
تولی��د کاغ��ذ در کش��ور م��ا وج��ود دارد که 
 این تع��داد جوابگ��وی نیاز ناش��ران نیس��ت. 

ناصر هاش�می، کارگردان: آن زم��ان که ما 
سریال »سمندون« را می ساختیم، شرایط خیلی 
خوب بود، اما فکر می کن��م اگر الان گذرمان به 
تلویزیون بخورد، حتی ممکن اس��ت دیگر ما را 
نشناسند. به نظرم »سمندون« جنبه های خوب 
و بد را با هم داشت؛ اگر بخواهیم به  خوبی های 
آن اش��اره کنیم، به ای��ن نکته می رس��یم که 
»سمندون« در ذهن بینندگانش هست و مردم 
همچنان این ش��خصیت را دوست دارند. به هر 
حال اکنون شرایط در تلویزیون به گونه ای شده 
که هربار کار موفق انجام می دهی��م، گویا باید 
خودمان را به تلویزی��ون معرفی کنیم، به دلیل 

اینکه ما را نمی شناسند. 

محمود واعظی، وزی�ر ارتباط�ات و فناوری 
اطلاعات: از آنجایی که راه اندازی اپراتورهای جدید 
تلفن همراه دارای هزینه های کلان زیرس��اختی 
برای احداث شبکه سراسری است، تصمیم گرفتیم 
اپراتور مجازی راه اندازی کنیم که از ظرفیت خالی 
س��ه اپراتور موجود و فعال کش��ور، طبق قرارداد 
امکانات دسترس��ی ش��بکه دریافت می کنند و به 
جای توس��عه زیرساخت های ش��بکه، بر طراحی 
یا بومی س��ازی خدمات جدید، ش��یوه های بدیع 
بازارس��ازی و بازاریابی، نوع و کیفیت ارائه خدمات 
متمرکز می ش��وند. اگر این سیس��تم به درستی 
طراحی شود، هم اپراتور میزبان و هم اپراتور مجازی 

و در نهایت نیز مصرف کننده، از آن سود می برند.

پرویز پورحس�ینی، بازیگر: من زمانی که 
به صحنه م��ی روم، باید بتوان��م کار جدیدی 
انجام دهم؛ کاری که هم آموزشی برای خودم 
باشد و هم از زاویه ای چیزی تازه برای خودم و 

تماشاگر داشته باشد.
متاسفانه تئاتر ما از طرف مسوولان حمایت و 
سرمایه گذاری نمی شود و بچه ها باید از جیب 
خودشان تئاتر را اداره کنند، در حالی که تئاتر، 
مادر همه  هنرهاست و س��ینمای نوین ایران 
مدیون بازیگران تئاتر است، اما این را فراموش 
کرده ایم که اینها در بستری رشد خواهند کرد 
که آماده باشد، بنابراین اس��اتید پیشکسوت 

باید وارد کار شوند و شاگرد تربیت کنند.

 کتاب؛ بهترین تولید 
اقتصاد مقاومتی

 تلویزیون، دیگر
 ما را  نمی شناسد

 راه اندازی 
اپراتور مجازی

 از تئاتر
 حمایت نمی شود

عکس روز
رویترز

وقوع سیل در ژاپن

دومین نشس��ت ستاد فرهنگ س��لامت با خانه 
کارگر اصفه��ان به همراه انجام پایش س��لامت 
پرسنل خانه کارگر، روز دوشنبه 23  شهریورماه 

ساعت 9 صبح برگزار می شود. 
این جلسات در راستای همکاری ستاد فرهنگ 
سلامت با  خانه کارگر اصفهان برنامه ریزی شده 
که اولین جلسه آن روز سه شنبه 17  شهریورماه 

ساعت 11 صبح برگزار شد. 
نوع فعالیت و  خدمات ستاد فرهنگ  سلامت در 
اولین جلسه این نشست مورد بحث و گفت وگو 
قرار گرفت که در آن امانی، رییس امور  اجرایی 
خانه کارگر نی��ز در مورد اه��داف، مراکز تحت 

پوش��ش و عملکرد خانه کارگر اصفهان  مطالبی 
را مطرح کرد. 

  این جلس��ات با ه��دف تعیین ن��وع همکاری و 
آش��نایی با رابطین خانه کارگر برگزار می شوند 
که دومین جلسه آن روز دوشنبه   23  شهریورماه 
 س��اعت 9 صب��ح در س��تاد فرهنگ س��لامت

برگزار می شود. 
همچنین در راس��تای تعامل و همکاری بیشتر 
بین ستاد فرهنگ سلامت و خانه کارگر اصفهان 
برنامه »پایش سلامت« ویژه پرسنل خانه  کارگر 
امروز، یکشنبه 22 شهریورماه از ساعت 8 صبح 

انجام  می شود.  

سیر نمایش��گاهی »بازارچه صبر« از سوی کمیته 
فرهنگ ش��هروندی از روز ش��نبه 21 شهریورماه 
به مدت یک هفت��ه در گالری ش��ماره 2 نگارخانه 
 مرکزی برگزار می شود.  کمیته فرهنگ شهروندی 
ویژه فصل تابس��تان با اجرای طرح »بازارچه صبر« 
در پنج قالب متفاوت میزبان عموم ش��هروندان در 
 فرهنگس��راها و کتابخانه ها بوده اس��ت.   برگزاری 
همایش»از ک��وره در نرویم« با محوریت بازش��دن 
گره های زندگی، برگزاری مس��ابقه »نسیم  صبا« 
ویژه دختران رو به دریا، اجرای تئاتر با موضوع صبر 
و برگزاری کارگاه »م��ادر و کودک« به عنوان چهار 
 قالب ارائه ش��ده  در این طرح تاکن��ون در بیش از 

15فرهنگس��را و کتابخانه ها برگزار ش��ده اس��ت. 
  برگزاری س��یر نمایش��گاهی با محوریت صبر نیز 
به عنوان یک��ی دیگر از قالب های این طرح اس��ت 
که هر هفت��ه در  چه��ار فرهنگس��رای مختلف در 
حال برگزاری اس��ت که ت��ا 9 مهرماه ب��ه صورت 
هفتگی در قالب 28 نمایش��گاه برگزار خواهد شد. 
  در همین راستا یکی از این نمایش��گاه ها با عنوان

»بازارچ��ه صبر« از  روز ش��نبه21 ش��هریورماه در 
نگارخانه مرکزی اصفهان برگزار می شود.  علاقه مندان 
 به منظور بازدید از آثار این نمایش��گاه می توانند تا 
26 ش��هریورماه به نگارخانه ش��ماره 2 شهرداری 

مرکزی واقع در  خیابان باغ گلدسته مراجعه کنند. 

از سوی ستاد فرهنگ سلامت صورت می گیرد؛
برنامه »پایش سلامت«  ویژه پرسنل خانه کارگر 

در نگارخانه کتابخانه مرکزی برپا می شود؛
سیر  نمایشگاهی » بازارچه صبر«

نکتهدانستنی
ترجمه:  امیرحسین واعظ

  با هدف خلق و ثبت اثری متفاوت از اصفهان برگزار می شود؛
نخستین جشنواره »قاب فیروزه ای«

آغاز  کلاس های آموزشی پاییزه فرهنگسرای خانواده  فرهنگس��رای خانواده ب��ه منظور ش��رکت علاقه 
من��دان در کلاس ه��ای آموزش��ی و کارگاه ها در 
موضوعات متنوع از 21 تا 31  شهریورماه در محل 
فرهنگس��را ثبت نام به عمل می آورد. کلاس های 
»خانواده و همسرداری« ویژه قبل از ازدواج و  بعد 
 از ازدواج، انجام مش��اوره های فردی و کلاس های

هنری و گیاه��ان داروی��ی از جمل��ه برنامه های 
 آموزشی فرهنگس��رای خانواده  است.  خودشناسی، 
اعتماد به نف��س، ش��ادمانی درون��ی و آرامش در 
خانواده نیز از عناوین کارگاه های مشاوره تخصصی 

 خودآگاهی اس��ت که  در ای��ن فرهنگس��را انجام 
می شود.  این کارگاه ها از اوایل مهرماه سال جاری 
هر یک به مدت چند جلسه در زمان های مختلف 
ویژه علاقه مندان به مباحث مشاوره ای و  آموزشی 

در فرهنگسرای خانواده برگزار می شود.  علاقه مندان 
 برای ثبت نام و دریافت جدول زمان بندی کارگاه ها

و کلاس ه��ای آموزش��ی م��ی توانند به س��ایت 
 khanevadeh.ir  فرهنگسرای خانواده  به نشانی 

مراجعه ک��رده و یا با ش��ماره 32304030 تماس 
حاصل کنند. 

گروه اطلاع رسانی


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8
	9
	10 
	11
	12-1

